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سخنگوی قوه قضائیه گفت: انتشار نامه های محرمانه جرم است و باید پیگیری شود نامه محرمانه شورای نگهبان به علی لاریجانی توسط چه کسی 
منتشر شده است.
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

سرمقاله

یادداشت
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هومان دوراندیش
 در روزهای اخیر، به مناسبت در پیش بودن شب 
یلــدا، پیامکی با تصویرهای مختلف در واتس اپ 
و اینســتاگرام دست  به  دست می شــد که الان 
پاساژهای تجریش حال و هوای کریسمس دارند، 
بازارهایش رنگ و بوی شــب یلدا، امامزاده صالح 

نیز به یاد ایام فاطمیه است.
معلوم نیست کســانی که با ارسال این پیامک بر 
این سه گانگی )یا سه گونگی( تاکید می کردند، در 

پی برجسته کردن چه چیزی بودند؟ 

مدت هاســت وعده افزایــش دوبرابری یارانه توســط 
مسوولان به گوش می رســد؛ موضوعی که پای ثابت 
تمــام مناظره های ریاســت جمهوری بــوده و گاهی 
نامزدهای ریاست جمهوری با طرح افزایش چند برابری 
یارانــه ماهانه ســعی در جذب آرا داشتند.مســیر ثابت 
هدفمند ســازی یارانه ها با حــذف حامل های انرژی 
بــه عنوان یک طرح تحول اقتصادی برای تغییر فرایند 
پرداخــت یارانه رونمایی گردید و قرار بود به مرور زمان 
با حذف یارانه های مواد غذایی، آب، برق و ســایر اقلام 

مشمول یارانه طرح کامل شود.

تجریش و یلدا و کریسمس!

یارانه دو برابری

عراق در رسیدگی به پرونده 
ترور سردار سلیمانی جدیت و 
سرعت بیشتری به خرج دهد

وزیر کشور خواستار آمادگی 
کامل دستگاه ها برای مقابله با 

امُیکرون شد

 اعمال پاداش
 صرفه جویی برای مشترکان گاز 

خانگی کم مصرف

 تفاوت قیمت ارز آزاد 
و ترجیحی فضای سوء استفاده 

ایجاد کرده است

 2.۵ میلیارد دلار یارانه
 پنهان سوخت کامیون های 

فرسوده در سال
دادســتان کل کشــور در دیدار بــا هیئت عراقی 
رســیدگی کننده به پرونده ترور سپهبد شهید حاج 
قاســم ســلیمانی گفت: باید ابعاد این جنایت که 

موجب جریحه دار شدن احساسات...

وزیر کشــور بر لزوم افزایــش نظارت های مرزی 
و کنترل بــر مســافرت های هوایــی با هدف 
 جلوگیری از شــیوع ســویه جدید بیماری کرونا

 تاکید کرد.

سرپرســت مدیریت هماهنگی امور گازرســانی 
شــرکت ملی گاز ایران اعلام کرد که مشترکان 
گاز خانگی در صورت کاهــش مصرف، پاداش 

صرفه جویی دریافت می کنند.

 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی 
گفت: تفاوت قیمت ارز آزاد و ارز ترجیحی در عمل 
ایجاد کرده  در کشور  رانت  و  استفاده  فضای سوء 

است.

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اجرای طرح 
تحول حمل و نقل در بخــش هوایی و جاده ای 
گفت: هزینه پنهان ســوخت ۱۶۰ هزار کامیون 

فرسوده در بخش جاده ای، سالانه...

انتشار نامه لاریجانی برای آینده شورای نگهبان مفید خواهد بود
حواشی رد صلاحیت و اعلام دلایل شورای نگهبان و پاسخ علی لاریجانی ادامه دارد

هنــگام صحبــت درباره بهبــود اســتانداردهای 
تحصیلی، معلم نقشی حیاتی بازی می کند. در واقع  
جذب معلم زبــده و متخصص، پیش نیاز ضروری 
برای ارتقای استانداردهای آموزشی است. مثلا در 
فنلاند و ســنگاپور معلم ها از میان شایسته ترین ها 
استخدام می شــوند. البته در مقابل هم معلم ها در 

این کشورها جایگاه بالایی دارند.
بیشتر کشورها برای داشتن شهروندان متخصص 
و باهوش که در نتیجه بتوانند آینده ای بهتر برای 
جامعه خــود رقم بزنند، تــلاش می کنند افرادی 

شایسته را برای حرفه معلمی انتخاب کنند.
یکی از روش هایی که این کشــورها برای جذب 
بهتریــن معلم ها انجام می دهند، پرداخت حقوق و 

مزایای خوب است. در واقع در بررسی کشورهایی 
که استانداردهای آموزشی بالایی دارند، مشخص 
شــده بین حقــوق و اثر معلم هــا روی بالا بردن 
کیفیت آموزشــی ارتباطی مثبــت و در عین حال 

بسیار قوی وجود دارد.
 همچنین در این کشورها معلم ها از ارزش و احترام 
بالایی برخوردار هســتند. بر اساس شاخص اعتبار 
جهانی معلم، کشــورهای چین، مالــزی، تایوان، 
روسیه، اندونزی، کره جنوبی، ترکیه، هند، زلاندنو 
و ســنگاپور اعتبار و ارزش بالایی برای معلم های 

خود قایل هستند.
وقتــی به شــرایط معلم های سراســر جهان فکر 

می کنیم اولین چیزی که...

در آمریکا معمولا معلم های زن  بسیار کمتر از مردها حقوق می گیرند

 رتبه بندی معلمان 
در دنیا چگونه است؟

2

3

6 ۵ 3 24

دو برابر شدن یارانه ها و تامین منابع و عوارض آن به دغدغه مردم بدل شده است

نگرانی کارشناسان درباره یارانه جدید و شیوه توزیع آن

محمد حیدری

ادامه در صفحه 2

ادامه در  صفحه2

صرفه جویی در مصرف برق را جدی گرفته و فرهنگ لامپ اضافه خاموش را در میان اطرافیان 
نهادینه نماییم.

 روابط عمومی شرکت توزیع نیروی برق اهواز

اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان در نظر دارد تا نسبت به برگزاری فرآیند ارجاع کار پروژه های ذیل و واگذاری به پیمانکار واجد شرایط مطابق قانون برگزاری مناقصات و عقد قرارداد بر مبنای فهارس بها سال 1400 اقدام 
 نماید. لذا از کلیسه شرکت هایی که دارای تعیین صلاحیت در سامانه ساجات و ظرفیت آزاد کاری دعوت می شود از تاریخ 1400/10/04 تا تاریخ 1400/10/11 نسبت به دریافت اسناد مناقصه از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت به نشانی

 www.setadiran.ir اقدام نمایند.

مبلغ تضمینمدت اولیهبرآوردرتبه پیمانکارنام پروژهردیف
245/000/000 ریال3 ماه4.916.153.324  ریال5 انبیه یا راه بانداحداث زمین فوتسال روستای میرآباد شهرستان مریوان1
235/000/000 ریال3 ماه4.628.007.398  ریال5 انبیه یا راه بانداحداث زمین فوتسال روستایی نارنجک شهرستان قروه2
125/000/000 ریال3 ماه2.484.661.125 ریال5 انبیه یا راه بانداحداث زمین فوتسال روستایی سیانا و شهرستان مریوان3
125/000/000 ریال3 ماه2.484.661.125 ریال5 انبیه یا راه بانداحداث زیرسازی زمین فوتسال روستایی بالک شهرستان مریوان4
125/000/000 ریال3 ماه2.484.661.125 ریال5 انبیه یا راه بانداحداث زیر سازی زمین فوتسال روستایی چاپان علیا شهرستان سقز5

شناسه آگهی : 1246523آگهی دعوت به فرآیند ارجاع کار یک مرحله ای عمومی )نوبت اول(

1- نام و نشانی کارفرما: گروه نظارت فنی بر طرحها 
و اماکن ورزشی اداره کل ورزش و جوانان استان واقع در 

خیابان پاسداران مجموعه ورزشی استقلال
2- نوع تضمین: ضمانتنامه بانکی معتبر ) صادره توسط 
بانک ها و موسسات مالی دارای مجوز بانک مرکزی( مورد 

قبول می باشد.
3- محل و آخرین زمان جهت اخذ اسناد مناقصه: 

سایت ستاد ایران و از ساعت 7 صبح روز  4 دیماه تا ساعت 
14روز 11 دیماه 1400

4- زمان و محل تحویل ) پاکت الف(:  به صورت فیزیکی 
در پاکت ممهور و لاک و مهر شده ساعت 14 روز بیست و 

پنجم دیماه 1400
5- زمان ثبت در سایت ستاد ایران: تا ساعت 14 روز 

بیست و پنجم دیماه 1400

6- زمان و مکان بازگشایی پاکات پیشنهادات: ساعت 
10 صبح مورخ 1400/10/26 دفتر مدیریت اداره کل

7 - پیمانکارانی که دارای قرار داد با این اداره کل با پیشرفت 
فیزیکی  زیر 80 % میباشد حق شرکت در این مناقصه را 

ندارند.
8- مدت اعتبار پیشنهادات 3 ماه بوده و این اداره کل در 

قبول یا رد پیشنهادات مختار میباشد.

9- با توجه به بازگشائی پاکات به ترتیب بالا در صورتی که 
مناقصه گری در هر پروژه برنده تشخیص داده شود پاکات 

ج مناقصه بعدی بازگشایی نخواهد شد.
10- بازگشایی پاکات به ترتیب مندرج در جدول فوق الذکر 

می باشد.
هزینه درج آگهی  روزنامه ها به عهده برندگان مناقصه به 

نسبت رقم پیشنهادی می باشد.
اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان

وزارت ورزش و جونان
اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان

رئیس سازمان پدافند غیرعامل کشــور با بیان اینکه تولید 
کنندگان داخلی واکسن، قهرمان ملی پدافند زیستی کشور 
هســتند که باید مورد تقدیر ملی قرار گیرند، گفت: ما برای 
تداوم مبــارزه با کرونا و تهدیداتی شــبیه بــه آن نیازمند 
بازســازی چرخه و زیرســاخت های پدافند زیســتی کشور 
هســتیم.به گزارش ایسنا، سردار غلامرضا جلالی در حاشیه 
بازدید از فاز ســوم کارآزمایی بالینی واکسن کرونای ایرانی 
فخرا با بیان اینکه مجموعه واکســن فخرا، حاصل زحمات 
و تلاش های همکاران و هم رزمان شــهید فخری زاده در 

وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح است که از روزهای 
ابتدایی شروع اپیدمی کرونا تلاش های خود را آغاز کردند، 
اظهار کرد: به عنوان کسی که از ابتدا در جریان تلاش های 
این مجموعه بوده ام این پروژه را ارزشــمند و قهرمانانه می 

دانم.
وی افزود: به نظر من برای کشــور بســیار مهم و ارزشمند 
اســت که یک پروژه صــد درصد بومی و داخلی، بوســیله 
کارکنان بخش دفاعی عملیاتی شد و به تولید یک محصول 
قابل قبول و دارای اســتاندارهای روز منجر شود که گامی 

بسیار ارزشمند و مبارک است.
رئیس ســازمان پدافند غیرعامل کشــور با بیان اینکه این 
اقدام از دو جهت شایســته تقدیر است، ادامه داد: نخست از 
نظر دستیابی بخش دفاعی کشــور به زیرساختها و قابلیت 
طراحی و ساخت واکسن حائز اهمیت است. به تعبیری این 
کار، تحقق همان کلام معروف ســردار شــهید حاج قاسم 
ســلیمانی و »خلق فرصــت از دل تهدیدات« اســت؛ چرا 
که بخش دفاعی ما نیازمند چنین زیرســاخت های دقیق و 
جامعی است تا چنانچه در آینده نیز درگیر تهدیدات زیستی 

شــدیم، این ظرفیت به کمک نظام پدافند زیســتی کشور 
بیاید. جلالی با تاکید بر لزوم تقویت ساختارهای ایجاد شده 
تولید واکســن فخرا در بخش دفاعی کشــور گفت: قبل از 
ظهور ویروس کرونا، ســازمان پدافند غیرعامل کشور بیش 
از ۱۰ سال بر موضوع پدافند زیستی متمرکز شده و بررسی 
سناریوهای مربوط به تهدیدات زیستی را در دستور کار خود 
قرار داده بود. این در حالیســت که هشدارها و توصیه های 
ما در دولت قبل متاسفانه مورد غفلت برخی مسئولان واقع 

شد.

سردار جلالی:

در امر واکسیناسیون به واکسن های خارجی اکتفا نکنیم



دادستان کل کشور در دیدار با هیئت عراقی رسیدگی کننده 
به پرونده ترور سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی گفت: باید 
ابعاد این جنایت که موجب جریحه دار شدن احساسات دو 
ملت و دیگر کشــورهای آزادی خواه شده است، مشخص 

شده تا شاهد نتایج خوبی باشیم.
به گزارش ایســنا به نقل از قــوه قضاییه، هیئت عراقی 
رســیدگی کننده به پرونده ترور سپهبد شهید حاج قاسم 
سلیمانی و شهید ابومهدی المهندس با دادستان کل کشور 

دیدار و گفت وگو کرد.
در ایــن دیدار که بختیاری دادیار دیوانعالی و رئیس دفتر 
دادســتان کل، امیری اصفهانی معاون سیاسی و امنیتی 
دادســتان کل، فوائدی مدیرکل امور بین الملل دادستانی 
کل، سید اشــرفی معاون دادســتان تهران و سرپرست 
دادســرای بین الملل نیز حضور داشــتند حجت الاسلام 
والمســلمین منتظری ضمــن خوش آمدگویی به هیئت 
عراقی بر تســریع در رســیدگی به پرونده ترور شهیدان 

سلیمانی و المهندس تاکید کرد.
وی گفت: روابط دو کشــور برادر ایران و عراق در سالیان 
اخیــر در بخش هــای مختلف مطلوب بــوده و در حال 
گسترش است و در مسائل مختلف شاهد تحکیم روابط در 

سطوح مختلف نسبت به گذشته باشیم.
دادستان کل کشــور با بیان اینکه روابط دستگاه قضایی 
دو کشور خوب بوده و ســفر روسای دستگاه قضایی دو 
کشور در سالیان اخیر موید این امر است، گفت: در دیدارها 
و سفرهای گذشته فی مابین هیئت های ایرانی و عراقی 
تفاهمات و قراردادهای خوبی منعقد گردیده که لازم است 
اجرا و پیگیری آن ها ســرعت بیشتری از سوی دو طرف 

به خود بگیرد.
منتظری با اشاره به سفر ریاست وقت قوه قضاییه به کشور 

عراق اظهار کرد: در این ســفر مباحث مختلفی از جمله 
رســیدگی به پرونده ترور شهیدان سلیمانی و المهندس 
مورد بحث قرار گرفت و چون از این حادثه دلخراش هر 
دو کشور شدیداً متضرر شده اند، امیدواریم که رسیدگی و 

بررسی ها سرعت بیشتری به خود بگیرد.
وی افــزود: البته در این زمینه گام های خوبی برداشــته 
شده است؛ اما به نظر می رسد باید با تعامل بیشتری صورت 
پذیرد تــا ابعاد این جنایت که موجب جریحه دار شــدن 
احساسات دو ملت و دیگر کشورهای آزادی خواه شده است 

مشخص و شاهد نتایج خوبی باشیم.
دادستان کل کشور با بیان اینکه شهادت این دو فرمانده 
عزیز موجب تحکیم هرچه بیشــتر روابط بین دو کشور 
شده اســت، عنوان داشــت: چون این جنایت دلخراش و 
ظالمانه در خاک کشــور عراق صورت گرفته و آمریکای 
جنایتکار به حریم عراق تجاوز کرده است انتظار داریم که 
دولت و دســتگاه قضایی کشور عراق در رسیدگی به این 

پرونده جدیت و سرعت بیشتری به خرج دهد.
 منتظری ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران در این جنایت 
یکی از فرماندهان ارشــد نظامی و یکــی از افتخارات و 
عزیزان خود را از دســت داد، لکن کشور عراق علاوه بر 
اینکه یکی از مقامات ارشد نظامی خود را از دست داد بلکه 
خاک این کشور مورد تجاوز قرار گرفت و به نوعی حرمت 

حریم آن ها شکسته شد.
وی با تاکید بر ضرورت تســریع در رسیدگی ها گفت: ما 
در دســتگاه قضایی ایران و هم در دادستانی کل کشور 
آماده هرگونه همکاری و تعامل کارشناســی با مقامات و 
کارشناســان عراقی هستیم تا هرچه زودتر این پرونده به 
نتایج خوبی دست یابد. انتظار داریم رسیدگی به این جنایت 
سرعت بگیرد و با دقت زیاد همه ابعاد آن مشخص شود.

دادستان کل کشور خاطرنشان کرد: این حادثه دلخراش 
همانگونه که یک جنایت بی نظیر بود و مشابه آن را سراغ 
نداریم که دو فرمانده ارشــد نظامی از دو کشــور بدین 
صورت ترور شوند قطعا افکار عمومی در دنیا پیگیری این 
جنایت بوده و آن را با دقت و به صورت ویژه دنبال می کند 

تا ببیند نتیجه این رسیدگی ها چیست.
 منتظری افزود: تردیدی وجود نــدارد که این جنایت با 
دستور مســتقیم رئیس جمهور سابق آمریکا انجام شد و 
دلایل زیادی از جمله اظهــارات افراد مختلف همچون 
مقامات نظامــی و وزیر وقت امورخارجــه در زمان های 
گوناگون وجود دارد و این مسائل گویای این حقیقت است 
که چه کسانی چه در اتاق فرماندهی آمریکا و عواملشان 

در عراق در این ترور نقش داشته اند.
دادستان کل کشــور این جنایت را یک حادثه همچون 
یک قتل عمد ندانست و گفت: این جنایت دلخراش یک 
برنامه ریزی دقیق و از پیش تعیین شده بوده و اقاریر افراد 
مختلف در خصوص این ماجرا ادله محکمه پسندی برای 

مجازات عاملان آن خواهد بود.
وی گفت: ما باید در قضیه رسیدگی به پرونده قضایی این 
جنایت، سرافراز بیرون بیاییم و حق و حقوق شهدای عزیز 

و ملت های خود را ازمتجاوز جنایتکار بستانیم.
 منتظری با بیان اینکه یکی از اقدامات خوب دولت عراق 
اخراج نیروهای آمریکا از خاک عراق است، گفت: همه ما 
میدانیم که گروهک تروریستی داعش ساخته و پرداخته 
آمریکا و اسرائیل است و ریشه همه گرفتاری های منطقه 
بعلت حضور آمریکا در منطقه اســت، اما باید دانست که 
آمریکا در ظاهر ممکن اســت نیروهــای خود را از عراق 
خارج کند، اما سیاست استکباری خود را ادامه خواهد داد 
تا منافع نامشروع خود و هم پیمانان خود را حفظ کرده و 

گسترش دهد.
در ادامه این دیدار مسلم متعب مدب رئیس سازمان نظارت 
قضایی و رئیس هیات اعزامی عراق با قدردانی از همکاری 
ایران در رســیدگی به پرونده ترور شــهیدان سلیمانی و 
المهنــدس اظهار کرد: دو کشــور ایــران و عراق روابط 
دیرینه و بسیار خوبی داشــته و دارای اشتراکات فراوانی 
در بخش های مختلف هســتند. هم اکنون در ســطوح 
مختلــف اقتصادی، فرهنگی و البته حقوقی و قضایی در 
حال همکاری با یکدیگر هستند و این تعاملات ادامه دارد.

وی گفت: در حوزه قضایی این روابط اســتمرار داد و این 
تعامل و همکاری از طریق گفتگو و رایزنی وســفرهای 

مختلف در حال تقویت و تحکیم است.
این مقام قضایی عراقی ادامه داد: در سفر اخیر رئیس قوه 
قضاییه ایران به کشور عراق ضمن تاکید بر تقویت روابط 
بین دو کشور بر تسریع پیگیری جنایت آمریکا در خصوص 

دو شهید بزرگوار تاکید گردید.
وی افزود: در این خصوص اقدامات حقوقی آغاز شــده و 
ادامه دارد لکن پیگیری و بررسی برخی از مسائل نیازمند 

زمان است و ما هم در حال دنبال کردن آن هستیم.
رئیس هیات اعزامی عــراق تصریح کرد: ما به دنبال به 
نتیجه رســیدن اقدامات در اسرع وقت هستیم تا عاملان 

این جنایت و شرکای آن ها را مجازات کنیم.
این مقام قضایی عراقی با بیــان اینکه عراق هم دراین 
جنایت یکی از فرماندهان مهم خود را از دست داده است 
گفت: در این جنایت هر دو کشــور دچار خسارت جبران 

ناپذیر شدند و ما از این موضوع بسیار ناراحت هستیم.
وی از همکاری و تعامل ایران در این زمینه قدردانی کرده 
و اعلام کرد آماده هرگونه همکاری و تبادل نظر با همتای 

ایرانی هستیم تا این پرونده به نتیجه برسد.

دادستان کل کشور:

عراق در رسیدگی به پرونده ترور سردار سلیمانی جدیت و سرعت بیشتری به خرج دهد
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 سرمقالهسیاست

یادداشت

تجریش و یلدا و کریسمس!
ادامه از صفحه یک 

می خواستند بگویند فرهنگ ما ایرانی ها التقاطی است 
یا پلورالیستیک؟

اگر تاکیدشان بر التقاط بوده باشد، لابد معنایی منفی را 
در ذهن داشتند؛ چراکه "التقاط" در فرهنگ ما در برابر 
"خلوص" قرار می گیرد. منتقدان التقاط همواره حسرت 

خلوص از دست رفته را می خورند.
اما اگر هدف از به رخ کشــیدن ســه گونگی مذکور، 
تاکید بر پلورالیسم بوده باشــد، معنایی منفی از آن 
برنمی خیــزد. برعکس، حتی با افتخار می توان گفت 
در جامعۀ ایران فرهنگ اســلامی و فرهنگ غربی 
و فرهنگ ایران باستان به نوعی امتزاج و همزیستی 
رســیده اند؛ حتی اگر حکومت عملا چنین چیزی را 

خوش نداشته باشد.
عبدالکریم سروش در نظریۀ "سه فرهنگ" بر همین 
نکته تاکید می کند که هویت ما ایرانیان دوران جدید، 
متشکل از سه فرهنگ اسلامی و غربی و پیشااسلامی 
است و کارمان وقتی بسامان می شود که بتوانیم تعادلی 
بین این سه فرهنگ ایجاد کنیم و از درافتادن به ورطۀ 
ستیزه بین اجزای تشکیل دهندۀ هویت فرهنگی مان 

پرهیز کنیم. 
واژۀ التقاط یعنــی برچیدن. معنای دقیق ترش عبارت 
اســت از "قسمتی از سخن یا گفتار کسی را گرفتن". 
این معنای دوم، با معنای منفی مد نظر کســانی که 
التقاط را به عنوان امری مذموم به کار می بردند، تناسب 
بیشــتری دارد. به این معنا، التقاطی یعنی کسی که 
قســمتی از سخن دیگری را بر گرفته است و به تمام 

سخن او ) یا روح سخن او( توجه نکرده است.
وقتی به دکتر شریعتی می گفتند التقاطی، منظور این 
بود که او سخنانی از مارکس را گرفته و به آموزه های 
اسلامی ملحق کرده، ولی اگر به کل سخنان مارکس 
و کل آموزه های اسلامی توجه می کرد، ملتفت می شد 

که مارکسیسم و اسلام قابل جمع نیستند.
در رد این نقد، برخی هم گفته اند مهم نیســت کدام 
ســخن را از کجــا گرفته ایم و به کجــا )یعنی کدام 
جغرافیای فرهنگی( آورده ایم؛ مهم این است آن سخن 
یا آموزۀ اقتباســی، از قابلیــت پیوند با نظام فکری ما 

برخوردار باشد.
اما این بحث ها در حوزۀ منطق اســت. اینکه آیا فلان 
رای منطقا با فلان نظام فکری قابل جمع شدن است یا 
خیر، بحثی منطقی است. زندگی روزمره و هویت افراد 

و جوامع گوناگون، یکسره بر مدار منطق نمی گردد.
در فرهنگ هر جامعه ای، پیوندهای التقاطی )به معنای 
پیوندهای منطقا ناممکــن( وجود دارد. از مردم عادی 
هیچ جامعه ای نمی توان انتظار داشت یک عمر بنشینند 
و باورهایشان را وارسی و واکاوی کنند تا مبادا پاره ای 
از آن ها منطقا غیر قابل جمع باشند. اگر این طور بود، 
همۀ بقال ها و آجیل فروش های شهر فیلسوف می شدند 

آن هم از نوع فیلسوف تحلیلی !
بنابراین عجیب نیست کسی در ایران امروز مسلمان 
باشد و نماز بخواند و در مراسم عزاداری مذهبی شرکت 
کند، اما برای پادشاهان ایران پیش از اسلام هم احترام 
قائل باشد و دستاورهای آنان را تحسین کند و ضمنا 
به آزادی های اجتماعی برآمده از تمدن جدید غرب نیز 

اعتقاد و رغبت داشته باشد.
می توان یقۀ این آدم را گرفت و به او ثابت کرد که این 
قســمت عقایدش با آن قسمت جور درنمی آید و باید 
یکی از آن ها را وانهد. اما چنین آدم هایی فقط در ایران 
یافت نمی شــوند. در غرب هم می توان به بسیاری از 
مردم خداناباور ثابت کرد که اخلاقیات مقبولشان تا حد 
زیادی آبشخورهای یهودی-مسیحی دارد و اگر واقعا 
خداناباور هستند، باید در پاره ای از باورهای اخلاقی شان 

تجدید نظر کنند.
خلــوص فرهنگی در هیچ کشــوری وجــود ندارد و 
توهمی بیش نیســت. سیاست مهاجرپذیری در غرب 
دموکراتیــک، دقیقــا نافی خلوص فرهنگی اســت. 
مخالفان پذیرش مهاجران، معمولا راستگرایانی افراطی 
هستند که دغدغۀ خلوص فرهنگی دارند و از التقاط و 
تکثر بیزارند. دموکرات های جهان غرب، مخالف چنین 
نگاهی اند و خوشبختانه در قیاس با راستگرایان افراطی، 

دست بالا را دارند.
اما جدا از اینکه اعتقــاد به باورها و انگاره های منطقا 
جمع ناپذیــر، امری طبیعی در زندگی اجتماعی بشــر 
اســت، این نکته را هم نباید نادیده گرفت که یلدا و 
کریسمس و ایام فاطمیه، هر کدام دوستداران خاص 

خود را می توانند داشته باشند.
کســی کــه در جنب تجریــش در امامــزاده صالح 
مشــغول دعا و نماز و عزاداری اســت، لزوماً مشتری 
درخت کریسمس پاســاژهای تجریش نیست. وقتی 
تکثر فرهنگی مشــهود در میدان تجریش را مسخره 
می کنیم، گویی انتظار داریم بساط این تکثر جمع شود.

فرقی نمی کنــد که فروش درخت های کریســمس 
و آجیل شــب یلدا در میدان تجریش ممنوع شود یا 
درِ امامزاده صالح تخته شــود. در هر صورت، عده ای 
احســاس می کنند این جا وطنشــان نیست. احساس 
غربت در وطن، خشــم و نفرت می زاید و هیچ به کار 

"زندگی" نمی آید.
انتظار جمع شدن بساط تکثر، از ذهنیتی همسان ساز 
برمی خیزد که گوناگونی و "غیر" را برنمی تابد؛ ذهنیت 
انسان استبدادزده ای که با "دیگران" وقتی کنار می آید 
که شــبیه "خودش" باشند و در واقع "دیگری" را به 

رسمیت نمی شناسد.
چنین انســانی ممکن اســت از صبح تا شب به نفع 
آزادی داد سخن سر دهد ولی چون تار و پود ذهنیتش 
غیر دموکراتیک است، لاجرم خودش نیز غیرناپذیر و 

تکثرستیز است.
بنابراین بهتر اســت مراقب شــوخی هایمان باشیم. 
شــوخ طبعی ما ایرانی ها، آن قدرها هم آب در آسیاب 
آزادی نمی ریــزد. ما به دلیل قرن ها زیســتن در ذیل 
استبداد، توانایی ویژه ای در تمسخر مستبدین به دست 
آورده ایم، اما هر کسی که فرد مستبد را مسخره می کند، 
لزوما آزادیخواه نیست؛ بلکه ممکن است، بی آنکه بداند، 

آرزویش نشستن در جایگاه همان فرد مستبد باشد.

یارانه دو برابری
ادامه از صفحه یک 

اواخر دهه هشتاد مبلغ یارانه ۴۵هزار تومان تعیین 
گردید و آنچه از آمار مشــخص است مرحله اول 
هدفمندی یارانه ها منجر به گســترش فقر شد؛ 
شــعار  زیبا بود، اما طرح هدفمندی که  قرار بود 
عدالت    در بهره مندی طبقات ضعیف از محل یارانه 
حامــل های انرژی را به همــراه بیاورد، در عمل 

شکاف طبقاتی را افزایش داد.
قطار یارانه ها بدون توقف به حرکت خود ادامه داد 
و در دولت ابراهیم رئیســی به ایستگاه آخر رسید؛ 
شاید مبلغ ۴۵هزار تومان دهه هشتاد هزینه خرید 
ســه یا چهار کیلو گوشت را کفاف میداد، اما تورم 
فرآیند دهه نود و اولین ســال قرن جدید به گونه 
ای قدرت خرید خانوارها را پایین آورده که با مبلغ 
فعلی یارانه، تنها یک سطل ماست می توان خرید 
کرد.در عمل شاهد بودیم معمای حذف حامل های 
انرژی و هدفمندسازی یارانه ها بدون تغییر پلکانی 
عــدد یارانه ها، جز یک نمایــش غم انگیز، هیچ 

تحول و دستاوردی به همراه نداشته است!
محســن رضایی، معاون اقتصادی ابراهیم رئیسی 
خبر مســرت بخش!!دو برابری یارانه ها را از چند 
ماه قبل اعلام نمود و ســرانجام قرار است از دی 

ماه یارانه ها دوبرابر شود.
این یک ادعا نیســت بلکه بر اســاس آمارهای 
بانک مرکزی و شــاخص فلاکت اوضاع بســیار 
نگران کننده اســت؛ در حالی که خط فقر در سال 
۱۴۰۰ بین دو عدد ۸میلیون تا ۱۰میلیون تخمین 
زده می شود و  در خوشبینانه ترین حالت از هر سه 
ایرانی یک نفر در فقر به سر می برد، حذف دهک 
های بالا و دوبرابری یارانه ها با چنین وضعیتی به 
یک شوخی دردناک شــباهت دارد؛ احتمالا بسته 

های حمایتی یا نظام کوپنی هم در راه است.
حذف ارز ترجیحی در ســال آینده موج جدیدی از 
تورم را در پی خواهد داشــت و شاید چند برابری 
یارانه فعلی هم به قول کارشناسان مالی پیش خور 

شده باشد.
امروز طنز تلخ تری نیز به چشم می خورد، بسیاری 
از یارانه بگیران در خانه هایی سکونت دارند که به 
دلیل  رشد شدید تورم ارزش میلیاردی پیدا کرده 

اما در تامین مایحتاج ماهانه خود در مانده اند 
ســال ۱۴۰۱ دولت ابراهیم رئیسی با چالش های 
فراوانی روبروســت که در حــوزه داخلی اقتصاد، 

حرف اول را می زند.
شکاف طبقاتی  در جامعه و گسترش فقر دو سوی 
نابرابر یک سکه اســت جایی که ایران  به لحاظ 
تعداد ثروتمندان و بر اساس بازدهی بازار سرمایه 

در مقام چهاردهم جهان قرار دارد.
کارشناســان افزایش قیمت دلار و تورم مضاعف 
حذف ارز ترجیحی را دو عامل ناکامی سیاســت 
دوبرابری یارانه ها می دانند؛ باید تامل کنیم ببینیم 
آیا دولت ابراهیم رئیسی طرحی برای برون رفت از 

بحران پیش رو دارد.
تحریم ها و مشــکلات امنیتــی پیرامونی اگر با 
مشــکلات اقتصادی داخلی همراه شود معجون 

خطرناکی ساخته خواهد شد.
لــزوم بازنگری کلی در سیاســت های اقتصادی 
دولــت و بکارگیری کارشناســان و متخصصان 
امکان کاهش اثرات مشکلات اقتصادی را خواهد 

داشت.
اما عملکرد چند ماه گذشــته دولــت یک پیام را 
القا می کند "دولت برنامــه مدونی برای مباحث 

اقتصادی ندارد"
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

یک فعال سیاســی  اصولگرا می گوید: هر 
نهاد قدرتی که در سرنوشــت ما تاثیرگذار 
است باید پاسخگویی  خود را تقویت کند. 
شــورای نگهبان هم از این روند مستثنی 
نیست و  البته در روندی تدریجی پاسخگوتر 

شده  است
چهاردهم خرداد، رهبری در سخنانی تأکید 
کردند: »هنگام احراز صلاحیت، نسبت هایی 
به برخی داده شد یا به خودشان یا خانواده 
های  شان که واقعیت نداشت. گزارش  های 
خلافی بود که بعد هم مشــخص شد که 
خلاف است. گزارش  های غلطی بود؛ بعد 
هم ثابت شــد که خلاف است ... خواهشم 
این اســت و مطالبه  ام از دســتگاه  های 
مسئول این است که جبران کنند ... حفظ 
آبروی افراد جزء بالاترین وظایف است. این 
خانواده محترم و عفیف، دچار مواجههٔ با یک 
چنین نسبت  هایی شدند و به آن  ها ظلم و 

جفا شد«. 
اندکی بعد شورای نگهبان در بیانیه ای اعلام 
کــرد: »گزارش های نا درســت در نظریه 
نهایی شورای نگهبان موثر نبوده است« و 
به  این  ترتیب، کلاف همچنان ســر در گم 

ماند.
 طبق روال معمول، روند شــفاف  ســازی 
علت رد صلاحیت لاریجانی، متوقف و به 
سمت فراموشی هدایت شد تا اینکه انتشار 
نامه محرمانه شورای نگهبان و سپس نشر 
پاســخ وی به این نامه از سوی خبرنگاری 
خارج نشین ، نه  فقط موضوع را احیاء بلکه 
به سرخط خبرهای رسانه ها و سوژه داغ نزد 

مردم تبدیل کرد.
پس از رسانه ای شدن نامه شورای نگهبان 
به لاریجانی درباره دلایل رد صلاحیتش و 
پاسخ مفصل او به موارد مطرح شده، برخی از 
منتقدان لاریجانی با نادیده گرفتن محتوای 
نامه، تلاش کرده اند پاسخ او را نوعی تقابل 

با شورای نگهبان و نظام جلوه دهند.

 عباس سلیمی نمین فعال سیاسی اصولگرا  
در ارزیابی این ادعا به خبرآنلاین می گوید: 
طبیعی اســت که آقای لاریجانی از حقوق 
خود دفاع کند. اتهاماتی علیه او مطرح شده 
و براساس آن اتهامات تصمیم خود را اتخاذ 
کــرده و باید از حقوق خود دفــاع کند. او 
توضیح می دهد: »این موضوع برای جامعه 
و شورای نگهبان به عنوان یک جایگاه مهم 
و حســاس بســیار مفید خواهد بود. وقتی 
یکی از تصمیمات شورای محترم نگهبان 
نقد می شــود، تصمیمات آتی عمق و دقت 
بیشتری پیدا می کند و این روند می تواند از 
جایگاه رفیع شورای نگهبان و قانون اساسی 

صیانت کند.«
این فعال سیاســی  اصولگرا درباره احتمال 
تاثیرگذاری پاســخ لاریجانــی، می گوید: 
»توضیحات ایشــان خطاب به شــورای 
نگهبان را برای جایگاه های مختلف مفید 
می دانم. به ایــن معنا که مفید بودن آن از 
ســطوح مختلف می تواند بررسی شود. اگر 
ما در آینده خیلی منطقی به برخی مباحث 

بپردازیم، پاســخ گویی شــورای نگهبان را 
تقویت می کند و چیزی است که ما به شدت 
به آن نیاز داریم.« او معتقد است که نسبت 
به گذشته شورای نگهبان پاسخگوتر شده 
و توضیح می دهد: »هر نهاد قدرتی که در 
سرنوشت ما تاثیرگذار است باید پاسخگویی  
خود را تقویت کند. شــورای نگهبان هم از 
این روند مستثنی نیست و  البته در روندی 
تدریجی پاســخگوتر شــده  اســت . این 
تحول بسیار مسرت بخش است که حتی 
جایگاه های حساسی مانند شورای نگهبان 

را در مسیر پاسخگویی می بینیم.«
سلیمی نمین با بیان این که در این مسیر 
باید با منطق پیش برویم که منافع جامعه 
را به خوبی بتوان تامیــن کرد و جامعه در 
این مسیر رشــد کند، می گوید: »بردباری 
و رفتار منطقــی آقــای لاریجانی باعث 
شکل گیری یک الگو خوب بر مبنای تعامل 
منطقی شده است.« او بر این باور است که 
صاحبان اندیشه، پاسخ لاریجانی و واکنش 
شــورای نگهبان را قضاوت خواهند کرد و 

این قضاوت ، بدون شــک تاثیرات خود را 
خواهد گذاشت و ما در آینده با دقت بیشتری 
از سمت شورای نگهبان مواجه خواهیم بود.  
ســلیمی نمین در پاسخ به این که شورای 
نگهبان تا چه حد پذیرای تغییرات اســت، 
می گوید: »قطعا قضاوت تاثیر خود را خواهد 
گذاشــت. به میدان آمدن اســتدلال های 
یــک فــرد و دو نهاد باعث شــکل گیری 
قضاوت هایی خواهد شــد. این قضاوت ها 
براســاس شایعات نیســت بلکه براساس 
مستندات متقنی است. چند روز پیش آقای 
انصاری گفته بودند رد صلاحیتشان به خاطر 
عدم التزام به اسلام بوده که این صحبت، 
ســندی ندارد. اما حــالا در پیش روی ما 
اسنادی قرار می گیرد که دارای اعتبار و دقت 
است و طبیعتا قضاوت می شود و جامعه نیز 
آن را قضاوت می کند.« این فعال سیاسی 
اصولگرا ادامه داد: »این بررسی و قضاوت 
بر جامعه و شورای نگهبان تاثیر می گذارد 
و  اگر ایرادی وجود داشــته باشد که وجود 
هم دارد، طبیعتا این ایراد در مسیر بر طرف 

شدن قرار می گیرد.«

*لاریجانی در صحنه می ماند
عزت الله یوسفیان ملا، درباره برخی حواشی 
اعلام رد صلاحیت لاریجانی گفت: »آقای 
لاریجانی نظرشــان این است که دوستان 
در این باره مصاحبه و موضع گیری نکنند. 
آقای لاریجانی وقتی از مجلس خارج شدند 
به ایشان دو حکم مشــاورت علی الطلاق 
و تشــخیص مصلحت را به ایشان دادند. 
ایشان تمایلی نداشتند دیگر کاندید مجلس 
و ریاست جمهوری هم شوند برای مجلس 
هم بحث شــان قم و آمل نیســت. برخی 
واقعیت های زندگی ایشــان در بیرون طور 

دیگری انعکاس پیدا کرده است«.
او ادامه داد: »ایشان ۴2سال در دستگاه های 
دولتی هســتند و در ۱۰سال صداوسیما و 

ریاســت مجلس نیز نه حقوق گرفتند و نه 
امکانات دولتی؛ در مجلــس نیز خود من 
شاهد این مســئله بودم. یک وجب زمین 
دولتی از بنیاد و دیگر نهادها به نام ایشــان 
نیســت و چیزی نگرفتند. فرزندان ایشان 
هم یکی در قم طلبه هســت یک پســر 
دیگر فارغ التحصیل دانشگاه علم و صنعت 
هســت. دختر ایشان نیز پزشک است و در 
ایران نیز پزشک شده است آقایی با ایشان 
ازدواج کرد و بعد از ازدواج همسر ایشان هم 
که پزشــک بود برای کار باید دوره ای به 
محل تحصیلشــان به آمریکا می رفتند و 
طبیعتا دختر آقای لاریجانی نیز با ایشــان 
همراه شدند. به هر حال برخی یک سری 
صحبت ها درباره ایشــان انجــام دادند اما 
این طور نیســت. اگر کسی سندی دارد که 
ایشــان چیزی از دولت گرفته است مطرح 
کند.ایشان در شهرستان آمل اصلا مسکنی 
ندارند. در ادامه آن نامه شورای نگهبان نیز 
گفته شــده است که ایشــان از فتنه دفاع 
کردند، ما در مجلس همراه ایشان بودید و 
کلمه ای در این رابطه از ایشــان نشنیدیم. 
البته اجازه دهید جزییات را خود ایشان پاسخ 
دهند«.این فعال سیاســی در پاسخ به این 
ســؤال که آیا لاریجانی باز هم در صحنه 
ریاســت جمهوری دیده خواهد شد  گفت: 
»آقای لاریجانی در صحنه سیاست حضور 
فعال دارند. یک جلســه ایشان در جلسات 
مجمع و شــورای انقلاب فرهنگی ندارند. 
تا جایی که بشــود ایشــان کار می کند اما 
اینکه حزبی را بینــدازد خیر! اما در صحنه 
سیاســی حضور فعال خواهند داشت. البته 
بعید میدانم برای ریاست جمهوری کاندید 
شــوند آن موقع هم که حضور پیدا کردند 
با اصرار دوستان بود البته همه می دانستند 
آقای رئیسی شرایط بهتری دارد و ایشان به 
طور ناگهانی به صحنه آمدند اگر برنامه ای 

وجود داشت از قبل جلساتی می گذاشتند«.

حواشی رد صلاحیت و اعلام دلایل شورای نگهبان و پاسخ علی لاریجانی ادامه دارد

انتشار نامه لاریجانی برای آینده شورای نگهبان مفید خواهد بود

 نیروی دریایی سپاه 
به نقاط درخشان قدرت خود 

رسیده است
فرمانده کل سپاه گفت: ورود فناوری های جدید 
نشانگر دســتیابی نیروی دریایی سپاه به نقاط 

درخشان در مسیر تکامل قدرت خود است.
به گزارش خبرگزاری مهر، سرلشــکر حســین 
ســلامی فرمانده کل سپاه پاســداران انقلاب 
اســلامی امروز در حاشــیه برگــزاری دومین 
روز رزمایش مشــترک پیامبر اعظم )ص( ۱۷ 
که در ســواحل خلیج  فــارس و منطقه عمومی 
جنوب کشــور در حال برگزاری است در جمع 
خبرنگاران، اظهار داشــت: امروز شاهد صحنه 
یــک رزمایش دقیق و واقعــی بودیم که نقطه 
اوج تلاش و عمل برادران نیروی دریایی سپاه، 

کیفیت، اثربخشی و دقت عمل سامانه ها بود.
وی بیــان کرد: امروز شــاهد بودیــم که هم 
پهپادهای نیروی دریایی سپاه به صورت دقیق 
از فواصل مختلف اهــداف را مورد اصابت قرار 
دادند و هم موشــک های بالســتیک به عنوان 
پدیده هــای جدیــد نیرو و موشــک های کروز 
اهــداف از پیــش  تعیین  شــده در فواصل و با 
شــرایط مختلف را با دقت صــد در صد مورد 

اصابت قرار دادند.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی دقت 
در اصابت به اهداف، انعطاف در بردهای متفاوت 
و قابلیت عملیات همزمان روی هدف های ثابت 
یــا متحرک را از وجوه برجســته این مرحله از 
رزمایش پیامبر اعظم )ص( ۱۷ برشمرد و گفت: 
با ارزیابی دقیقی که از منحنی های رشد قدرت 
دفاعــی دارم، در دو روز اخیر در نیروی دریایی 
سپاه جهش در قدرت دفاعی را ملاحظه کردم.

ورود  کــرد:  تاکیــد  ســلامی  سرلشــکر 
فناوری های جدیــد اعم از هوش مصنوعی و 
فناوری اســتفاده از پهپادها در اعماق متعدد 
و موشــک ها در طیــف وســیعی از بردها با 
دقت های قابل قبول نشــانگر دستیابی نیروی 
دریایی ســپاه به نقاط درخشــان در مســیر 

تکامل قدرت خود است.

دبیــر کل جمعیت وفاداران انقلاب اســلامی با بیان 
اینکه کاندیداهایی که وارد عرصــه رقابت انتخابات 
می شوند، باید پشتوانه حزبی داشته باشند،گفت: احزاب 

هم باید برنامه محور و تیم محور باشند.
حبیب الله بوربــور دبیرکل جمعیت وفــادارن انقلاب 
اسلامی در گفتگو با خبرنگار مهر، درخصوص نشست 
دبیران کل احزاب اصولگرا با محمدباقر خرمشاد معاون 
سیاسی وزیر کشــور، گفت: در این جلسه، حدود ۳۰ 
دبیرکل از احزاب اصولگرا حضور داشــتند و مســائل 
مختلفی را مطرح کردند، معاون سیاسی وزیر کشور نیز 
به همه سوالات پاسخ داد و جمع بندی نظرات این بود 
که اگر جمهوریت نظام مهم است، که حتماً مهم است 

باید به تحزب توجه ویژه شود.
وی به بیــان دیدگاه های خود که در این دیدار مطرح 
کرده بود پرداخت و گفت: جمهوریت نظام باید ساختار 
داشــته باشــد و فقط تحزب می تواند این ساختار را 
ایجاد کند؛ احزاب سیاسی کشــور با هر جهت گیری 
که دارند باید به نظام ثابت کنند که ســربازانی برای 
تداوم جمهوری اســلامی هســتند.دبیرکل جمعیت 

وفادارن انقلاب اســلامی تصریح کــرد: احزاب باید 
بتوانند با یکدیگر کادرســازی کنند، برنامه و شاخص 
داشته باشــند و بر اساس معیارهایی که دارند افرادی 
را بــه عنوان نیرو معرفی کنند. احزاب باید بگویند که 
برای هر یک از مسائل کشــور چه برنامه ای دارند و 
برای اجرای سیاســت های خود، چه افرادی را در نظر 
گرفته اند. مردم هم می تواننــد اهداف و افراد معرفی 
شــده را قضاوت کنند که آیا شــاخص ها و اهداف را 

محقق خواهند کرد؟
بوربور بیان کرد: اگر مردم تشخیص بدهند که وعده ها 
و اهداف، پشــتوانه علمی و عملی دارد به آن جریان 
رای خواهنــد داد و جریان های دیگر به عنوان منتقد 
در ادامه مســیر حضور خواهند داشت، چنانچه جریان 
پیروز بــه تعهدات خود عمل نکنــد، منتقدان ضعف 
عملکرد آنها را به مردم یــادآوری می کنند.وی تاکید 
کرد: وعده های جریان های سیاسی به مردم در زمان 
انتخابات باید پشتوانه داشــته باشد. مردم باید بدانند 
مقدمات وعده های داده شــده عملی هســتند یا در 
آینده وقتی تحقق نیافت، مسئولان نتیجه را به گردن 

جریانات قبلی می اندازند!
این فعال سیاسی اصولگرا با اشاره به اینکه هر مسئولی 
می داند در چه شرایطی آغاز به کار می کند، تاکید کرد: 
اگر جریان سیاســی اهداف و افــراد مورد نظر خود را 
معرفی کند و بگوید آنها کابینه مورد نظر ما هســتند، 
مردم با چشــم باز رای خواهند داد اما در شرایط فعلی 
اینطور نیســت. در چنین شــرایطی احــزاب و مردم 
نمی توانند از کســی که بــه او رای داده اند دفاع کنند 
چرا که با پشــتوانه و آگاهی به او رای نداده اند و از او 

حمایت نکرده اند.
بوربور تصریح کرد: کاندیداهایی که وارد عرصه رقابت 
انتخابات می شوند، باید پشتوانه حزبی داشته باشند تا 
در آینده همان جریان نســبت به عملکرد فرد پاسخ 
بدهد؛ اما امروز کســی نســبت به مســئولان قبل و 
کارنامه آنها چه اصولگرا و چه اصلاح طلب، پاسخگو 
نیست.وی تاکید کرد: این افراد توسط شورای نگهبان 
تایید شــدند و جریانات سیاسی هم راهی جز حمایت 
از یکی از نامزدها نداشتند. درحالی که همین جریانات 
سیاســی برای افراد هزینه مادی و معنوی می کنند و 

برای پیروزی او گام برمی دارند، اما وقتی فرد پیروز شد 
اعلام می کند که من به هیچ جریان سیاســی وابسته 
نیســتم، چرا که امروز فضای سیاسی کشور به نوعی 
است که در ارزیابی ها می گویند فلانی، فرد توانمند و 
خوش سابقه ای است اما متاسفانه حزبی است و دیگاه 

نسبت به فعالیت حزبی نادرست است.
دبیرکل جمعیت وفــاداران انقلاب اســلامی گفت: 
بنابراین اعتقاد درستی نسبت به جریانات سیاسی که 
جمهوریت نظام را پایــدار می کند وجود ندارد. در این 
جلسه درخواســت کردیم که معاونت سیاسی وزارت 
کشــور فکری برای دوره های بعدی کند تا آنها تعهد 

داشته باشند و افراد را معرفی کنند.
بوربور با بیان اینکه این درخواســت مورد تائید معاون 
سیاســی وزیر کشــور قرار گرفت، گفت: اجازه داده 
شــد که روی چگونگی اجرایی کــردن این موضوع 
کار کارشناســی صورت بگیرد. همچنین مقرر شد که 
معاونت سیاســی وزارت کشور در جلسات بعدی خانه 
احزاب هم شــرکت کند و این نشست ها ادامه داشته 

باشد.

دبیر کل جمعیت وفاداران انقلاب اسلامی:

احزاب برنامه محور باشند
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

 ادامه رایزنی ها برای تغییر 
سهم شهرداری ها از بودجه سال 

آینده در مجلس
رئیس شورای اسلامی شهر تهران از ادامه رایزنی ها برای 
تغییر سهم شــهرداری ها از بودجه سال آینده کشور در 

مجلس شورای اسلامی خبر داد.
 به گزارش ایسنا، مهدی چمران پیش از آغاز سی وسومین 
جلسه شورای اسلامی شهر تهران در جمع خبرنگاران در 
خصوص سهم شهرداری ها در بودجه سال آینده کشور 
گفت: متاسفانه بودجه را براساس آنچه انتظار داشتیم و 
آنچه قول داده بودند و آنچه اصلاح کرده بودند به مجلس 
شورای اسلامی ارسال نکردند و آن چیزی که به مجلس 
ارسال شد بسیار متفاوت بود. موارد زیادی که در جلسه 

گذشته شورا نیز مطرح شد.
وی اضافه کرد: به نظر می رســد بســیاری از این موارد 
را نادیده گرفتنــد و فکر نمی کنند از کجا و چگونه باید 
مباحث آلودگی هوا، حمل و نقل عمومی و ترافیک باید 
حل و فصل شود بی تردید این مسائل خود به خود حل 
نخواهد شد. باید کار عملی انجام شود تا این موارد حل 

شود.
رئیس شــورای اسلامی شهر تهران ادامه داد: مشخص 
است که وســائل حمل و نقل عمومی را باید برای حل 
آلودگــی هوا و ترافیک آماده کنیــم البته موارد دیگری 
همچون کم شدن ترددها با الکترونیک کردن امور باید 
انجام شود که البته در حال انجام است و خود دولت باید 
ایــن موارد را اجرایی کند ما نیــز اجرا خواهیم کرد ولی 
برای کم شدن آلودگی هوا باید اتوبوس یا واگن مترو به 
سیستم حمل و نقل تزریق شود. اگر چنین نباشد مردم 
از سواری استفاده می کنند و در حال حاضر که امکانات 
حمل و نقل کمتر اســت مردم از خودروهای شخصی 
اســتفاده می کنند تا وقتی چنین باشد آلودگی هوا ادامه 

خواهد داشت.
وی در تشریح رایزنی ها برای اصلاح بودجه و تغییر سهم 
شهرداری ها برای سال آینده اظهار کرد: قرار گذاشته ایم 
با فراکسیون شهری احتمالا اوایل هفته آینده جلسه ای 
داشته باشیم. همچنین با رئیس مجلس شورای اسلامی 
نیز قرار گذاشته ایم که در هفته جاری به اتفاق چند نفر 
از اعضای کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران 
جلسه ای داشته باشیم تا بتوانیم در دیداری کاری نسبت 

به اصلاح بودجه و سهم شهرداری ها اقدام کنیم.
چمران تاکید کرد: با کمیسیون شوراها تماس گرفتم تا 
به جلسه آنها برویم و از سوی دیگر با کمیسیون اقتصاد 
و برنامه و بودجه نیز تماس گرفتم البته نامه هایی ارسال 
کردیم و موارد را به صورت کتبی و دقیق احصاء کردیم 

و برای نمایندگان مجلس شورای اسلامی فرستاده ایم.
رئیس شورای اسلامی شهر تهران در بخش دیگری از 
صحبت های خود به جلســه با مخبر معاون اول رئیس 
جمهور در شــب گذشته و در حاشــیه برگزاری جلسه 
شهرداران کلانشهرها اشاره کرد و افزود: در دیدار شب 
گذشته با معاون اول رئیس جمهور بحث بودجه مطرح 
شــد و با ایشان مسائل ترافیک و حمل و نقل را مطرح 
کردیم ایشــان هم عنوان می کردند که قرار نبود بودجه 
این طور شــود و تعجب می کردند ولی فعلا که چنین 
شــده و ما انتظارمان این نبــود.وی در خصوص بودجه 
شهرداری تهران برای سال ۱۴۰۱ نیز گفت: چند بار به 
دوستان شهرداری موضوع تهیه بودجه را یادآوری کردیم 
که مشغول تهیه آن هستند ان شاءالله تا زمان مقرر این 

بودجه به شورا می رسد.

بارش در کشور 40 درصد کمتر 
از حد نرمال است

رییس ســازمان هواشناســی درباره صحت اطلاعات 
هواشناســی در ســطح بین المللی گفــت: داده های 
هواشناسی کاملا استاندارد هستند چرا که با جان مردم 

ارتباط دارد.
به گزارش ایســنا، ســحرتاج بخش در نشست خبری 
پنجمین نمایشــگاه حمل و نقل،لجســتیک و صنایع 
وابســته که امروز در مصلای تهران برگزار شد، اظهار 
کرد: دانش هواشناسی یک دانش میان رشته ای است. در 
واقع سرمایه های عمومی و ملی کشورها مثل آب، خاک 
و دریا به تمام حوزه ها می توانند ســرویس دهند و تمام 
جهان با آن ها در ارتباط هستند و مربوط به یک بخش 
نمی شوند.رییس سازمان هواشناسی در ادامه گفت: اقلیم 
اساسا خودش بی نظم است و تغییرات اقلیمی رخ داده به 
این بی نظمی افزوده است بنابراین بحران ها و مخاطرات 

جوی می تواند اثرات گسترده ای بر جهان بگذارد.

مرجعیت بخشی به ایثارگران 
با پررنگ شدن نقش آنها در 

جامعه محقق می شود
معاون رئیس جمهــوری و رئیس بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت: مرجعیت  بخشی به ایثارگران با حضور 
و پررنگ شدن نقش  آنان در جامعه محقق می شود و این 

مسئله نیاز به انجام کارهای مطالعاتی و تحقیقاتی دارد.
به گزارش خبرنگار حوزه ایثار و شهادت ایرنا از »ایثار«، سید 
امیرحسین قاضی زاده هاشمی روز سه شنبه در پانزدهمین 
جلسه شورای هماهنگی و نظارت فرهنگ ایثار و شهادت 
که به صورت ویدئوکنفرانســی برگزار شد، تأکید کرد: به 
نظر می رسد شورای عالی ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و 
شهادت علی رغم وظایف سنگینی که بر عهده دارد هنوز 
جایگاه اصلی خود را به دست نیاورده که یکی از دلایل این 
مسئله وجود شوراها و ساختارهای موازی است.وی افزود: 
این شورا به منظور فراهم کردن بستری برای بنیاد شهید 
و امور ایثارگران برای ایجاد هماهنگی بین دســتگاه های 
فرهنگی شکل گرفته تا فعالیت های منسجم و نظام مندی 
در راستای ترویج و توسعه فرهنگ ایثار و شهادت در جامعه 
صورت گیرد.معاون رئیس جمهور با بیان اینکه در مسیر 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت باید از وجود خود ایثارگران 
استفاده کرد، افزود: مرجعیت  بخشی به ایثارگران با حضور 
و پررنگ شدن نقش  آنان در جامعه محقق می شود و این 

مسئله نیاز به انجام کارهای مطالعاتی و تحقیقاتی دارد.

وزیر کشور خواستار آمادگی 
کامل دستگاه ها برای مقابله با 

امُیکرون شد
وزیر کشور بر لزوم افزایش نظارت های مرزی و کنترل 
بر مســافرت های هوایی با هدف جلوگیری از شیوع 

سویه جدید بیماری کرونا تاکید کرد.
به گزارش ایســنا دکتر احمد وحیدی با اشاره به همه 
گیری ســویه جدید بیماری امُیکرون در جهان گفت: 
با توجه به گزارش های علمی پزشکی، میزان سرایت 
پذیری ســویه جدید امُیکرون بسیار بالاست و برای 
همین باید با تمام دقت و حساســیت لازم به مقابله و 

مهار موج جدید بیماری در کشور باشیم.
وزیر کشــور با بیان اینکه رعایت حداکثری پروتکل 
های بهداشتی می تواند سهم اساسی در کنترل موج 
جدید بیماری در کشور داشته باشد، اظهارکرد: براساس 
آخرین گزارش ها میزان اســتفاده از ماسک در کشور 
رقمی در حدود ۴۸  درصد است که باید این میزان به 

صورت جدی ارتقا یابد.
وی همچنین با اشاره به مساله سفرها و ورود بیماری 
از طریــق مرزهای کشــور گفــت: در این خصوص 
استانداران مرزی بایستی مراتب حساسیت و مراقبت 

را در مرزهای کشور داشته باشند.
وحیــدی بر لزوم نظارت فعالانه تــر بر فرودگاه های 
کشور تاکید کرد و گفت: تشخیص به موقع بیماری و 
ایجاد شرایط قرنطینه می تواند سهم مهمی در کنترل 

بیماری در کشور داشته باشد.
وزیر کشور در ادامه خاطرنشان کرد: اگر به این مرحله 
از تشخیص رسیدیم که برای مدیریت بیماری نیاز به 
اعمال محدودیت های بیشتر است، بایستی در اسرع 

وقت محدودیت ها اعمال شود.
وحیــدی در بخش دیگــری از صحبت های خود به 
تقویت فرآیند مدیریت هوشمند بیماری در کشور اشاره 
کرد و گفت: فاز دوم اجرای این طرح با محوریت حمل 
و نقل درون شهری آغاز شده است و باید تلاش کنیم 
از هفته آتی فاز ســوم طرح یعنی حمل و نقل برون 

شهری هم اجرایی شود.
به گزارش پایگاه اطلاع رســانی وزارت کشور، وزیر 
کشور در پایان خاطرنشان کرد: با هم افزایی ظرفیت 
های داخلی و رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی 
و فاصلــه گذاری اجتماعی مانع از شــیوع موج جدید 

بیماری در کشور شویم.

تداوم آلودگی هوا به هیچ وجه 
توجیه منطقی و کارشناسی 

ندارد
 رئیــس دبیرخانه شــورای  عالی پیشــگیری از 
وقوع جرم قوه قضاییه از بررســی و رسیدگی به 
وضعیــت آلودگی هوای تهران ناشــی از فعالیت 
و  نیروگاه ها  تولیــدی، صنعتــی،  مراکــز  برخی 
پالایشــگاه های اطراف تهــران خبر داد و گفت: 
تداوم آلودگی هوا به هیــچ عنوان توجیه منطقی 

ندارد. و کارشناسی 
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از معاونت اجتماعی 
و پیشــگیری از وقوع جرم قــوه قضاییه، علیرضا 
ساوری با اشاره به وضعیت نگران کننده آلودگی 
هوا در تهران اظهار داشــت: از ابتدای ســال تا 
پایان آبان ســال جاری فقط دو روز هوای پاک 

برای تهران ثبت شده است.
وی ادامــه داد: علی رغــم قانون هــوای پاک و 
العمل های متعدد در خصوص  ضوابط و دســتور 
پیشــگیری از آلودگــی هوا به ویــژه در کلان 
شــهرها از جمله تهران، متاســفانه شــاهد عدم 
اجــرای دقیق و کامل وظایــف و تکالیف قانونی 
از ســوی مســئولان ذیربط دســتگاه ها و ترک 

زمینه هستیم. این  فعل های متعدد در 
رئیس دبیرخانه شــورای  عالی پیشگیری از وقوع 
جرم ضمن اشــاره به ضرورت ورود دستگاه های 
نظارتــی و بازرســی بــر اجرای دقیــق و کامل 
قانــون هوای پــاک با تمرکز بر تهران و ســایر 
کلان شهرها تاکید و از ســازمان حفاظت محیط 
زیســت به  عنوان ناظر اجرای قانون هوای پاک 
خواســته شد تا نســبت به پایش مستمر عملکرد 
دستگاه ها در اجرای قانون یاد شده اقدام و نتایج 
ارزیابــی را بصورت ماهانه به دبیرخانه شــورای 
 عالی گــزارش دهند تا اقدامــات بعدی صورت 

پذیرد.
ســاوری افزود: بــا هماهنگی و همــکاری موثر 
نمایندگان عالی دســتگاه های مرتبط در جلســه 
22 آذر ســال جاری، تصمیمــات خوبی در زمینه 
پیشــگیری از آلودگی هوا توســط منابع آلاینده 
محرک شــامل خودرو و موتور ســیکلت و منابع 
تولیــدی، صنعتی،  مراکز  نظیــر  ثابــت  آلاینده 
نیروگاه ها و پالایشــگاه های اطراف تهران اتخاذ 

شد.
وی ادامه داد: از جمله مقرر شد عملکرد دستگاه ها 
در اجرای قانــون هوای پاک مورد رصد و پایش 
دقیــق قرار گرفته و نســبت به تقویــت فعالیت 
الزام مســئولان ذیربط به اجرای  دســتگاه ها و 
وظایــف و تکالیف قانونی آن هــا و جلوگیری از 
ترک فعل ها در این زمینه اقدام شده و مسئولان 
شــرکت ملی گاز ایران نیز نسبت به تامین منابع 
گاز طبیعی مورد نیاز نیروگاه ها، پالایشــگاه ها و 
مراکز تولیدی و صنعتی شــهر تهران اقدام کنند.

توســط  هــوا  آلودگــی  حــوزه  در  همچنیــن 
منابــع آلاینده هــای متحرک شــامل خودرو و 
نیروی  اقدامــات قبلی  تداوم  بر  موتورســیکلت، 
انتظامی و شــهرداری تهران بر توقف خودروها و 
موتور ســیکلت های دودزا و تشدید فعالیت مراکز 
معاینه فنی و نظارت بر عملکرد مراکز یاد شــده 
و پیشــگیری از تردد خودروهای فاقد معاینه فنی 

شد. تاکید 

سخنگوی قوه قضائیه گفت: انتشار نامه 
های محرمانه جرم است و باید پیگیری 
شود نامه محرمانه شــورای نگهبان به 
علی لاریجانی توســط چه کسی منتشر 

شده است.
به گــزارش خبرنــگار مهــر ذبیح الله 
خدائیان، روز سه شنبه ۳۰ آذر ۱۴۰۰ در 
هفتمین نشســت خبری، ضمن تسلیت 
به مناسبت ایام شهادت حضرت فاطمه 
زهرا )س( در پاســخ به سوال خبرنگار 
مهــر مبنی بر اینکه با توجه به انتشــار 
نامــه محرمانه پیرامــون رد صلاحیت 
انتخابات  کاندیداهای  از  علی لاریجانی 
ریاســت جمهوری آیا انتشــار نامه های 
محرمانه از لحــاظ قانونی تبعاتی دارد و 
اینکه با توجه بــه محرمانه بودن نامه، 
آیا ایشــان نباید در حفــظ محتوای آن 
دقت لازم را بــه کار می گرفتند چرا که 
شائبه انتشــار سایر نامه های محرمانه از 
سوی ایشان و سایر مسئولان هم مطرح 
محرمانه  اســناد  افشای  گفت:  می شود 
جرم محســوب می شــود و اگر چنانچه 
کســی اقدام به انتشــار آن بکند قابل 
تعقیــب خواهد بود در مورد این نامه اگر 
چنانچه ثابت شود از سوی ایشان منتشر 

شده است قابلیت پیگیری دارد.
وی افزود: از سوی مسئولان اطلاعاتی 
و مربوطه باید پیگیری شود تا مشخص 
شــود این نامه از سوی چه کسی منتشر 
شده است چرا که قابلیت تعقیب دارد. در 
صورت شناســایی شخص منتشر کننده 

حتماً قابل تعقیب خواهد بود.
سخنگوی دستگاه قضا در پاسخ به این 
سوال که چه تعداد دادگاه هایی در رابطه 
با تخلفات ارزی در چند سال اخیر برگزار 
شده اســت؟ گفت: در رابطه با ارزهای 
۴2۰۰ تومانی افرادی تخلفاتی کردند که 
با ورود دســتگاه قضا با آنها برخورد شد. 
سه دســته پرونده در این رابطه تشکیل 
شد. یک دسته پرونده مربوط به افرادی 
می شــد که اقدام به اخــذ ارز کردند که 
صادراتی هم انجام نشــد در این رابطه 
۵۰۵ نفر دستگیر شدند. مبلغ مطرح شده 
در این پرونده ها ۱۰ میلیارد دلار بود که 
شرکت های مختلفی آن را گرفته بودند.

وی افزود: برخی از ایــن افراد با ایجاد 

شــرکت های صوری اقدام بــه اخذ ارز 
کردند که در برخی از پرونده ها از جمله 

اسد بیگی حکم صادر شده است.
خدائیان تصریح کرد: دسته دیگر مربوط 
که  پرونده هــای صادراتی هســتند  به 
صادراتی انجام اما پولی به کشــور وارد 
نکردند. البته در ایــن رابطه ۱۴ میلیارد 
یورو بدون ارســال پرونــده به دادگاه از 
این ارزها وصول شــد. در همین رابطه 
پرونده هایی تشــکیل و برای 2۳ نفر از 
متهمان کیفر خواســت صــادر و ۱۰۰ 
بودند.سخنگوی  نیز دستگیر شــده  نفر 
دستگاه قضا گفت دسته سوم مربوط به 
مدیران بانکــی بودند که این پرونده 2۳ 
متهم داشــت.وی در خصــوص آخرین 
وضعیت پرونده شهرک ژاندارمری گفت: 
در این پرونده پس از تجدید نظر خواهی 
حکم قبلی نقض شد. در رابطه با بخشی 
از پرونده تقاضای ماده ۴۷۷ شده است. 
بخشــی از پرونده هم در دادسرا در حال 
رسیدگی است و به طور کلی پرونده های 
متعــددی از قبــل از انقــلاب تا کنون 
تشکیل شده است.سخنگوی قوه قضائیه 
در خصوص مهر محرمانه زدن بر فیش 
حقوقی گفــت: اینکه زدن مهر محرمانه 
روی فیــش حقوقی محرمانه اســت یا 
خیر باید به قانون مراجعه کرد. محرمانه 
کردن فیش حقوقی افراد مشمول تعریف 

سند محرمانه در قانون نیست.
بــا  مبــارزه  بــرای  داد:  ادامــه  وی 
پرداخت های نجومی سوال اینجاست که 
آیا راه مبارزه، انتشار فیش حقوقی افراد 
است که پاسخ منفی است. راه مبارزه با 
این تخلفات اجرای قانون اســت قانون 
مشخص کرده که دستگاه ها باید میزان 
پرداختی ها را اعلام و در سامانه مربوط 
به نظام اداری ثبت کنند. اگر هر مدیری 
پرداختی ها را ثبت کند، چنانچه مشخص 
شــود پرداختی خارج از قانون بوده با آن 

برخورد شود.
سخنگوی قوه قضائیه در خصوص ورود 
دستگاه قضا به موضوع بورس گفت: در 
هر کشوری بازار سرمایه مهم ترین بازار 
تولیدی است و مدتی است این بازار در 
کشور ما با نوســانات همراه بوده است. 
همکاران ما در ســازمان بازرســی قبلًا 

بازرسی هایی را انجام داده بودند و اقدام 
به هشدار و پیشنهادات به وزارت اقتصاد 
و ســازمان بورســی کرده بودند، اما از 
آنجایی که به این موارد توجه نشده بود 

برخی مسئولان حکم بدوی گرفته اند.
وی افزود: البته برای برخی از مسئولان 
سابق بورس و اقتصاد و دارایی پرونده ای 
در سازمان بازرســی مطرح است و اگر 
توضیحات کافی نباشد پرونده به مرجع 
قضائی می رود و هم اکنون بازرســی از 
ســازمان بورس در حال انجام اســت. 
برخی از مســئولین محکوم شدند، البته 
حکــم در مرحله بدوی اســت و هنوز 

قطعی نشده است.
خدائیــان در خصــوص آخرین وضعیت 
پرونده کشــت و صنعت مغــان، اظهار 
داشــت: اخیراً از ناحیه شخص محکوم 
علیه تقاضای ماده ۴۷۷ شده بود که پس 
از بررســی تقاضای ایشان مورد پذیرش 
قرار گرفت. صرف پذیرش موجب نقض 
حکم نمی شــود و پرونده در ابتدای راه 
اســت. پرونده مجدد بررســی می شود 
و اگــر تشــخیص داده شــود که حکم 
خلاف شرع است رسیدگی دوباره شروع 
نمی شود قضاوت کرد  بنابراین  می شود. 

که حکم نقض می شود یا خیر.
ســخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به این 
سوال که اخیراً رئیس قوه قضائیه اعلام 
کــرد تحولی در قوه قضائیــه رخ نداده 
آیا ســند تحول ایرادی دارد، گفت: سند 

تحول که در دوره مدیریت رئیســی در 
قوه قضائیه تشــکیل شد در دوره فعلی 
اعلام شــد که همچنان در دســتور کار 
است. این سند با شدت و جدیت در حال 
اجرا و پیگیری است. در رابطه با سخنان 
اخیر ریاســت قوه قضائیه باید گفت که 
این موضوع به مفهوم عدم اجرای سند 

تحول نیست.
وی در پاســخ به این سوال که رویکرد 
دســتگاه قضا در خصــوص حمایت از 
سوت زنان چیست، گفت: از گزارشگران 
فســاد حمایت می کنیم.قانون هم روش 
گزارش فســاد را اعلام کرده که قانون 
ارتقای ســلامت اداری بــه خوبی این 
موضوع را لحاظ کرده است. اگر چنانچه 
شخصی از فساد مطلع شد باید به طرق 
صحیح بــه مراجع قضائــی اعلام کند 
بــه تبعیــت از قانون هویــت این افراد 
محفوظ اســت.خدائیان ادامه داد: سوال 
این اســت که آیا افشــای فساد باید در 
رسانه ها باشــد؟ در قانون هم ذکر شده 
که حمایت از گزارشگران فساد منوط به 
صحیح بودن گــزارش و صحیح اعلام 
شدن گزارش باشــد. در رابطه با فردی 
که اخیراً گزارش کرده و محکوم شــده 
هم بایــد گفت که این پرونده شــاکی 

خصوصی دارد.
وی در خصوص تخلفات محیط زیستی 
در بهبهان گفت: پس از اعلام این خبر 
از ســوی مسئولان مربوطه مکاتبه ای با 

دادستانی اهواز انجام شد. در بهبهان هم 
پرونده ای در این خصوص تشکیل شده 
است. اگر چنانچه پس از وصول گزارش 
مشخص شود افرادی جرمی انجام دادند 
با آنها برخورد می شود. تا کنون کسی در 

این رابطه احضار نشده است.
در خصوص  قضائیــه  قوه  ســخنگوی 
آخریــن وضعیــت پرونــده هواپیمای 
اوکراینی گفت: جلساتی با حضور شکات 
برگزار شــد. چون نواقصــی در پرونده 
مطرح بود، به دادسرا عودت داده شده و 
پس از رفع نقص به دادگاه بازمی گردد. 
یکــی از نواقــص ایــن بود کــه نظر 
کارشناسی باید به اولیای دم منتقل شود، 
از ســوی دولت کانادا هم دادخواستی تا 

کنون به دادگاه واصل نشده است.
خدائیــان در پاســخ به این ســوال که 
واکنــش دســتگاه قضائی بــه افرادی 
که بــه مردم می گوینــد از ایران بروید 
چیســت، تاکید کرد: ایــران متعلق به 
همه ایرانیان در داخل و خارج از کشــور 
اند  بارها اعلام کرده  است . مســئولان 
ایرانیانی که قصد بازگشــت به کشور را 
دارند می توانند بازگردند. کسی نمی تواند 
مانع ورود ایرانیان به کشــور باشد مگر 
اینکه فردی مورد اتهام باشد که به اتهام 
هر فردی رسیدگی می شود. اینکه کسی 
بگوید از ایران بروید مهم نیســت، چرا 
که ممکن اســت هر فــردی هر حرفی 
بزند آنچه مهم اســت، پاسخ و حمایت 

مسئولان است.
وی در خصوص علت جابه جایی قاضی 
مسعودی مقام و رســول امیر قهرمانی، 
گفت: کســانی کــه در مجتمع ویژگی 
رســیدگی به جرایم اقتصــادی فعالیت 
دارند بیــش از ۵۰ نفر هســتند. نقل و 
انتقال از شعبه ای به شعبه دیگر یک امر 
طبیعی است. مســعودی مقام همچنان 
ریاست شــعبه ســوم دادگاه ویژه را بر 
عهــده دارد.خدائیان در خصوص آخرین 
وضعیت رســیدگی به پرونده باند جعل 
مدارک دانشگاهی که مربوط به دو سال 
پیش است گفت: در این پرونده یک نفر 
به ۹ سال حبس، 2 نفر به ۷ سال حبس 
و یک نفر به ۶ سال حبس محکوم شدند 

و اکنون در زندان به سر می برد.

هنگام صحبت درباره بهبود استانداردهای تحصیلی، 
معلم نقشــی حیاتی بازی می کنــد. در واقع  جذب 
معلــم زبــده و متخصص، پیش نیاز ضــروری برای 
ارتقای اســتانداردهای آموزشی است. مثلا در فنلاند 
و ســنگاپور معلم ها از میان شایسته ترین ها استخدام 
می شــوند. البته در مقابل هم معلم ها در این کشورها 

جایگاه بالایی دارند.

بیشتر کشورها برای داشتن شــهروندان متخصص 
و باهــوش که در نتیجه بتواننــد آینده ای بهتر برای 
جامعه خود رقم بزنند، تلاش می کنند افرادی شایسته 

را برای حرفه معلمی انتخاب کنند.
یکــی از روش هایــی که این کشــورها برای جذب 
بهتریــن معلم ها انجام می دهنــد، پرداخت حقوق و 
مزایای خوب اســت. در واقع در بررسی کشورهایی 
که اســتانداردهای آموزشــی بالایی دارند، مشخص 
شده بین حقوق و اثر معلم ها روی بالا بردن کیفیت 
آموزشــی ارتباطی مثبت و در عین حال بسیار قوی 

وجود دارد.
 همچنین در این کشــورها معلم ها از ارزش و احترام 
بالایی برخوردار هســتند. بر اســاس شاخص اعتبار 
جهانی معلم، کشورهای چین، مالزی، تایوان، روسیه، 
اندونزی، کره جنوبی، ترکیه، هند، زلاندنو و سنگاپور 
اعتبــار و ارزش بالایی برای معلم هــای خود قایل 

هستند.
*حقوق معلم ها در سراسر دنیا

وقتی به شرایط معلم های سراسر جهان فکر می کنیم 
اولین چیزی که به ذهن مان می آید، حقوق آنهاست. 
امروزه شــرایط کار و پرداختی های معلم های سراسر 
جهان با یکدیگر بســیار متفاوت است. بنابر آخرین 
بررســی های ســازمان همکاری و توسعه اقتصادی 
)OECD( معلم هــای دوره ابتدایی با ۱۵ ســال 
سابقه کار در لوگزامبورگ بیشترین حقوق را دریافت 
می کنند که به طور متوسط سالانه ۱۰۱ هزار و ۳۶۰ 

دلار درآمد است.
در ایالات متحده آمریکا، حقوق معلم ها بعد از آلمان، 
کانادا، هلند، اســترالیا و ایرلند چیزی حدود ۶2 هزار 

دلار در سال است.
در این بررســی مشخص شــده که معلم های دوره 
متوســطه با ۱۵ ســال ســابقه، باز هم در کشــور 
لوگزامبورگ بیش از کشــورهای دیگر عضو سازمان 
همکاری و توســعه اقتصادی درآمد دارند و آن تقریبا 

۱۰۹هزار دلار است.
وضعیت معلم های ایالات متحده آمریکا از ایالتی به 
ایالت دیگر متفاوت اســت و نیویورک از نظر حقوق، 
پــاداش و محیط کار معلم ها بهتر از ایالت های دیگر 

است.
در مقابــل بدترین ایالت های آمریــکا برای معلم ها 
از نظر حقــوق پایین، نیوهمشــایر و منطقه کلمبیا 

)واشنگتن دی.سی( است.
در کشورهای کره جنوبی، اســپانیا، کانادا، پرتغال و 
ترکیه، معلم ها از درآمد خوبی برخوردار هســتند. اما 
بدترین کشــورها از نظر حقوق، مجارســتان، شیلی، 

جمهوری اسلواکی و جمهوری چک است.

*رتبه بندی معلم ها و پاداش
در بیشــتر کشــورها حقوق معلم ها بر اساس تجربه 
و ســابقه کاری شــان، افزایــش می یابــد. مثلا، در 
انگلســتان، معلم ها در ســه گروه بی تجربه، نســبتا 
باتجربه و کارکشــته طبقه بندی می شوند و بر اساس 
سوابق حرفه ای شان و تجربه کاری شان درآمد دارند. 
درضمن حقوق معلم ها در موسسه های مختلف بنابر 
کاری که انجام می دهند ممکن اســت کمی متفاوت 
باشــد. در ضمن معلم هایــی که در لنــدن زندگی 
می کننــد، به دلیل اینکه هزینه هــای زندگی در این 
شــهر سرسام آورســت، بیش از مناطق دیگر حقوق 
دریافت می کنند. به طور کلی معلم های کارکشته در 
این کشــور، بنابر رشته  و مقطعی که درس می دهند، 
ســالانه از 2۶هزار تا ۴2هزار پوند ســالانه دریافت 
می کنند و حقوق معلم هایی که نسبتا باتجربه هستند، 
از 2۵هزار تا ۳2هزار پوند متفاوت اســت. معلم هایی 
هم کــه تجربه کاری ندارند و تازه مشــغول به کار 
شــده اند، درآمدی از ۱۸هزار تا 2۹هزار پوند در سال 
دارند. البته این معلم ها بنابر ســابقه کاری شان بابت 

تامین مواد غذایی از ۱۸هزار تا ۴۱هزار پوند دریافت 
می کنند.  

برخــی از کشــورهای دیگر علاوه بــر حقوق اصلی 
معلم ها برای آنها براساس کاری که برای محصلان 
خــود انجام می دهند و عملکردشــان، پاداش درنظر 
گرفته می شود. در واقع این کشورها عملکرد معلم ها 
را بر اســاس نمرات حاصل از آزمون های استاندارد 
محصلان و ارزیابی روش کار معلم بررسی کرده و به 
آن امتیاز می دهند و هر معلم بر اســاس امتیازی که 
می گیرد، علاوه بر حقوق اصلی خود، مبلغ بیشــتری 
دریافت می کند. البته این سیســتم پاداش و پرداخت 
حقوق معلم بر اســاس عملکرد و شایستگی شــان 

موافق و مخالف هایی دارد.
موافق های این سیســتم پاداش دهــی معتقدند، این 
روش معلم ها را تشــویق به بهبود کار و عملکردشان 
می کند و اینکه آنها با توجه به این سیســتم امیدوار 
می شــوند که می توانند درآمدشان را افزایش دهند و 
برای دریافت پاداش بیشتر دانش آموزان را تشویق به 
رقابت و بهبود وضعیت تحصیلی شان کرده تا موفق تر 
از دیگران باشند. در این میان به لطف چنین سیستمی 
معلم هایی که برای وضعیت درســی محصلان خود 
تلاش نمی کنند، خودبه خود از گردونه خارج می شوند.

اما مخالفان این سیســتم می گویند، ممکن اســت 
برخی از معلم ها برای رســیدن بــه امتیاز بالاتر، به 
محصلان طوری درس بدهند که آنها فقط بتوانند از 
عهده آزمون های استانداردشده برآیند و بدین ترتیب 
خلاقیت از محصل گرفته می شود و کیفیت آموزشی 

به شدت افت می کند. همچنین این سیستم نمی تواند 
عواملی ماننــد عدم توجه والدین بــه دانش آموزان، 
فقر و ناتوانی های یادگیــری آنها را در نظر بگیرد و 

بدین ترتیب در حق معلم ها اجحاف می شود.

*ساعات کاری معلم ها
بر اساس داده های گزارش سازمان همکاری و توسعه 
اقتصادی، معلم های کشورهای عضو این سازمان، در 
موسسه های دولتی سالانه ۸۶۵ ساعت کار می کنند 
که البته این ســاعات کاری در کشورها تفاوت های 

زیادی دارد.
به طــور کلی معلم ها هر روز بین ۳ تا ۶ ســاعت در 
کلاس درس هســتند. البته ســاعات کاری سالانه 
کشــورها ممکن اســت با یکدیگر بســیار متفاوت 
باشــند، مثلا، معلم های ایتالیایی سالانه ۹۴۱ ساعت 
در کلاس درس هســتند که ۸۰ ســاعت بیشــتر از 
کشــورهای دیگر عضو این ســازمان است. این در 
حالی اســت که معلم های هلندی 2۰۰ ساعت کمتر 

در کلاس درس حاضر می شوند.
برخی از کشورها هم که تعداد ساعات تدریس بسیار 
بالایی دارند که از آنها می توان به کاستاریکا با ۱۱۳۴ 
ساعت در سال و ۱۰۰۸ ساعت در استرالیا اشاره کرد. 
معلم ها در برخی از کشورهای پیشرفته آسیایی مانند 
ژاپن و کره جنوبی، به ترتیب ۸۳۴ و ۷۴۹ ساعت در 

کلاس درس هستند.

*تفاوت حقوق معلم ها و فارغ التحصیل های 
دیگر دانشگاه ها

با وجود اینکه معلم ها نقش بســیار موثری در ترتیب 
جامعه و موفقیت شــهروندان آن دارنــد اما به طور 
کلــی از فارغ التحصیل های دیگر دانشــگاه ها درآمد 
بســیار کمتری نصیب شان می شود. البته کشورهایی 
که بــرای معلم ها و ارزش کارشــان احترام و اعتبار 
قایل هستند، از نظر حقوق و مزایا به معلم های خود 
توجه کافی نشــان می دهند اما در کشورهای دیگر 
این اتفاق نمی افتــد و همین موضوع باعث اعتراض 
آنها به وضعیت شــان شده اســت. به طور مثال، در 
آمریکا، معلم های برخی از ایالت ها مانند واشــنگتن 
دی .سی به وضعیت خود اعتراض دارند و می گویند، 
نمی توانید محصل های با رتبه و مهارت بالا داشــته 
باشــید، اگر معلم ها را آخر از همــه در نظر بگیرید. 
البته این تبعیض بین معلم های مرد و زن هم هست 
و معمولا زن ها بسیار کمتر از مردها حقوق می گیرند. 
کشــوری که نتواند جایگاه مناسبی برای معلم های 
خــود در نظر بگیرد، نمی تواند برای جامعه خود آینده 

خوب و متعالی رقم زند.

سخنگوی قوه قضائیه:

افشای اسناد محرمانه جرم است

در آمریکا معمولا معلم های زن  بسیار کمتر از مردها حقوق می گیرند

رتبه بندی معلمان در دنیا چگونه است؟
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

اعمال پاداش صرفه جویی 
برای مشترکان گاز خانگی 

کم مصرف
سرپرست مدیریت هماهنگی امور گازرسانی شرکت 
ملی گاز ایران اعلام کرد که مشترکان گاز خانگی در 
صورت کاهش مصرف، پاداش صرفه جویی دریافت 

می کنند.
به گزارش شــرکت ملــی گاز ایران، ســیدجلال 
نورموسوی در این باره گفت: مشترکان گاز خانگی 
که در بازه زمانی ۱۶ آبان تا ۱۵ اســفند )دوره سرد 
سال( نســبت به دوره مشابه پارســال یک درصد 
کاهش مصرف داشته باشــند، مشمول تخفیف یا 
همان پــاداش صرفه جویی معادل ۳ واحد درصد در 

گازبهای صورتحساب همان دوره خواهند شد.
وی افزود: در حوزه ابزار تشویقی مشترکان خانگی، 
براســاس آیین نامه ابلاغی دولت به شــرکت ملی 
گاز ایــران، مشــترکان خانگی که مصــرف آن ها 
متعارف بوده و در پلکان اول تا ســوم مصرف قرار 
گیرند، مشمول افزایش گازبها نسبت به سال پیش 
نمی شــوند و هزینه گاز مشترکان مطابق سال های 

پیش محاسبه می شود.
سرپرست مدیریت هماهنگی امور گازرسانی شرکت 
ملی گاز ایران ادامه داد: تشــویق بعدی این اســت 
که مشــترکان خانگی که مصرف گاز آن ها در بازه 
زمانی ۱۶ آبان تا ۱۵ اســفند هر سال نسبت به دوره 
مشابه سال پیش کمتر شود، به ازای هر یک درصد 
کاهش، مشمول تخفیف یا همان پاداش صرفه جویی 
معادل ۳ واحد درصد در گازبهای صورتحساب همان 
دوره خواهند شد که این تخفیف تا سقف ۴۵ درصد 

امکان پذیر است.
نورموســوی در پایان ســخنان خود با بیان اینکه 
2۹ میلیــون واحد خانگی داریــم، تصریح کرد: این 
تشویق ها در حالی است که برای مشترکان پرمصرف 
نیز ابزار بازدارندگی در نظر گرفته شــده که بر این 
اســاس، مشترکان پرمصرفی که از پله چهارم تا پله 
دوازدهم قرار گرفته و مصرف نامتعارف داشته باشند، 
مشمول افزایش تعرفه خواهند شد که این افزایش 
تعرفه برای مشــترکان بدمصرف که در پلکان های 
بالای جدول قرار می گیرند، بیشتر از دیگران خواهد 

بود.

 افراد فاقد خودرو یارانه بنزین 
می گیرند

ســخنگوی دولت از اختصاص یارانه بنزین به افراد 
فاقــد خودرو خبر داد و گفت: طــرح ما برای توزیع 
عادلانه تر یارانه بنزین این است که این یارانه به افراد 

اختصاص پیدا کند.
به گــزارش ایرنا، علــی بهادری جهرمــی درباره 
اختصــاص یارانه بنزین به افرادی که خودرو ندارند، 
اظهــار کرد: تا پیش از این یارانه بنزین به دارندگان 
خودروها اختصاص پیدا می کرد که ناعادلانه  بود زیرا 
بخشــی از مردم فاقد خودرو هستند و چیزی به آنها 

تعلق نمی گرفت.
وی افــزود: موضوع دیگر اینکــه بعضی مردم چند 
خودرو داشتند و چند برابر افرادی که یک خودرو دارند 
از این یارانه اســتفاده می کردند بنابراین برای اینکه 
یارانه بتواند توزیع عادلانه تری داشته باشد. طرح این 

است که بنزین یارانه ای به افراد اختصاص پیدا کند.
سخنگوی دولت سرپرست خانوارها را متولی دریافت 
یارانه بنزین اعلام کرد و گفت: اکنون بنزین یارانه ای 
۱۵۰۰ تومانی و بنزین سه هزار تومانی داریم، زمانی 
که بنزین ۳۰۰۰ تومانی فروش می رود، ۱۵۰۰ تومان 
تفاوت آن برای بازتولید به حساب هدفمندی یارانه ها 
مــی رود و در اختیــار دولت قــرار می گیرد.بهادری 
جهرمــی تصریح کرد: فرض بر این اســت که اگر 
قرار است یارانه ای اختصاص داده شود و مابه التفاوتی 
دریافت شــود، به طور مستقیم ســراغ افرادی که از 

بنزین استفاده نکرده اند برویم.
وی یادآور شــد: بر این اســاس عده ای از یارانه با 
خریدن بنزین استفاده می کنند و گروهی دیگر هم 
که از این یارانه استفاده نمی کنند خود یارانه به آنها 

تخصیص پیدا می کند.

نحوه تهاتر نفت با بدهی 
پروژه های عمرانی تشریح 

شد
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
از بررســی نحوه تهاتر نفت خام با بدهی پروژه های 
عمرانــی و گــزارش مقــدار فروش نفــت در این 

کمیسیون خبر داد.
عبدالجلال با اشاره به نشست عصر امروز )سه شنبه، 
2۳ آذرماه( کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
که با حضور جواد اوجی، وزیر نفت برگزار شد، گفت: 
وزیر نفت در این نشســت گزارشی از عملکرد این 
وزارتخانه در زمینه فروش نفت و گزارشــی درباره 
تهاتــر ایــن کالای راهبردی با بدهــی پروژه های 
عمرانی ارائه کرد.وی افزود: وزیر نفت در این نشست 
اعلام کرد که این مجموعه آمادگی کامل برای تهاتر 
نفت با دســتگاه های اجرای متقاضی و پیمانکاران 
طلبکار را دارد، اما برای این کار نخست باید دستگاه ها 
از جمله وزارت راه و شهرســازی درباره تهاتر نفتی 
درخواست ارائه دهند، سپس طبق ضوابط وثیقه ارائه 
کنند.سخنگوی کمیسیون عمران مجلس ادامه داد: 
از طرفی طلبکاران نیز باید از سازمان برنامه و بودجه 
در این باره مجوز بگیرند و این ســازمان رقم طلب 
آنها را به صورت مشخص به وزارت نفت اعلام کند، 
از سوی دیگر دریافت کنندگان هم باید برای فروش 
نفت ظرفیت بازار جدیدی ایجاد کنند و از مشتریان 

سنتی وزارت نفت استفاده نکنند.

ورود 14میلیون مترمکعب آب 
به سد کوثر گچساران

مدیــر اداره بهره بــرداری و نگهداری ســد کوثر 
گچســاران گفت: در پی بارندگی های اخیر تاکنون 

۱۴میلیون مترمکعب آب وارد سد کوثر شده است.
اکبر خدری در گفت و گو با خبرنگار ایســنا افزود: 
بارندگی های اخیر موجب بالا آمدن آب سد کوثربه 

میزان یک متر تراز مخزن شده است.
وی با اشاره به اینکه میزان بارندگی ثبت شده از اول 
مهر امسال تاکنون در ایستگاه هواشناسی سد کوثر 
۱۰۵ میلیمتر بوده است، اضافه کرد: از این میزان ۸۱ 

میلیمتر مربوط به سامانه بارندگی اخیر بوده است.
مدیــر اداره بهره بــرداری و نگهداری ســد کوثر 
گچساران از پر شــدن ۷۶ درصد ظرفیت سد کوثر 
گچساران خبر داد و گفت: میزان ذخیره آب سدکوثر 
هم اکنون ۴۱۶میلیون متر مکعب هســت و ۱۳۳ 
میلیون متر مکعب از ظرفیت ســد هم اکنون خالی 

است.
خدری با بیان اینکه نرمال تراز مخزن بتنی این سد 
از ســطح دریا ۶2۵ متر است، ادامه داد: هم اکنون 

تراز این سد ۶۱۵.۵۴ متر است.
وی بیان کرد: سد کوثر گچساران تامین کننده آب 
شــرب و آشامیدنی 2۰ شــهر و 2 هزار روستا در ۵ 
اســتان کهگیلویه و بویراحمد، فارس، خوزســتان، 
بوشــهر و هرمزگان با جمعیتی بالغ بر 2 میلیون و 
۵۰۰ هزار نفر اســت. همچنیــن آب ۵ هزار هکتار 
از اراضی کشــاورزی "دشت لیشــتر" و "خیرآباد" 
شهرستان گچساران در استان کهگیلویه و بویراحمد 

را فراهم می کند.

افزایش مصرف گازوئیل در 
نیروگاه ها

مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق حرارتی گفت: 
میزان تخصیص گاز به نیروگاه ها ۵۰ درصد نســبت 
به هفته گذشته کاهش و میزان مصرف گازوئیل به 

همین میزان افزایش یافته است.
محسن طرزطلب در گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه 
پیش بینی می شود در صورت کاهش محسوس دمای 
هوا و افزایش مصرف گاز در بخش خانگی و تجاری، 
 میزان مصرف سوخت مایع در نیروگاه ها افزایش پیدا 
کند، اظهار کرد: در حال حاضر ذخایر سوخت مناسب 

است و مشکلی برای تامین برق وجود ندارد.
وی با بیــان اینکه در چند روز گذشــته میزان گاز 
تحویلی به نیروگاه ها نسبت به هفته گذشته ۵۰ درصد 
کاهش پیدا کرده است و متناسب با این میزان کاهش 
مجبور به استفاده از سوخت مایع شدیم، اظهار کرد: 
عمده سوخت مایعی که در نیروگاه ها استفاده می شود، 

سوخت گازوئیل است.
مدیرعامل شرکت تولید نیروی برق حرارتی با اشاره 
به احتمال وقوع خاموشی ها در کشور و یا بروز مشکل 
جــدی در صنعت برق، گفت: وضعیت تامین برق به 
برودت هوا و میزان مصرف گاز بستگی دارد، اگر هوا 
سردتر شود و میانگین دمای هوا در کل کشور کاهش 
یابــد و پیرو آن مصرف گاز خانگی افزایش پیدا کند، 
مجبور به سوزاندن سوخت مایع بیشتر در نیروگاه ها 

خواهیم شد.
طرزطلب با بیان اینکه در این شــرایط نگرانی برای 
تامین برق کشــور وجــود خواهد داشــت اما هیچ 
برنامه ای برای تحمیل خاموشــی ها در نظر گرفته 
نشده اســت، اظهار کرد: در شرایط فعلی لازم است 
مدیریت مصرف بیشتری در صنعت برق و گاز کشور 

اتفاق بیفتد.
به گفته وی، وقوع خاموشــی ها رابطه مستقیمی با 
میزان مصرف گاز در کشور دارد، اگر هوا سرد شود و 
میزان مصرف افزایش یابد، این نگرانی وجود دارد که 
خاموشی اتفاق بیفتد و یا با مشکلاتی مواجه شویم؛ 
اما تلاش ما این اســت که با برنامه ریزی شرایط را 

مدیریت کنیم و مانع وقوع خاموشی ها شویم.

قیمت نفت به مسیر افزایشی 
بازگشت

قیمــت نفت در معاملات روز ســه شــنبه افزایش 
یافت اما ســرمایه گذاران نگران گســترش سریع 
واریانت امُیکرون در سراسر جهان و بازگشت دوباره 
محدودیتهای کرونایی و آســیب دیدن تقاضا برای 

سوخت مانده اند.
به گزارش ایســنا، بهای معامــلات نفت برنت ۵۹ 
ســنت معادل ۰.۸ درصد افزایش یافت و به ۷2 دلار 
و ۱۱ سنت در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست 
تگزاس اینترمدیت آمریکا ۷۳ سنت معادل ۱.۱ درصد 
افزایش یافت و به ۶۹ دلار و ۳۴ سنت در هر بشکه 

رسید.
ادوارد مویا، تحلیلگر ارشــد شرکت OANDA در 
این باره گفت: پس از چند روز دشوار، قیمتهای نفت 
بهبود پیدا کرده است زیرا عمده نگرانیهای مربوط به 
کووید در قیمتها تاثیر گذاشته است. آسیب کوتاه مدت 
بسته شدن مرزها به رشد اقتصادی هنوز معلوم نیست 
و قیمتهای نفت به هر گونه مقررات سخت گیرانه تر 

برای سفر حساس خواهند بود.
نیوزیلند روز سه شنبه به دلیل شیوع سریع امُیکرون 
در سراسر جهان، بازگشایی مرزهای بین المللی خود را 
به تعویق انداخت و کشورهای متعددی مقررات فاصله 
گذاری اجتماعی را به اجرا گذاشــته اند. بسیاری از 
کشورها در فاصله چند روز مانده به جشن کریسمس 
و تعطیلات سال نو، در وضعیت هشدار قرار گرفته اند 
و موارد ابتلا به امُیکرون در سراسر اروپا، آمریکا و آسیا 

از جمله ژاپن به سرعت چند برابر شده اند.
با این حال شــرکت مدرنا روز دوشنبه اعلام کرد در 
تست آزمایشگاهی، دوز تقویت کننده واکسن کووید 
۱۹ این شرکت به نظر رسید در برابر واریانت امُیکرون 
ایمنــی ایجاد می کند. این خبر تا حدودی ســرمایه 

گذاران را امیدوار کرد.

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران گفت: تلاشگران عرصه 
صنعت نفت در این شــرکت در ۴2 سال گذشته موفق به 
حفــاری و تکمیل ۴ هزار و ۸۰۶ حلقــه چاه نفت و گاز در 

مناطق نفتخیز خشکی و دریایی کشور شدند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از شــرکت ملی حفاری 
ایران، حمیدرضا گلپایگانی، مدیرعامل شرکت ملی حفاری 
ایران اظهار کرد: از شــمار چاه های حفرشده در این مدت ۴ 

هزار و ۳۸۱ حلقه خشکی و ۴2۵ حلقه در دریا بوده است.
وی با بیــان اینکه تا پیش از پیــروزی انقلاب مدیریت و 
برنامه ریزی های حفاری در کشور توسط کارشناسان شرکت 
های غربی انجام شده است، افزود: شرکت ملی حفاری ایران 
با مدیریت و کارکنان ایرانی در بیش از چهار دهه گذشته به 
نحو شایسته توانسته است پاسخگوی نیازهای صنعت نفت 
کشور باشد و حفاری ۱۴۸ حلقه چاه اکتشافی با هدف کشف 
میدان های جدید و توسعه مخازن موجود، از جمله میدان های 
نفتی آزادگان، یاران، یادآوران، نام آوران و میدان های گازی 
پارس جنوبی، ارم و... حاصل کار و تلاش و همت کارکنان 

این شرکت است.
مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران بــه حفر و تکمیل 
۱۱۵ حلقه چاه توصیفی )ارزیابی(، 2 هزار و ۴۴۶ حلقه چاه 

توسعه ای و 2 هزار و ۹۷ حلقه چاه تعمیری اشاره کرد و گفت: 
از این تعداد بیش از ۱۰۰ حلقه آن در فازهای طرح توســعه 

میدان گازی پارس جنوبی انجام شده است.
گلپایگانی با بیان اینکه این شــرکت در آغاز فعالیت خود را 

با ۶ دســتگاه حفاری آغاز کرد و در طی افزون بر چهار دهه 
گذشته به ۷2 دستگاه حفاری خشکی و دریایی افزایش داد، 
ادامه داد: در مدت پیش گفته متراژ حفاری چاه ها در خشکی 
و دریا ســرجمع ۹ میلیون و ۶۵۹ هزار و ۱۷2 متر ثبت شده 

که از این رقم ۸ میلیون و ۹۸۸ هزار و ۱۰۱ متر در خشکی و 
مابقی در دریا بوده است.مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران 
مجموعه این خدمات را ۱۷۵ هــزار و ۷۷۴ عملیات اعلام 
کــردو توضیح داد: از این تعــداد ۱۵۰ هزار و ۱2۴ عملیات 
فنی و بقیه ویژه بوده که خدمات ویژه شامل ۱۰ هزار و ۱2۴ 
مورد نمودارگیری، ۵ هزار و ۳۵۵ مورد چاه پیمایی و ۷ هزار 
و ۸2۴ مورد نمودارگیری از سیال حفاری است و با توجه به 
اینکه عملیات حفاری ویژه نیز توسط مدیریت خدمات ویژه 
ارائه می شود در این زمینه نیز با ایجاد یک هزار و ۸۴۵ حفره 
، ۸۵۱ هــزار و ۱۹۳ متر حفاری افقی و جهت دار و ۵۵ هزار 
و ۵۷۶ متر مغزه گیری انجام شــده است.وی هم افزایی و 
همکاری با دانشگاه ها، مراکز علمی و پژوهشی و پارک های 
علم و فناوری را از اقدام های موثر برای ارتباط سازنده بین 
صنعت و دانشگاه دانست که حاصل آن روزآمدی و بالندگی 
صنعت حفاری در کشــور و توجه ویژه و توسعه رشته های 
مرتبط با حفاری در دانشــگاه ها ثمره آن است تا جایی که 
هم اکنون تحصیلات دانشگاهی و آموزه های تجربی سبب 
شده متخصصان صنعت حفاری در ایران بتوانند در هر نقطه 
از مناطق نفتخیز جهان با هر شــرایط سازندی، نسبت به 

حفاری و خدمات جانبی آن موفق عمل کنند.

مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران 
گفت: تلاشــگران عرصه صنعت نفت در 
این شــرکت در ۴2 سال گذشته موفق به 
حفاری و تکمیل ۴ هزار و ۸۰۶ حلقه چاه 
نفت و گاز در مناطق نفتخیز خشــکی و 

دریایی کشور شدند. 
به گزارش شــانا به نقل از شــرکت ملی 
حفاری ایــران، حمیدرضــا گلپایگانی در 
آستانه یکم دی ماه، ســالروز تأسیس این 
شــرکت به فرمان بنیانگــذار جمهوری 
اسلامی، امام خمینی )ره(، ضمن تبریک 
چهل ودومین سالگرد فعالیت این مجموعه 
بزرگ اقتصادی به عنوان نخســتین نهاد 
صنعتی انقلاب اســلامی، اظهــار کرد: از 
شمار چاه های حفرشده در این مدت ۴ هزار 
و ۳۸۱ حلقه خشــکی و ۴2۵ حلقه در دریا 

بوده است. 
وی با بیان اینکه تا پیش از پیروزی انقلاب 
مدیریــت و برنامه ریزی هــای حفاری در 
کشور توسط  کارشناســان شرکت های 
غربی انجام شده است، افزود: شرکت ملی 
حفاری ایران با مدیریت و کارکنان ایرانی 
در بیش از چهار دهه گذشته به نحو شایسته 
توانسته است پاسخگوی نیازهای صنعت 
نفت کشور باشد و حفاری ۱۴۸ حلقه چاه 
اکتشافی با هدف کشف میدان های جدید و 
توسعه مخازن موجود، از جمله میدان های 
نفتــی آزادگان، یاران، یادآوران، نام آوران و 
میدان های گازی پــارس جنوبی، ارم و... 
حاصل کار و تلاش و همت کارکنان این 

شرکت است. 

مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران به 
حفــر و تکمیل ۱۱۵ حلقــه چاه توصیفی 
)ارزیابی(، 2 هزار و ۴۴۶ حلقه چاه توسعه ای 
و 2 هزار و ۹۷ حلقه چاه تعمیری اشاره کرد 
و گفت: از این تعداد بیش از ۱۰۰  حلقه آن 
در فازهای طرح توسعه میدان گازی پارس 

جنوبی انجام شده است. 
گلپایگانی با بیان اینکه این شرکت در آغاز 
فعالیت خود را با ۶ دستگاه حفاری آغاز کرد 
و در طی افزون بر چهار دهه گذشته به ۷2 
دستگاه حفاری خشکی و دریایی افزایش 
داد، ادامــه داد: در مدت پیش گفته متراژ 
حفاری چاه ها در خشکی و دریا سرجمع ۹ 
میلیون و ۶۵۹ هزار و ۱۷2 متر ثبت شــده 
که از این رقم ۸ میلیون و ۹۸۸ هزار و ۱۰۱ 
متر در خشکی و مابقی در دریا بوده است. 
وی ارائه خدمــات یکپارچه فنی و ویژه را 
از ویژگی های منحصر به فرد ملی حفاری 
دانست که به روال معمول در دیگر کشورها 
هر بخش از ســوی یک شــرکت انجام 
می شود، اظهار کرد: این خدمات در بیش 
از 2۰ تخصص تعریف شده که با توجه به 
بهره مندی شرکت از متخصصان مجرب 
و کارآزموده و تجهیــزات لازم به موازات 
عملیات حفاری، خدمات فنی و مهندسی 
را به چاه های در حــال حفاری یا در حال 

بهره برداری ارائه کرده است. 
مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران 
مجموعــه ایــن خدمــات را ۱۷۵ هزار و 
۷۷۴ عملیات اعلام کــردو توضیح داد: از 
ایــن تعداد  ۱۵۰ هزار و ۱2۴ عملیات فنی 

و بقیه ویژه بوده که خدمات ویژه شــامل 
۱۰ هزار و ۱2۴ مورد نمودارگیری، ۵ هزار 
و ۳۵۵ مورد چاه پیمایــی و ۷ هزار و ۸2۴ 
مورد نمودارگیری از سیال حفاری است و 
با توجه به اینکه عملیات حفاری ویژه نیز 
توسط مدیریت خدمات ویژه ارائه می شود 
در این زمینه نیز با ایجاد یک هزار و ۸۴۵ 
حفره ، ۸۵۱ هزار و ۱۹۳ متر حفاری افقی و 
جهت دار و ۵۵ هزار و ۵۷۶ متر مغزه گیری 

انجام شده است. 
گلپایگانی تأکید کرد: در مدیریت خدمات 
فنــی،  بخش ســیمان و انگیزش چاه در 
مــدت مورد نظر یک هزار و ۸۱۹ عملیات 
اســیدکاری گســترده، ۵ هــزار و ۷۳۹ 
مورد اســیدکاری ویژه، ۴۸ هــزار و ۷۵۹ 
مورد ســیمان کاری، ۴۶ هزار و ۹۸ مورد 
تزریق پذیــری و در بخــش خدمات فنی 
چاه هــا، ۷ هزار و ۸۱۹ مــورد لوله مغزی 
سیار، ۱۳ هزار و ۵۹۳ مورد آزمایش چاه با 

ساق مته، ۳2۵ مورد عملیات کامل و ویژه 
حفاری با هوا با ثبت ۳۸۱ هزار و ۵۳۰ متر، 
۳۴۴ عملیات حفاری به روش فروتعادلی 
کامل و ویژه به متراژ 2۴ هزار و ۷۳۷ متر 
، ۱۹ هــزار و ۴۶۰ مورد لوله گذاری چاه، ۴ 
هــزار و ۵۹2 مورد نصب آویزه و یک هزار 
و ۵۷۶ مورد عملیات آزمایش بهره دهی چاه 

محقق شد. 
وی آموزش کارکنان در ســطوح محتلف 
را در راستای پرورش نیروهای متخصص 
در بخش هــای متنوع صنعــت حفاری از 
موفقیت های این شرکت در تامین نیروهای 
مجرب و کارامد دانســت و با اشــاره به 
اینکه بخــش قابل توجهی از متخصصان 
زیرمجموعه  شــرکت های  کارشناسان  و 
شرکت ملی نفت ایران و بخش خصوصی 
فعال در عرصه حفاری از دانش آموختگان 
مرکز آموزش فناوری حفاری این شرکت 
هستند، افزود:  تأسیس شرکت ملی حفاری 

ایران، زمینه بومی شدن صنعت راهبردی 
حفاری را در کشور فراهم آورد. 

مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران 
هم افزایی و همکاری با دانشگاه ها، مراکز 
علمی و پژوهشــی و پارک هــای علم و 
فنــاوری را از اقدام های موثر برای ارتباط 
ســازنده بین صنعت و دانشگاه دانست که 
حاصــل آن روزآمــدی و بالندگی صنعت 
حفاری در کشــور و توجه ویژه و توســعه 
رشته های مرتبط با حفاری در دانشگاه ها 
ثمــره آن اســت تا جایی کــه هم اکنون 
تحصیلات دانشگاهی و آموزه های تجربی 
سبب شده متخصصان صنعت حفاری در 
ایران بتوانند در هر نقطه از مناطق نفتخیز 
جهان با هر شــرایط ســازندی، نسبت به 
حفاری و خدمــات جانبی آن موفق عمل 

کنند. 
گلپایگانــی همچنین با بیــان اینکه این 
شــرکت آمادگی کامل برای صدور و ارائه 
خدمات و دانش فنــی صنعت حفاری به 
دیگر کشــورها را دارد، برقــراری ارتباط 
تنگاتنگ با سازندگان، صنعتگران داخلی 
و شــرکت های دانش بنیــان، اهتمام به 
بومی سازی قطعات و تجهیزات کاربردی 
و پرمصــرف در دســتگاه های حفــاری، 
متعلقات آن و تجهیــزات خدمات فنی را 
از موفقیت های مهم شــرکت برشمرد که 
سبب ساخت بیش از 2۰ هزار قلم قطعات 
و تجهیزات اساسی و ساخت چند دستگاه 
حفاری خشکی توسط مجتمع های بزرگ 

صنعتی در کشور شده است.

با توجه به جای خالی ال.پی.جی در سبد انرژی کشور 
و تکلیف قانون بودجه ۱۴۰۰ بــه احداث جایگاه های 
مربوطــه، انتظار می رود دیوان محاســبات با ورود به 
ایــن موضوع جلــوی هدررفت این مــاده با ارزش را 

بگیرد.
به گزارش خبرنــگار مهر، یکــی از کاربردهای مهم 
ال.پی.جــی یــا همان گاز مایع اســتفاده بــه عنوان 
سوخت خودروها است که در دنیا با نام اتوگاز معروف 
است که متأسفانه در ایران از این کاربری غفلت شده 
اســت. از جمله مزایای اســتفاده از اتوگاز می توان به 
جایگزینــی با بنزین و گازوئیل اشــاره کرد که موجب 
کاهش آلودگی هــوا، صرفه جویی اقتصــادی در بعد 
شــخصی و ملی، پیمایش بیشتر خودرو و جلوگیری از 
هدر رفت این ســوخت با تزریق در خط لوله سراسری 

و فلر کردن اشاره نمود.
با این وجود در ســال های گذشــته اهمال مســئولین 
وزارت نفت باعث شــده اســت که نه تنها از مزایای 
این ماده هیدروکربنی بهره ای برده نشود بلکه سالانه 
مقــدار زیادی از آن فلر شــده یا در خطــوط لوله گاز 
طبیعی وارد شــود کــه عملًا مزیــت اقتصادی آن از 

دست می رود.
بنابر آمار مقدار گازمایعی که در سال ۱۳۹۹ هدر رفته 
اســت به بیش از ۴ میلیون تن می رســد. جالب است 
بدانید کشــور ترکیه که رتبه نخست استفاده از اتوگاز 
در دنیا را دارد ســالانه تنهــا ۴.۵ میلیون تن گازمایع 
مصرف می کند که ۷۵ درصد آن هم از طریق واردات 
تأمین می شــود. یعنــی آمار بزگتریــن مصرف کننده 
ال.پی.جــی در دنیــا، تقریباً برابر آمــار هدررفت این 

سوخت در کشور ما است.
علاوه بر این که عدم راه اندازی جایگاه های استاندارد 
ســوخت گیری اتوگاز در ایران، از یــک طرف باعث 
زیان هــدر رفت گازمایع می شــود، از طرف دیگر نیز 
باعــث راه اندازی جایگاه های غیر اســتاندارد و رواج 

سوخت گیری غیر ایمن گاز مایع شده است. این پدیده 
ســالانه حوادث گوناگون مالی و جانی را برای مردم 

کشور رقم می زند.
آیــا دیوان محاســبات به عــدم توســعه جایگاه های 

ورود می کند؟ گازمایع  سوخت گیری 
تمــام این اتفاقات در حالی در کشــور رخ می دهد که 
سالانه بیش از ۱۰ میلیون تن گاز مایع در کشور تولید 
می شــود و نیاز مصرف خانگــی آن کم تر از 2 میلیون 
تن است و مقدار مازاد آن را می توان به صورت بهینه 
در خودروها مورد اســتفاده قرار داد. لازم به ذکر است 
یکــی از دلایل عــدم تمایل وزارت نفــت برای عدم 
گازمایع، سهم صد  جایگاه های ســوخت گیری  توسعه 

درصدی این وزارتخانه از صادرات آن است.
در همین راستا مهرداد بذرپاش رئیس دیوان محاسبات 
در گزارش تفریغ بودجه ســال ۱۳۹۸ گفت: »شرکت 
ملی گاز ایران در ســال ۱۳۹۸ مبلغ ۱.۶ میلیارد دلار 

بابت فروش صادراتی گاز مایع

)ال.پی.جی( وصول نموده اســت که جــز درآمد این 
شرکت محاسبه می گردد. لیکن به دلیل خلاء قانونی، 
ســهم صندوق توســعه و ســهم دولت از این منابع 
درآمدی محاســبه و پرداخت نمی گردد. شــایان ذکر 
اســت در قوانین بودجه ســنواتی صرفاً صادرات گاز 
طبیعی در فرآیند تســهیم دولت و صندوق توسعه ملی 
و شرکت ملی گاز ایران مورد توجه قرار گرفته است.«

در لایحه بودجه ســال ۱۴۰۰ نیز وزارتخانه های نفت 
و کشــور موظف به احــداث جایگاه های اســتاندارد 
ســوخت گیری گازمایع بــرای خودروها شــده بودند. 
شــنیده ها حاکی اســت که حتی آئین نامه اجرایی این 
بند از تبصره ۱ قانون بودجه نیز پس از گذشــت ماه ها 
تدوین شــده و در انتظار تصویــب هیأت وزیران بوده 
اســت اما به مرحله تصویب نرســیده و اجرایی نشده 
است.البته افزودن ال.پی.جی به سبد سوختی همراه با 
ملاحظاتی اســت تا اقتصاد CNG را تضعیف نکند. 
کرامــت ویس کرمی، مدیرعامل شــرکت ملی پخش 

به خبرنــگار مهر گفــت: ال.پی.جی اگــر به صورت 
گسترده در سراسر کشــور بخواهد پخش شود، صرفه 
نیازمند زیرســاخت های زیادی  اقتصادی نــدارد زیرا 
هســت ولی در نواحی محدود ال.پی.جی می تواند به 
عنوان یک ســوخت جایگزین مطرح شود. در آئین نامه 
هم پیشــنهاد شــده بود کــه این ســوخت در نواحی 
اطراف پالایشــگاه هایی که گاز مایــع تولید می کنند 
و به صــورت محدود بــرای خودروهــای عمومی و 

درون شهری ارائه شود.
در شــرایطی کــه قانــون بودجه دولــت را مکلف به 
تأســیس جایگاه های ســوخت کرده بــود، از مجلس 
انتظار می رفــت به این ترک فعــل ورود کند. مالک 
شــریعتی، عضو کمیســیون انرژی با اشــاره به این 
موضــوع گفت: از توزیــع روزانه ۶ هزارتــن گازمایع 
داخل کشــور )بجز صــادرات(، یک ســوم به محل 
مصرف برنامه ریزی شــده رســیده، مابقــی یا بطور 
غیراســتاندارد در خودروها اســتفاده شــده یا قاچاق 
می شــود. در بودجه ۱۴۰۰ پیش بینی کردیم مصارف 
خانگی و خودرویی ســاماندهی شود و از دولت جدید 

انتظار اجرا و نظارت دقیق داریم.
از آنجایــی که در متن بند ح تبصــره ۱ قانون بودجه 
۱۴۰۰ تکلیــف قانونی بــا ارقام مشــخص ۱۵ هزار 
میلیــارد ریال محــل درآمد و ۱۰ هــزار میلیارد ریال 
محل مصرف برای توســعه اتوگاز و ۵ هــزار میلیارد 
ریــال برای اعطــای یارانه خرید گازمایــع به مناطق 
فاقد لوله کشی گاز طبیعی مشخص شده بود، احتمال 
می رود دیوان محاســبات به این تخلف قانونی که در 

قانون بودجه سال ۱۴۰۰ رخ داده است، ورود کند.
با تمام شــرایط گفته شده در پیش نویس قانون بودجه 
۱۴۰۱ هیــچ بندی به توســعه صنعت اتوگاز اشــاره 
نمی کنــد. باید دید آیا دولت قصد دارد این اقدام را در 
لایحه ای جداگانه پیش ببــرد یا مجلس آن را مجدداً 

قانون بودجه اضافه می کند. به 

مدیر عامل شرکت ملی حفاری:

4 هزار و 3۸۱ حلقه چاه نفت و گاز در خشکی و دریا حفر شده است

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران اعلام کرد

حفر و تکمیل 4806 حلقه چاه نفت و گاز در مناطق خشکی و دریایی

 آیا دیوان محاسبات به عدم توسعه
 جایگاه های سوخت گیری گازمایع ورود می کند؟
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

کار طلاهای سرگردان به 
دادستانی کشید

با طولانی شدن فرآیند تعیین تکلیف پنج قطعه شمش 
طلایی که در گمرک دپو شده بود، اخیرا گمرک ایران 
در مکاتبه ای با معاون دادستان کل کشور خواستار 
تعیین تکلیف شده و پیشنهاد داده تا با ثبت سفارش 

موردی ترخیص شود.
به گزارش ایسنا، ماجرا از زمانی شروع شد که یک 
کشور  به  بازگشت  به  تصمیم  هلند،  ساکن  ایرانی 
می گیرد و دارایی خود را به طلا تبدیل کرده و در 
قالب پنج قطعه شمش با خود می آورد، ولی در گذر 
از گمرک با مانع مواجه می شود؛ آوردن شمش توسط 
هماهنگی  شورای  مصوبه  استناد  به  کالا  صاحب 
آن  طبق  که  شده  انجام  سال ۱۳۹۷  در  اقتصادی 
واردات ارز به صورت اسکناس به داخل کشور بدون 
محدودیت و مطابق با ضوابط و مقررات بانک مرکزی 
و مقررات مبارزه با پولشویی توسط اشخاص حقیقی و 

حقوقی مجاز است.
با این حال صاحب کالا در هنگام ورود و بعد از اظهار 
شمش ها، به دلیل تشخیص تجاری بودن آن از سمت 
گمرک امکان ترخیص پیدا نمی کند و تحویل انبار 
اینجا  ماجرا  )ره( می شود،  ولی  امام خمینی  گمرک 
تمام نشده و اکنون بعد از ۴۵ روز هنوز تعیین تکلیف 

نشده است.
در این بین، مکاتبات زیادی بین دستگاه های مربوطه 
از  ترخیص  فرایند  مورد  در  گمرک  اول  شد،  انجام 
وزارت صمت استعلام می گیرد که این وزارتخانه بر 
تاکید  انجام ثبت سفارش  بازرگانی و  داشتن کارت 
می کند و در ادامه از بانک مرکزی در مورد جریان 
ورود این اقلام استعلام می گیرد و بانک با اشاره به 
نبود محدودیت ورود قطعی فلز گرانبها آن را با رعایت 
نداشتن  که  می کند  اشاره  و  اعلام  بلامانع  ضوابط 
کارت بازرگانی موضوعی نیست که قابل بررسی در 
بانک مرکزی باشد، با این حال باز هم وزارت صمت 
بر داشتن کارت بارزگانی و ثبت سفارش تاکید می کند.

در جریان این بلاتکلیفی، اخیرا ارونقی- معاون فنی 
استعفا  خود  سمت  از  تازگی  به  که  ایران-  گمرک 
داده است، در مکاتبه ای با عمرانی - معاون قضائی 
دادستان کل کشور - گزارشی در این رابطه ارائه کرده 

و خواستار رسیدگی موضوع شده است.
به پروسه طولانی تصمیم  اشاره  با  این گزارش  در 
گیری برای تعیین تکلیف محموله طلا و مکاتبات 
معتدد و البته بی نتیجه انجام شده بین دستگاه های 
تاکید  "وزارت صمت  مربوطه اعلام شده است که 
نیاز  تجاری  به صورت  کالا  این  واردات  برای  دارد 
ثبت سفارش است که منوط  ارائه مجوز  و  اخذ  به 
بازرگانی است و  درخواست کننده  به داشتن کارت 
کارت بازرگانی باید حداقل ۱۳ شرط را داشته باشد، 
در حالی که امکان اخذ کارت بازرگانی برای صاحب 
طلا وجود ندارد. این در حالی است که صاحب کالا 
در یک بروکراسی اداری درگیر شده و امکان ترخیص 
را از دست داده است؛ به نحوی که از تاریخ صدور 
قبض انبار تاکنون بیش از ۳۵۰ میلیون تومان هزینه 
انبارداری کالا محاسبه و اعلام شده و اگر اینگونه 
پیش برود، صاحب کالا باید ارزش ریالی یک یا دو 

شمش را برای انبارداری در نظر بگیرد."
در ادامه، معاون فنی گمرک به معاون قضایی دادستان 
پیشنهاد  کرده است که صاحب کالا بدون اخذ و ارائه 
موردی  به صورت  سفارش  ثبت  و  بازرگانی  کارت 
حقوق  پرداخت  و  گمرک  به  کالا  اظهار  به  نسبت 
ورودی و ترخیص کالا با رعایت سایر مقررات اقدام 
کند و یا به وزارت صمت اعلام شود بدون در نظر 
گرفتن ضوابط مربوطه نسبت به صدور یک فقره ثبت 
سفارش موردی برای اظهار و ترخیص کالا اقدام کند.

در این مکاتبه اشاره شده است ارزی که بابت این 
پنج قطعه شمش طلا توسط صاحب کالا پرداخت 
شده، منشا خارجی دارد و داخلی نیست، بنابراین برای 
ترخیص نیاز به کد رهگیری عامل نبوده و در غیر این 
صورت بانک مرکزی نسبت به بررسی و صدور کد 

رهگیری بانک اقدام کند.
همچنین با توجه به افزایش تند هزینه انبارداری کالا،   
از معاون دادستان خواسته شده که مجوز قانونی لازم 
ارائه  از جمله استاندارد برای کالای اظهاری اخذ و 
شود و از سویی دیگر با توجه به هزینه انبارداری تعلق 
گرفته به صاحب کالا تخفیف لازم از سوی مرجع 

تحویل گیرنده اقدام شود.
این جریان جدای از آنکه بار دیگر نشان دهنده فرایند 
دستگاه های  بین  هماهنگی  عدم  اغلب  و  طولانی 
مربوطه در امر تجارت است، نشان از آن دارد که حتی 
اگر مصوبه ای صادر می شود که ذاتا می تواند به نفع 
مردم و البته کشور باشد، در جریان بروکراسی های 
اداری و عدم توافق بین سازمان های صادرکننده مجوز 
اگر  تغییر جهت می دهد،   به هر حال  یا مجری  و 
مصوبه ای برای واردات نامحدود طلا و ارز صادر شده 
تا بتواند کمکی برای ورود منابع و افزایش ذخائر باشد 
چه اتفاقی می افتد که این طور صاحب کالا درگیر 
جریان اداری و سرگردان بین دستگاه ها شده و باید 
هزینه کلانی بپردازد، آیا جوانب موضوع پیش بینی 
نشده است. آیا مشخص نیست که اگر کسی خواست 
اموالش را در قالب طلا به کشورش برگرداند و شرایط 
دریافت کارت بازرگانی را نداشت، تکلیفش چیست و 
آیا واردات محدود طلا فقط خاص تجار و دارندگان 
کارت بازرگانی بوده است، آنهم وقتی بانک مرکزی 

چنین شرطی تعیین نکرده است؟
این فضا و این بروکراسی در فرایند تجارت خود عاملی 
که  است  واسطه هایی  و  دلالان  سوءاستفاده  برای 
امکاناتی دارند که صاحب کالا ندارد،  نمونه آن همین 
محموله پنج کیلویی طلا است که صاحب کالا وقتی 
نتوانسته خودش آن را وارد کند مواجه شده با پیشنهاد 
دلالانی که شرایط ترخیص دارند ولی حداقل ۱۰ تا 
۱۵ درصد ارزش کالا و به اذعان صاحب کالا تا دو 
میلیارد تومان از او می خواهند تا اموالش را که به کشور 
آورده، برایش وارد کنند آنهم تضمین مشخصی نیست 

که کالا بعد از واگذاری به واسطه به دستش برسد.

چقدر سپرده در بانک ها داریم؟
پایان  تا  بانکی  تسهیلات  و  سپرده ها  میزان 
شهریورماه سال جاری نسبت به سال گذشته، معادل 

۴۶.۶ و ۵۱.۹ درصد افزایش یافته است.
به گزارش ایسنا، براساس گزارش بانک مرکزی از 
وضعیت کل مانده سپرده ها و تسهیلات ریالی و 
ارزی بانک ها و مؤسسات اعتباری به تفکیک استان 
در پایان شهریورماه سال جاری، مانده کل سپرده ها 
به رقم ۴۶۸۳ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان رسیده است 
که نسبت به مقطع مشابه سال قبل و پایان سال 
گذشته معادل ۴۶.۶ و 2۰.۹ درصد افزایش را نشان 

می دهد.
 همچنین، بالاترین مبلغ سپرده ها مربوط به استان 
تهران با مانده 2۵۴۳ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان و 
کم ترین مبلغ مربوط به استان کهگیلویه و بویراحمد 
معادل ۱۱ هزار و ۹۰۰ میلیارد تومان است. علاوه 
براین، مانده کل تسهیلات در این زمان ۳۴۵۵ هزار 
و ۴۰۰ میلیارد تومان است که نسبت به مقطع مشابه 
سال قبل و پایان سال گذشته معادل ۵۱.۹ و 2۳ ۷. 

درصد افزایش داشته است.
تسهیلات  مبلغ  بیش ترین  گزارش،  این  طبق 
نیز مربوط به استان تهران با مانده 22۳۱ هزار و 
۹۰۰ میلیارد تومان و کم ترین مبلغ مربوط به استان 
کهگیلویه و بویر احمد معادل ۱۱ هزار و 2۰۰ میلیارد 

تومان است.
از کسر سپرده  بعد  به سپرده ها  نسبت تسهیلات 
قانونی ۸۱.۸ درصد است که نسبت به مقطع مشابه 
سال قبل و پایان سال قبل، به ترتیب ۳.۳ و ۱.۶ 
درصد افزایش را نشان می دهد که نسبت مذکور 
و  استان کهگیلویه  و  تهران ۹۶ درصد  استان  در 

بویراحمد ۱۰۵.۹  درصد است.
در این گزارش، یکی از علل مهم بالا بودن رقم 
تسهیلات و سپرده ها در استان تهران استقرار دفاتر 
مرکزی بسیاری از شرکت ها و مؤسسات تولیدی 
سایر استان ها در استان تهران بیان شده و عمده 
فعالیت های بانکی آنها از طریق شعب بانک ها و 

مؤسسات اعتباری استان تهران انجام می شود.

درخواست عضو کمیسیون 
اصل 90 برای برکناری یک 

مدیر بانکی
علی  به  نامه ای  در  ارکانی  احسان  ایرنا،  گزارش  به 
از  فهرستی  مرکزی  بانک  کل  رییس  صالح آبادی 
سفرهای متعدد مدیرعامل یکی از بانک های خصوصی 
کشور به انگلستان و چند کشور اروپایی در سال های اخیر 
را ارائه و تصریح کرد: مستندات نشان می دهد به رغم 
مدیرعامل  انتخاب  در  قبل  دولت  مرکزی  بانک  اقدام 
بانک با هدف انجام اقداماتی اصلاحی و زیربنایی، نه تنها 
نشانه های  بلکه  نشده  رعایت  امنیتی  اصول  و  ضوابط 
اهتمام مدیریتی یعنی حضور تمام وقت و تلاش جدی 

برای رفع مشکلات هم به چشم نمی خورد.
نامه  از  دیگری  بخش  در  مجلس  در  نیشابور  نماینده 
اتمام  به  اشاره  با  مرکزی  بانک  کل  رییس  به  خود 
دوره مدیرعاملی فعلی یک بانک خصوصی و ضرورت 
اتخاذ تصمیمات مقتضی جهت رعایت غبطه و منافع 
سپرده گذاران و سهامداران بانک خاطرنشان کرد: ضرورت 
دارد در اسرع وقت ضمن تجدیدنظر در صلاحیت نامبرده 
و سایر مدیران ارشد بانکی که اقامت دائم و یا تابعیت 
اروپایی و آمریکایی را دارند،  کشورهای دیگر به ویژه 
اجازه ادامه این روند خطرناک و مخاطره آمیز در زمینه 

حفاظت از اطلاعات پولی و بانکی کشور داده نشود.
هیات  انتخاب  در  است  شایسته  کرد:  اضافه  ارکانی 
مدیره و مدیرعامل جدید بانک مذکور و سایر بانک های 
هیات  تعیین  وظیفه  مرکزی  بانک  که  خصوصی 
در  جدی تری  نظارت  گرفته،  عهده  بر  را  آنها  مدیره 
انجام اصلاحات اساسی و تلاش مستمر جهت بهبود 
شاخص های آنها اعمال شود.عضو کمیسیون اصل ۹۰ 
مجلس در بخش پایانی نامه خود به رییس کل بانک 
مرکزی خواستار بررسی و ارائه گزارش درباره نحوه احراز 
صلاحیت مدیرعامل و اعضای هیات مدیره این بانک  

خصوصی شد.

رشد آرام نرخ سکه در آستانه 
ورود به زمستان

 قیمت سکه روز )سه شنبه، ۳۰ آذرماه( در بازار تهران 
با ۳۰ هزار تومان افزایش نسبت به روز گذشته به 

۱۳ میلیون و ۵۰ هزار تومان رسید.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، در ساعت ۱۳ و 
۴۰ دقیقه امروز، ارزش هر قطعه سکه تمام بهار 
آزادی طرح جدید با افزایش ۳۰ هزار تومانی قیمت 
نسبت به روز گذشته به رقم ۱۳ میلیون و ۵۰ هزار 
تومان رسید و سکه تمام بهار آزادی طرح قدیم با 

قیمت ۱2 میلیون و ۷۰۰ هزار تومان معامله شد.
همچنین امروز نیم سکه بهار آزادی ۶ میلیون و ۸۰۰ 
هزار تومان، ربع سکه سه میلیون و ۸۰۰ هزار تومان 
و سکه یک گرمی 2 میلیون و ۳۰۰ هزار تومان 

قیمت خورد.
علاوه بر این، در بازار طلا نیز نرخ هر گرم طلای 
۱۸ عیار به یک میلیون و 2۹2 هزار تومان رسید و 
قیمت هر مثقال طلا نیز پنج میلیون و ۶۰۰ هزار 

تومان شد.
دلار  یک  با  طلا  جهانی  انُس  قیمت  همچنین 
کاهش قیمت نسبت به روز گذشته با نرخ یک هزار 

و ۷۹۸ دلار و ۱۶ سنت معامله شد.
رشد  در  موثر  عوامل  مهم ترین  ایرنا،  گزارش  به 
انس  و  دلار  نرخ  رفتن  بالا  سکه،  و  طلا  قیمت 
جهانی است. نرخ دلار در صرافی های بانکی بیش 
از یک هفته است که در میانه کانال 2۷ هزار تومان 
ثابت بوده است. این عامل موجب شده که قیمت 
انواع سکه و طلا  در روزهای گذشته افزایش جزئی 
کاهشی  هم  روزها  از  بسیاری  در  و  باشد   داشته 

بوده است.

صاحب نظران اقتصادی با هشدار به دولت 
دو  افزایش  منبع  تامین  چگونگی  درباره 
برابری یارانه ها، می گویند: اگر منبع تامین 
منابع افزایش یارانه ها باعث افزایش پایه 
پولی شود، می تواند تبعات بسیار منفی ای 
و  باشد  داشته  تهی دستان  برای  حتی 

داستان به نفع اغنیا و پولدارها تمام شود.
پایان  به  مانده  روز  یک  رضایی  محسن 
کرد.  رونمایی  خود  خوش  خبر  از  پاییز، 
قرار  بودجه  لایحه  »طبق  کرد:  اعلام  او 
برابر  دو  آینده  سال  برای  را  یارانه ها  بود 
کرد  تاکید  رییس جمهور  آقای  اما  کنیم، 
باقی  ماه  سه  برای  یارانه ها  افزایش  که 
این  به  شود.«  اعمال  نیز  سال  مانده 
اقتصادی  معاون  گفته  براساس  ترتیب، 
 ۸۰۰ نفره،   ۴ خانوار  »هر  رییس جمهور، 
خواهند  دریافت  پول  و  کالا  تومان  هزار 
کرد و طبق این طرح، بن کارتی در اختیار 
خانوارها قرار می گیرد که بخشی از یارانه ها 

به شکل کالا به مردم ارائه می شود.«
و  اقتصادی  امور  وزیر  چنین شرایطی  در 
برای  مشخصی  زمان  است  گفته  دارایی 
افزایش رقم یارانه در نظر گرفته نشده از 
این رو روشن نیست در دی ماه رقم یارانه 

ها افزایش خواهد یافت یا خیر . 

چه  جدید  یارانه  هدف  *گروه 
کسانی هستند؟

در این شرایط، با وجود این که قرار است 
افزایش دو برابری یارانه ها به زودی اتفاق 
درباره  رسمی ای  توضیح  هنوز  اما  بیفتد، 
چگونگی پرداخت آن صورت نگرفته است، 
با این وجود برخی گزارش ها حاکی از آن 
است که دریافت کنندگان یارانه معیشتی، 
این  به  باشند.  یارانه  این  پرداخت  گروه 
مبلغ  چهار  تا  یک  دهک های  که  شکل 
۱2۶ هزار تومان و پنج تا هفت، مبلغ ۹۰ 

هزار تومان دریافتی خواهند داشت.
به این ترتیب، با پرداخت یارانه ۹۰ تا ۱2۶ 
دریافت کننده  خانوارهای  به  تومانی  هزار 
کمک معیشتی که مقادیر متفاوتی بین ۵۵ 
تا 2۰۵ هزار تومان به همراه یارانه نقدی 
نفر  هر  ازای  به  تومانی  و ۵۰۰  هزار   ۴۵

دریافتی دارند، جمع یارانه در ماه به ۸۰۰ 
هزار تومان هم می رسد.

رییس  میرکاظمی،  مسعود  این،  از  پیش 
سازمان برنامه و بودجه در تشریح لایحه 
به  یارانه ها  افزایش  از  آینده،  بودجه سال 
۹۰ تا ۱2۰ هزار تومان خبر داده بود. وی 
ازای  در  ریالی  یارانه  رقم  پرداخت  درباره 
عنوان  بعد،  سال  در  ترجیحی  ارز  حذف 
ناشی  یارانه  پرداختی  متوسط  بود:  کرده 
تا   ۹۰ بین  تومانی   ۴2۰۰ ارز  حذف  از 
۱2۰ هزار تومان خواهد بود و این مسئله 
جلسات  در  دهک ها  وضعیت  براساس 

کارشناسی تعیین خواهد شد.

از  یارانه ها  شدن  برابر  دو  *منبع 
کجا تامین می شود؟

پس از انتشار خبر خوش محسن رضایی، 
و  کارشناسان  از  بسیاری  اصلی  سوال 
صاحب نظران اقتصادی از دولت این است 
از  یارانه ها  افزایش  برای  اصلی  منابع  که 
آل اسحاق،  تامین شده است. یحیی  کجا 
رییس اسبق اتاق بازرگانی تهران و رییس 
ایران و عراق در گفت وگو  بازرگانی  اتاق 
در  می گوید:  خبرآنلاین  خبرگزاری  با 
این که یارانه نقدی قبلی هیچ مشکلی را 
از کسانی که در گروه طبقات متوسط به 
پایین هستند، مرتفع نمی کرد، قطعی است.

که  درصدی   ۵۰ تورم  با  می افزاید:  وی 
دارد،  وجود  ضروری  کالاهای  برای 
دارد.  هیچ  حد  در  اثری  نقدی  یارانه های 
یارانه ها را دو  اما این که دولت می خواهد 
برابر کند، شاید بتواند مشکلی را حل کند؛ 
به خصوص این که به صورت کالایی به 
مشکلی  شاید  برسد،  مصرف کننده  دست 
و  ایران  بازرگانی  اتاق  کند.رییس  حل  را 
عراق تصریح می کند: نکته این جاست که 
این یارانه حلال مشکلات طبقه متوسط 
به پایین نخواهد بود و علاج کلی اقتصاد 
قدرت  تورم،  اصلی  مشکل  چون  نیست، 
پوشاک  و  مسکن  اجاره  اشتغال،  خرید، 
قدرت  این که  بیان  با  است.آل اسحاق 
که  است  زمانی  در  یارانه ها  این  ترمیمی 
منابع تامین این یارانه ها، از جایی باشد که 
افزاینده تورم نباشد، عنوان می کند: دولت 
می خواهد  کجا  از  که  کند  باید مشخص 

منابع افزایش یارانه ها را تامین کند.
تاکید  با  نیز  اقتصاددان  پازوکی،  مهدی 
افزایش  منابع  نیست  این که مشخص  بر 
خواهد  تامین  کجا  از  یارانه ها  برابری  دو 
شد، در گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین 
می گوید: تاکنون هیچ توضیحی داده نشده 
که چگونه می خواهند این یارانه را پرداخت 
کنند، دولت باید مشخص کند که منبع این 

پول از کجاست.

داریم  ما  حاضر  حال  در  می افزاید:  وی 
به ۷۷ میلیون نفر از جمعیت ۸۳ میلیون 
واقع  در  می دهیم.  یارانه  کشور  نفری 
سال ۸۹  از  بلکه  نشده،  هدفمند  یارانه ها 

پول تقسیم شده است.
این اقتصاددان تصریح می کند: ما باید در 
و  ثروتمندان  یارانه  قطعا  کنونی  شرایط 
غیرنیازمندان را حذف کنیم و کسانی که 
هستند،  نیازمند  و  آسیب پذیر  اقشار  جزو 

یارانه شان افزایش یابد.
که  شرایطی  در  می کند:  تاکید  پازوکی 
روبه رو  بودجه  شدید  کسری  با  دولت 
را  یارانه ها  می خواهند  چگونه  است، 
افزایش دهند. پس احتمالا کسری بودجه 
ندارد!؟ چون اگر منبع تامین منابع افزایش 
شود،  پولی  پایه  افزایش  باعث  یارانه ها 
می تواند تبعات بسیار منفی ای حتی برای 
و  اغنیا  نفع  به  و  باشد  داشته  تهی دستان 
را  فقیر  تورم،  چون  شود،  تمام  پولدارها 
فقیرتر و غنی را غنی تر می کند.وی متذکر 
می شود: من از دولت می خواهم که بگوید 
این پول را از چه محلی می خواهد تامین 
فضای  در  که  شرایطی  در  هم  آن  کند؛ 
سخت تحریم ها قرار داریم، مخارج دولت 
اجتناب ناپذیر است و دولت ماهانه ۵۰ هزار 

میلیارد تومان حقوق پرداخت می کند.
محل  اگر  می کند:  تاکید  اقتصاددان  این 
تامین این پول منجر به افزایش پایه پولی 
شود،  اقتصاد  وارد  پرقدرت  پول  و  شود 

خطرناک خواهد بود.

دی  اول  از  تومانی   4200 *ارز 
حذف می شود؟

در این میان، برخی از منابع غیردولتی، از 
چگونگی تامین منابع افزایش یارانه ها خبر 
علیزاده، عضو کمیسیون  داده اند. محسن 
اقتصادی درباره افزایش دوبرابری یارانه ها 
افزایش  منابع  کرده؛  اعلام  ماه  دی  از 
یارانه ها را قرار است از مابه التفاوت نرخ ارز 
و محل هدفمندی یارانه ها در نظر بگیرند.

رییس کمیسیون کشاورزی، آب و صنایع 
پرده  نیز  تهران  بازرگانی  اتاق  غذایی 
از  یکی  احتمالا  که  برداشته  خبری  از 

راه های تامین منبع افزایش یارانه ها باشد. 
هفته  دو  که طی  داده  خبر  زرگران  کاوه 
جلساتی  کشاورزی  جهاد  وزارت  گذشته 
آنها  به  و  برگزار  اقتصادی  فعالان  با  را 
اطلاع رسانی کرده که قرار است ارز ۴2۰۰ 
تومانی از ابتدای دی ماه سال جاری حذف 

شود.
به گفته وی، این ارز برای کالاهای اساسی 
حذف و نهاده های دامی، روغن و دانه های 
شد  خواهند  توزیع  نیمایی  ارز  با  روغنی 
بخش  به  باشی  آماده  اساس،  این  بر  که 
خصوصی برای این اقدام بزرگ داده شده 

است.
شریعتی، عضو  علی  در همین خصوص، 
در  ایران  بازرگانی  اتاق  نمایندگان  هیات 
گفت وگو با خبرگزاری خبرآنلاین می گوید: 
به نظر من واکاوی این جریان و افزایش 
ارز  حذف  با  مستقیمی  ارتباط  یارانه ها 

۴2۰۰ تومانی دارد.
را  اقدام  این  دولت  این که  می افزاید:  وی 
یا  اجبار  به  حالا  دهد،  انجام  می خواهد 
اختیار، باید بگویم قطع ارز ۴2۰۰ تومانی 
یکی از بهترین تصمیمات اقتصادی دولت 
باید  هم  آن  جبران  برای  و  است  جدید 
جامعه کم برخوردار و دهک های آسیب پذیر 

حمایت شوند.
عضو اتاق بازرگانی ایران تصریح می کند: 
به نظر می رسد منبع تامین یارانه ها، ارتباط 
و  دارد  تومانی  با حذف ۴2۰۰  مستقیمی 
تومانی   ۴2۰۰ ارز  حذف  درآمد  محل  از 
هر  این که  بیان  با  بود.شریعتی  خواهد 
خواهد  هم  تکانه هایی  بزرگی،  تصمیم 
که  کنیم  کاری  باید  ما  می گوید:  داشت، 
ممکن  دولت  باشد.  حداقل  تکانه ها  این 
است ارز ترجیحی گندم و دارو را نگه دارد، 
اما در کل ۵ برابر بودن فاصله قیمتی ارز، 
سود سرشاری را به جیب یک سری افراد 

برده است.
مهم این است که ما در مسیر درست قرار 
گیریم و حمایت ها، شکل های درستی پیدا 
کند و پیش بینی من این است که با حذف 
با  و  راحت تر  دولت  ظالمانه،  تحریم های 

دست بازتر این کار را انجام دهد.

دو برابر شدن یارانه ها و تامین منابع و عوارض آن به دغدغه مردم بدل شده است

نگرانی کارشناسان درباره یارانه جدید و شیوه توزیع آن

 بانک مرکزی در راســتای گسترش و 
ســهولت دسترســی به خدمات سامانه 
صیاد )پیچک( بــرای انجام امور ثبت، 
انتقال چک های جدید صیادی،  تایید و 
شــبکه بانکی کشــور را بــه ارائه این 
خدمات از طریق دستگاه های خودپرداز 
و کیوسک های بانکی ملزم کرده است. 
بــه گزارش بانک مرکــزی، با توجه به 
ابلاغیه اخیــر این بانــک، بانک ها در 
صــدد هســتند خدمات ثبــت، تایید و 
انتقــال چک های بنفش رنگ با عبارت 
»کارســازی این چک منــوط به ثبت 
صدور، تائیــد و انتقال آن در ســامانه 
صیاد اســت« را از طریق خودپردازها و 

کیوسک های خود ارائه کنند.
دریافت خدمات  نحوه  اســاس،  این  بر 
ســامانه صیاد از طریق خودپردازها به 
شکل نحوه استفاده صادرکنندگان چک 
از خدمــات خودپرداز و نحوه اســتفاده 
گیرنــدگان چک از خدمــات خودپرداز 

است. 

در گزینه نحوه اســتفاده صادرکنندگان 
چک از خدمــات خودپرداز، صادرکننده 
چک می تواند با در اختیار داشــتن یکی 
از کارت های بانکی صادر شده از سوی 
بانکی که دسته چک وی را صادر کرده، 
بانک مذکور مراجعه کرده  به خودپرداز 
و پس از طی فرایند احراز هویت )ورود 
اطلاعــات رمــز اول کارت( و مراجعه 
بــه منوی ثبــت چک، بــا وارد کردن 
اطلاعات شناســه صیــادی ۱۶ رقمی 
منــدرج در برگه چک کــه قصد صدور 
آن را دارد و مشــاهده اطلاعــات اولیه 
ثابت چک، نســبت به ثبت صدور چک 
با وارد نمــودن اطلاعات تاریخ، مبلغ و 

مشخصات ذی نفع چک اقدام کند. 
به عنوان مثــال چنانچه دســته چک 
از ســوی بانک x صادر شــده باشــد، 
متقاضی صدور چک )صادرکننده چک( 
می توانــد بــا اســتفاده از کارت بانکی 
صادره از بانک x و مراجعه به خودپرداز 
بانک یادشده نسبت به ثبت صدور چک 

اقدام کند.
در گزینــه نحــوه اســتفاده گیرندگان 
چک از خدمات خودپرداز، گیرنده چک 
می تواند بــا در اختیار داشــتن یکی از 
کارت های بانکی و مراجعه به خودپرداز 
)شرط یکســان بودن بانک صادرکننده 
الزامی  ارائه دهنــده خودپرداز  کارت و 
است(  و پس از طی فرایند احراز هویت 
و  کارت(  اول  رمــز  اطلاعــات  )ورود 
مراجعه به منوی تایید دریافت / انتقال 
با وارد کردن اطلاعات شناســه  چک، 
صیادی ۱۶ رقمی مندرج در برگه چک 
دریافتی و مشاهده اطلاعات چک ثبت 
شده به نفع خود، عملیات تائید دریافت 
شــخص  به  دریافت چک/انتقال چک 

ثالث را انجام دهد. 
به عنوان مثال چنانچــه متقاضی تائید 
چک به خودپــرداز بانک x برای انجام 
می کند،  مراجعه  تائید/انتقــال  عملیات 
الزاما با اســتفاده از کارت بانکی صادر 
شــده توسط بانک x می تواند نسبت به 

تائیــد و یا انتقال چــک اقدام کند. این 
عملیات می توانــد درخصوص هر چک 
صادر شده از شبکه بانکی انجام پذیرد.  
 خدمات یادشده به زودی توسط بانک ها 
کیوســک های  و  خودپردازها  طریق  از 

بانکی به عموم مردم ارائه خواهد شد.

خودپردازهای  اتصــال  آغــاز 
بانک ها به سامانه صیاد

طبق اعلام بانک مرکزی، خودپردازهای 
»بانک ملت« به ســامانه صیاد متصل 
شده است و افراد از این پس می توانند 
از طریق خودپردازهای این بانک نسبت 
به ثبت صدور، تأیید و انتقال چک های 

جدید اقدام کنند. 
پیش از این، دسترســی به سامانه صیاد 
و دریافت خدمــات ثبت صدور، تایید و 
انتقــال چک از طریــق اینترنت بانک، 
موبایل بانــک، برنامک های موبایلی و 
شــعب بانک های عامل امکان پذیر بود 
بانک  و در حال حاضــر خودپردازهای 

ملت نیز به خدمات سامانه صیاد مجهز 
شده و آماده خدمت رسانی به هموطنان 
ایرنا،قانون جدید چک  گزارش  است.به 
در ســال ۱۳۹۷ در مجلــس شــورای 
اسلامی با هدف کاهش آمار چک های 
برگشــتی و بازگرداندن اعتماد به چک 
در بازار تصویب شد و پس از تعطیلات 
بنفش  ۱۴۰۰ چک های  مــاه  فروردین 

رنگ به متقاضیان تحویل داده شد.
از مشــخصات چک های جدید می توان 
به شناســه یکتای ۱۶ رقمی در سمت 
چپ بالای هر برگ چک و درج عبارت 
»کارســازی این چک منــوط به ثبت 
صدور، دریافت و انتقال آن در ســامانه 

صیاد است«، اشاره کرد.
قانون  در  چــک  ویژگــی  مهمتریــن 
جدیــد این اســت که تمامــی چک ها 
بایــد در ســامانه صیــاد ثبت شــوند. 
همچنیــن امکان صــدور چک در وجه 
 ذینفــع مشــخص و وجه حامــل نیز

 وجود ندارد.

بانک مرکزی به بانک ها ابلاغ کرد

ثبت و انتقال چک های جدید از طریق دستگاه های خودپرداز

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس:

تفاوت قیمت ارز آزاد و ترجیحی فضای سوء استفاده ایجاد کرده است
 رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: تفاوت قیمت ارز آزاد 

و ارز ترجیحی در عمل فضای سوء استفاده و رانت در کشور ایجاد کرده است.
»محمدرضا پور ابراهیمی« در گفت وگو با خبرنگار سیاسی ایرنا درباره نگاه دولت 
به ارز ترجیحی در لایحه بودجه ۱۴۰۱ افزود: موضوعی که از ابتدای دولت سیزدهم 
در دستور کار کمیسیون اقتصادی بود، بر خلاف تصور رسانه ها حذف ارز ۴ هزار و 
2۰۰ تومانی نبود بلکه نگاه و برنامه دولت درباره شیوه تخصیص این ارز بوده است.

رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: دولت  قبل در نحوه 
تخصیص ارز ترجیحی روش های اشتباهی اتخاذ کرد که بر اساس آن ارز ترجیحی 
به واردات اختصاص داده می شد که نتیجه آن را امروز در گرانی کالاها می بینید.

وی خاطرنشان کرد: تفاوت بین ارز آزاد و ارز ترجیحی در این سال ها بیشتر شده و 
در عمل فضای سوء استفاده و رانت را در کشور ایجاد کرده است.

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: کالاهایی که باید 
مردم بر اساس ارز ۴2۰۰ تومانی خرید کنند، به قیمت ارز آزاد نزدیک شده است 
و امروز این ارز کمترین تاثیر را در فضای اقتصادی کشور ایجاد کرده است ضمن 

اینکه بخش تولید کشور هم دچار چالش شد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در خصوص راهکار کمیسیون 
اقتصادی  بر اساس پیشنهاد کمیسیون  این روند گفت:  برای اصلاح  اقتصادی 
مجلس، این مبلغ به واردات داده نمی شود تا مافیای کالاها را به دلیل عدم نظارت 
دولت بر شبکه های توزیع بوجود نیاورده و کالاهای اساسی با بالاترین قیمت به 
دست مردم نرسد بلکه دولت می تواند از طریق اختصاص ارز ترجیحی به سرانه 
مصرف به روش کارت اعتباری اقدام کند و ارز به جای واردات به بخش مصرف 

اختصاص یابد.

وی خاطرنشان کرد: ارز ترجیحی از زمان شکل گیری و پرداخت، ابتدا به حدود 
2۰ قلم کالا تخصیص داده شده بود که به مرور این تعداد کالا حذف شدند و ۸۰ 
درصد از این کالاها بعد از حذف از چرخه ارز ترجیحی، به شیوه ارز نیمایی وارد 

کشور شدند.
شورای  مجلس  پژوهش های  مرکز  گزارش  اساس  بر  داد:   ادامه  ابراهیمی  پور 

اسلامی نرخ تورم کل با اجرای این طرح ۷.۶ درصد برآورد شده است.
وی با بیان اینکه بخش زیادی از مصرف در کشور به غیر ایرانی ها مربوط است، 

گفت: اتباع خارجی در کشور زیاد هستند و گردشگران زیادی به ایران می آیند و از 
اقلام دارای سوبسید استفاده می کنند اما وقتی کارت اعتباری برای مصرف در نظر 

گرفته شود، این کارت به مصرف تهیه کالا توسط ایرانیان خواهد بود.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی افزود: نمونه موفق این تجربه را 
در موضوع بنزین داشتیم که قیمت ارز ترجیحی و قیمت آزاد در بنزین تعیین شد و 
هر فرد مبلغ مشخصی بر اساس کارت اعتباری بنزین برای قیمت آزاد یا ترجیحی 

پرداخت می کند و این در موضوع کالاهای اساسی هم قابلیت اجرا دارد.
سازمان  پوشش  تحت  که  درآمد  کم  به دهک های  باید  البته  کرد:  اضافه  وی 
بهزیستی قرار دارند، کمک هایی علاوه بر کارت اعتباری هم در نظر گرفته شود تا 

قدرت خرید آنها افزایش یابد.
برای  ترجیحی  ارز  میلیارد دلار  به ۱۵  نزدیک  کرد: سالانه  تاکید  پورابراهیمی 
کالاهای اساسی در نظر گرفته می شود که فقط بخش کوچکی از آن به دست 
مردم می رسد و بخش اعظم آن به رانت تبدیل شده و مردم از آن استفاده نمی کنند 

اما با همکاری مجلس و دولت می توان این برنامه و طرح را عملیاتی کرد.
وی همچنین با اشاره به برنامه دولت در خصوص چشم انداز رشد هشت درصدی 
گفت: در برنامه ششم اقتصادی بر تحقق نرخ رشد ۸ درصدی تاکید شده است و 

فعلا برنامه ما همان اهدافی است که در برنامه ششم وجود دارد.
رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: با توجه به 
اینکه هنوز سیاست ها از سوی مجمع تشخیص مصلحت نظام اعلام نشده و برنامه 

هفتم هم هنوز اجرایی نشده، همچنان برنامه ششم مدنظر است.
 پور ابراهیمی یادآورشد: پیش بینی ما این است با توجه به اصلاحاتی که دولت 

انجام داده بخشی از اهداف در نظر گرفته شده عملیاتی شود.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

توسعه نسل های جدید 
ارتباطات برای دستیابی به 
اینترنت اشیاء و رایانش ابری

عضو هیات مدیــره اتحادیه صادرکنندگان صنعت 
مخابــرات ایــران با اشــاره به تحقق ســهم ۱۰ 
درصــدی اقتصاد دیجیتالی از اقتصاد کل کشــور 
تا ســال ۱۴۰۴، گفت: توســعه نســل های جدید 
ارتباطات موبایلی و ثابت بستر مناسبی برای توسعه 
اینترنت اشیاء،  فناوری های تحول آفرین همچون 
رایانش ابری و کلان داده ها و شکل گرفتن کسب 
و کارهایی اینترنتی را فراهم می آورد که در توسعه 

اقتصاد دیجیتال نقش کلیدی دارند.
به گزارش ایسنا، اقتصاد دیجیتال شبکه ای جهانی 
از فعالیت هــای اقتصــادی، مبــادلات بازرگانی و 
تعاملات حرفه ای اســت که به واســطه ارتباطات 
و فنــاوری اطلاعات بــه وجود آمده انــد. به طور 
خلاصــه می توان اقتصاد دیجیتال را اقتصاد مبتنی 
بــر فناوری های دیجیتال نام گــذاری کرد. اقتصاد 
دیجیتال، هســته ای به نــام بخش ICT دارد که 
به طور مستقیم به این بخش از اقتصاد متصل اند. 
چند روز گذشــته عیسی زارع پور -وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات- در اولین نشست خبری خود از 
تشــکیل کمیته اقتصاد دیجیتال در دولت با حضور 
دو معاون رییس جمهــور و چهار وزیر خبر داد که 
سهم اقتصاد دیجیتال کشور را به ۱۰ درصد برساند.

همچنین ستار هاشــمی -معاون وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات-تأکید کرده بود: در صورت عدم 
پیش بینی سازوکار مناسب برای بهره گیری مناسب 
از ظرفیــت نخبگان حوزه فنــاوری اطلاعات، در 
آینده نزدیک با مشــکل کمبود نیروی متخصص 
برای توســعه اقتصــاد دیجیتال مواجــه خواهیم 
شد.وی پیشــبرد تحول دیجیتال را نیازمند تدوین 
یــک برنامه جامع و یکپارچه دانســته و گفت: در 
همین ارتباط برنامه ملی توســعه هوش مصنوعی 
در وزارت ارتباطــات و فنــاوری اطلاعات تدوین 
شده است. علاوه بر این باید الزاماتی نظیر توسعه 
متوازن زیرســاخت های ارتباطــی نوین و کاهش 
شــکاف دیجیتالی در جوامع هم مــورد توجه قرار 
گیرد تــا زمینه برای کاهش نابرابــری و افزایش 
عدالت در ارائه خدمات مختلــف با بهره گیری از 
ظرفیت فناوری اطلاعات فراهم شــود. برای رشد 
ســرمایه گذاری و افزایش حجــم اقتصاد دیجیتال 
باید سازوکارهای سنتی را کنار بگذاریم و به سمت 
ســاختارهای متصل به فناوری و نــوآوری نظیر 
اســتفاده از ظرفیت صندوقهای ســرمایه گذاری و 
بورس برای تأمین مالی کســب وکارهای فناورانه 
گام برداریم.در این راســتا فریبر نژاددادگر - دبیر و 
عضو هیــات مدیره  اتحادیه صادرکنندگان صنعت 
مخابرات ایران به ایسنا گفت: بدون توجه به اقتصاد 
دیجیتال، تعامل بــا جهان امروز و برقراری ارتباط 
امری پیچیده خواهد بود. نمی توانیم در دنیای امروز 
با تحولات شــگرف و غیرقابل پیش بینی، از علم و 
فناوری روز دنیا عقب بمانیــم.وی گفت: به دلیل 
اهمیت تحول و اقتصاد دیجیتال که بخش بزرگی 
از برنامه هــای وزیر  ICT را در بر گرفته، اتحادیه 
از مدت ها قبل پیشــنهاد ایجاد و تشکیل معاونت و 
یا کمیته دیجیتال را در وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، اعلام کرده بود که با تشکیل این ساختار 
جدید، علاوه بر پیاده ســازی شبکه  ملی اطلاعات 
و دولت الکترونیک، در کنار ســایر وزارتخانه ها و 
سازمان ها، به تعریف و پیاده سازی تحول دیجیتال 
در تمامی بدنه دولت، همکاری کرده و به ســوی 
دولت همراه و سپس دولت هوشمند، گام برداشته 
خواهد شد.عضو هیات مدیره اتحادیه صادرکنندگان 
صنعت مخابــرات ایران در عین حال بیان کرد: در 
 ICT ســال های اخیر با توجه به  اقدامات وزارت
افزایش  ارتباطی،  زیرســاخت های  توســعه  مانند 
ظرفیت زیرســاخت شبکه ملی اطلاعات، برقراری 
امکان دسترسی پرسرعت و امثال آن جهش رشد 
در کل اقتصاد دیجیتال اتفاق افتاده است.نژاددادگر 
با بیان اینکه تا سال ۱۴۰۴ می توان به تحقق سهم 
۱۰ درصدی اقتصاد دیجیتال از اقتصاد کل کشــور 
امیــدوار بود اظهار کرد: بــرای اندازه گیری میزان 
اقتصــاد دیجیتال و ســهم آن در اقتصادهای ملی 
در ســطح بین المللی یک روش جامع و استاندارد 
وجود ندارد، چرا کــه مفهوم اقتصاد دیجیتال مدام 
در حال تکامل و تغییر است. توسعه نسل های جدید 
ارتباطات موبایلی و ثابت بستر مناسبی برای توسعه 
فناوری های تحول آفرین همچون اینترنت اشــیا، 
رایانش ابری و کلان داده ها و شکل گرفتن کسب 
و کارهایی اینترنتی را فراهم می آورد که در توسعه 
اقتصاد دیجیتال نقش کلیدی دارند.وی تاکید کرد: 
ما  آمادگی خود را اعلام کرده بودیم و دوباره به این 
موضوع تاکید می کنیم که به عنوان تخصصی ترین 
تشکل صادراتی کشــور در حوزه ICT در ارتباط 
با این برنامه ها هم راســتا و همراهی خواهیم کرد 
و  در این خصوص نیز اتحادیه دارای ظرفیت های 
اتحادیه صادرکنندگان خدمات  اســت.  مناســبی 
فنی مهندســی، مشــاوران و پیمانــکاران صنعت 
مخابــرات ایران با دارا بــودن بیش از ۱۶۰ عضو، 
متشــکل از اپراتورهای بزرگ کشور و FCPها، 
شرکت های تولیدی، مشاورین و پیمانکاران حوزه 
ICT، شــرکت های EPC و GC و همچنین 
کمیســیون های صادرات، کمیسیون ظرفیت سازی 
و نوآوری، کمیســیون مالی- حقوقی، کمیســیون 
اپراتورهــای پروانه ارتباطات ثابت و کمیســیون 
رتبه بنــدی، آمادگــی دارد تا ظرفیت خــود را در 
راســتای اهداف و برنامه های مشــخص شده در 
ایــن زمینه به کار گیرد.دبیــر و عضو هیات مدیره 
اتحادیه صادرکننــدگان صنعت مخابرات ایران در 
عین حال بیان کرد: طبق پیش بینی های انجام شده، 
طی ســال های آتی و در شرایط پساکرونا به علت 
فعالیت دوباره کســب وکارها،  شاهد رشد مثبت در 
سطح کلان و از جمله اقتصاد دیجیتال خواهیم بود.

اقساط 7 میلیونی مسکن 
مربوط به گروه های غیرحمایتی 

است
در شرایطی که مبلغ اقساط ماهیانه وام ۴۵۰ میلیون 
تومانی نهضت ملی مســکن ۷ میلیون تومان اعلام 
شــده، معاون وزیر راه و شهرســازی می گوید که 
بخشی از نرخ ســود وام دهک های پایین از محل 
صندوق ملی مســکن تامین می شــود و به همین 

نسبت مبلغ اقساط کاهش می یابد.
به گزارش ایســنا، نرخ سود تســهیلات اعطایی در 
طرح نهضت ملی مسکن مطابق مصوبه شورای پول 
و اعتبار ۱۸ درصد اســت که بر همین اساس بانک 
مسکن اقدام به انتشار مبلغ اقساط ماهیانه این پروژه 
بر اساس نرخ ۱۸ درصد کرد. با استناد به این مساله 
اقساط وام ۴۵۰ میلیون تومانی ۷ میلیون تومان، وام 
۴۰۰ میلیونی ۶.۳ میلیون و تسهیلات ۳۰۰ میلیونی 
۴.۷ میلیون و وام 2۵۰ میلیون تومانی چهار میلیون 
تومان اعلام شــده که عمدتا خارج از توان اقشــار 

پایین و حتی متوسط است.
اما محمود محمودزاده ـ معاون وزیر راه و شهرسازی 
ـ با تکذیب اقســاط ۷ میلیون تومانی تســهیلات 
نهضت ملی مسکن، گفته است: نرخ سود تسهیلات 
اعطایی در مصوبه شــورای پول و اعتبار در شرایط 
فعلی، ۱۸ درصد بوده که بخشــی از سود آن برای 
دهک های پایین و اقشار کم درآمد جامعه در طرح 
نهضت ملی مســکن از محل صندوق ملی مسکن 

تامین می شود.
وی بــا بیان اینکه تســهیلات طــرح نهضت ملی 
مســکن بر اســاس توان پرداخت اقساط خانواده ها 
طراحی می شــود گفت: ســود ۱۸ درصد تنها برای 
گروه های غیرهدف در مسکن های حمایتی است و 
ســایر افراد از محل صندوق ملی مسکن یارانه سود 

بانکی دریافت می کنند.
معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و شهرسازی 
بــه خانه ملت گفــت: صندوق ملی مســکن طبق 
قانون جهش تولید مسکن، به منظور کاهش اقساط 
پرداختی مردم به میزان استطاعت آنها تشکیل شده 
است. ضمن اینکه مردم برای دریافت وام های طرح 
نهضت ملی مســکن نیازی به خرید اوراق مسکن 

هم ندارند.
روابط عمومی اداره کل راه و شهرســازی اســتان 
تهــران، امــروز مجددا به ایســنا اعــلام کرد که 
متقاضیــان ســاکن در شــهر تهران صرفــا مجاز 
بــه ثبت نام در شــهرهای جدید هشــتگرد، پرند، 
ایوانکی و همچنین پاکدشــت و رباط کریم هستند 
و در صورت انتخاب شــهرهای دیگر مثل بومهن، 
ثبت نام آنها پذیرفته نخواهد شــد. البته فرم »ج« 
آنها قرمز نمی شــود و احتمالا می توانند در مراحل 
بعدی نام نویسی کنند. در شرایط فعلی وزارت راه و 
شهرسازی اعلام کرده که اگر متقاضیان، شهرهای 
غیرمجاز را انتخاب کرده انــد آن را اصلاح کنند یا 

تقاضای خود را حذف و مجددا نام نویسی کنند.
در حــال حاضر هنگام ثبت نام در طرح نهضت ملی 
مســکن، امکان انتخاب شــهرهای غیرمجاز وجود 
دارد امــا اگر کاربران، این شــهرها را انتخاب کنند 
درخواست آنها رد خواهد شــد. به طور مثال برخی 
از متقاضیان ساکن شهر تهران، شهر اسلامشهر یا 
شــرق استان را انتخاب کرده اند که باید آن را تغییر 

دهند.
بنابراین گــزارش، از روز 2۸ مهرماه ثبت نام اجرای 
قانون جهش تولید مسکن در سامانه جامع طرح های 
حمایتی مسکن به نشانی saman.mrud.ir در 
۳۱ اســتان آغاز شــده که تا ۱۵ دی ماه ادامه دارد.  
متقاضیــان پس از ورود بــر روی گزینه »ثبت نام 
نهضت ملی مســکن« کلیک کنند. عدم استفاده از 
تســهیلات یارانه ای دولتی در بخش مسکن و سبز 
بودن فرم »ج«، فقدان مالکیت خصوصی و ســابقه 
حداقل پنج سال ســکونت در شهر مورد تقاضا سه 
شرط اصلی خواهد بود. قبلا برای مردان شرط تأهل 
وجود داشــت که اخیرا به مردان بالای ۱۸ سال به 
شــرط تاهل در زمان تحویل واحــد، اجازه ثبت نام 
داده شده است. خانم های مجرد بالای ۳۵ سال نیز 
می تواننــد ثبت نام کنند. همچنین درباره نداشــتن 
مالکیت، برخی گروه های درآمدی در بعضی مناطق 
بر اساس تشــخیص وزارت راه و شهرسازی از این 

شرط معاف هستند.

مسافر مبتلا به امیکرون چگونه 
به ایران آمد؟

مسئول هماهنگی مقابله با کرونا در سازمان بنادر و 
دریانوردی اعلام کردکه مسافر مبتلا به ویروس جدید 
کرونا به نام امیکرون اگر هم از امارات آمده باشد، اینکه 
از مرزهای دریایی وارد شده یا هوایی مشخص نیست 
ورودی  مبادی  در  بیشتری  بنادر سخت گیری  در  اما 

داشته و داریم.
چنگیز جوادپور در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: ورود 
سویه جدید ویروس کرونا به نام امیکرون به کشور تایید 
شده است اما کسی نمی تواند با قاطعیت بگوید که از چه 
طریقی و از کدام کشور این ویروس به ایران وارد شده 
است. حتی اگر از امارات هم به ایران وارد شده باشد 
ما مسافر دریایی زیادی از این کشور نداریم و بیشترین 
مسافران از طریق مرزهای هوایی وارد کشور می شوند.

وی افزود: در هفته دو شناور از بندر لنگه به امارات 
می روند و برمی گردند، بنابراین ریسک ورود ویروس 
از طریق  دقیق  رصد  و  تایید  در صورت  حتی  کرونا 

مرزهای هوایی بیشتر است.
بنادر  سازمان  در  کرونا  با  مقابله  هماهنگی  مسئول 
و  شرایط  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  دریانوردی  و 
پروتکل های ورود مسافران را با توجه به شیوع سویه 
جدید ویروس کرونا به نام امیکرون، تشدید کرده ایم 
و وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی کشورهای 
مختلف را به سه دسته تقسیم کرده است که در این 
میان دسته اول کشورهای پرخطری هستند که ورود 

مسافران و اتباع آن ها به صورت کلی ممنوع است.

وزیر راه و شهرســازی با اشــاره به اجرای 
طرح تحــول حمل و نقل در بخش هوایی 
و جاده ای گفت: هزینه پنهان سوخت ۱۶۰ 
هزار کامیون فرســوده در بخش جاده ای، 

سالانه 2.۵ میلیارد دلار است.
به گزارش مهر، رســتم قاسمی در مراسم 
»بهره برداری از ۵2۶ دســتگاه انواع ناوگان 
ریلــی به ارزش ۷۹۴ میلیــارد تومان« که 
صبح امروز )سه شنبه ۳۰ آذرماه( در ایستگاه 
راه آهن تهران برگزار شد، حمل ونقل را یکی 
از حوزه های ژئوپلیتیک دانســت و گفت: 
عقب ماندگی زیادی در این حوزه داریم که 
بخش زیادی از آن به مســائل بین المللی 

برمی گردد.
وی افــزود: حجم بــاری که به ســمت 
کشــورهای منطقه می رود، می تواند درآمد 
خوبی برای کشــور داشته باشــد اما برای 
آنکه زیرساخت های لازم جهت دستیابی به 
حد ایده آل از ترانزیت ایجاد شود، اعتبارات 
زیادی نیاز است که بودجه های دولتی کفاف 
حتی چند صد کیلومتر انواع مسیر در سال 
را هم نمی دهد بنابراین باید در حوزه ریلی 
به روش های دیگری متوسل شویم تا این 

پتانسیل نهفته در کشور شکوفا شود.
وزیر راه و شهرســازی با اشاره به تبادل ۵۰ 

میلیون تنی بار در سال میان روسیه و هند 
گفت: در حال حاضر این بار از کانال سوئز 
به هند می رسد که هزینه حمل یک تُن بار 
از این کانال، چند برابر عبور از ایران است؛ 
زمان آن نیز سه برابر عبور بار از مسیر ایران 

خواهد بود.
قاســمی گفت: اخیراً باری از فنلاند به هند 
بردیم که با احتساب حمل کامیونی این بار 

در قطعه رشت به آستارا که ریل نداریم، 2۱ 
روز زمان برد اما حمل این بار از کانال سوئز 

سه ماه طول می کشد.
وی با اشــاره به توافقاتی که با کشورهای 
همســایه و منطقه از جملــه آذربایجان، 
پاکســتان، هند، قزاقستان و قرقیزستان در 
چهار ماهه اخیر حاصل شــده است، گفت: 
اگر کریدورهای اصلــی را تکمیل کنیم با 

توافقاتی که به دست آورده ایم، درآمدی که 
از ترانزیت به ویژه حمل ریلی برای کشــور 
به دست می آید، از سایر درآمدهای اساسی 

کشور کمتر نخواهد بود.
وزیــر راه و شهرســازی، محورهای ریلی 
چابهار سرخس، شلمچه بصره و رشت آستارا 
را کریدورهای اصلی ترانزیتی برای تکمیل 
زیرساخت عنوان و اظهار کرد: تکمیل این 

زیرساخت ها پول زیادی نیاز دارد.
قاسمی، اهمیت افزایش ناوگان را یادآور شد 
و گفت: در بخش واگن باری و مســافری 
مشــکلی نداریم بلکه مشکل ما در بخش 

لوکوموتیو است.
به گفته وزیر راه و شهرســازی، طرحی در 
دست اجراســت که با کمک دولت شامل 
تحول در حمل و نقل کشــور خواهیم بود 
تا در سه ســال آینده این تحول اجرا شود. 
بخشی از مصوبات آن در دولت انجام شده و 

قرار است کریدورهای اصلی تکمیل شوند.
وی تأکیــد کرد: به زودی قرارداد ســاخت 
اتصال راه آهن شلمچه به بصره با عراقی ها 

به امضا می رسد.
قاســمی ادامه داد: ما در وزارت راه از دولت 
پول نمی خواهیم بلکــه مجوز می خواهیم، 
به اندازه کافی در کشور ثروت است. وقتی 

ســرمایه گذار در بانک ســپرده می گذارد و 
ســود 22 درصد می گیرد، ما باید در بخش 
زیرســاخت آزادراهی IRI قــرارداد را به 
گونــه ای تنظیم کنیم که ۳۰ درصد ســود 

بگیرد.
وی با اشــاره به اجرای طرح تحول حمل 
و نقل در ســایر بخش ها از جمله هوایی و 
جاده ای افزود: در بخش جاده ای ۴۰۰ هزار 
کامیون در جاده هــا تردد می کنند که ۱۶۰ 
هزار دستگاه آن فرسوده است. هزینه پنهان 
سوخت این ۱۶۰ هزار کامیون سالانه 2.۵ 

میلیارد دلار است.
وزیر راه و شهرسازی تأکید کرد: با هندی ها 
در حال توافق هستیم، با چهار کشور دیگر 
توافقنامه خوبی امضا کرده ایم که سبب شده 

ترددها در کشور ما چند برابر شود.
قاسمی یادآور شد: در وزارت راه و شهرسازی 
دو صندوق ملی، یکی در حوزه حمل و نقل 
و دیگری در مســکن ایجاد شده که تمام 
درآمدهــای عمومی و همچنین درآمدهای 
بالقوه وزارت راه برای بهینه کردن هزینه ها 
به این دو صندوق منتقل می شــود ضمن 
اینکه اخیراً قانــون راه اندازی صندوق ملی 
مســکن به وزارت راه و شهرســازی ابلاغ 

شده است.

وزیر راه وشهرسازی اعلام کرد:

2.5 میلیارد دلار یارانه پنهان سوخت کامیون های فرسوده در سال

رئیس اتاق بازرگانی تهران:

ارز 4200 تومانی اثرات مخرب بر تولید دارد

معاون اجرایی رییس جمهور:

توسعه صنعت حمل ونقل را با نگاهی جدید دنبال خواهیم کرد

معاون اتاق اصناف ایران:

واحدهای توزیعی مرغ برای دریافت کد یکتا 2 ماه فرصت دارند

تومانی  ارز ۴2۰۰  تهران گفت:  بازرگانی  اتاق  رئیس 
علاوه بر ایجاد فساد و رانت اثرات مخربی هم بر تولید 

دارد.
به گزارش خبرنگار مهر، مسعود خوانساری امروز در 
نشست هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی تهران اظهار 
کرد: در دنیا توانسته اند با بحران کرونا مقابله کنند و 
تا اندازه ای کرونا خاتمه یافته است و کشورها نیز رشد 
اقتصادی خوبی داشته اند. به خصوص کشورهایی که به 

صورت فراگیر واکسیناسیون را انجام داده اند.

رئیس اتاق بازرگانی تهران افزود: اثرات مقابله با بحران 
جهانی  قیمت  افزایش  و  نفت  قیمت  افزایش  کرونا، 
مواد غذایی بود که بعد از سال 2۰۱۱ بی سابقه است. 
بیشترین افزایش قیمت نیز مربوط به گندم است زیرا 
توسط  گندم  تقاضا شاهد کاهش صادرات  بر  علاوه 
کانادا، روسیه و آمریکا بوده ایم که همین مساله قیمت 

این محصول را بالا برده است.
وی ادامه داد: در ایران به دلیل واکسیناسیون خوبی 
که طی ماه های گذشته انجام شد اثرات اقتصادی و 
اجتماعی مناسبی را شاهد بودیم. جای تشکر دارد که 
دولت با عزم جدی این کار را انجام داد اما نکته مهم 
این است که بعد از کرونا مسائل و معضلات اقتصادی 

باید مورد توجه قرار گیرند.
موضوع  مهمترین  حاضر  حال  در  گفت:  خوانساری 
اقتصاد کشور بحث تورم است اگرچه به صورت محدود 
کاهش یافته است در لایحه بودجه ۱۴۰۱ به این امر 
توجه شده است و امیدواریم با همراهی مجلس بودجه 

آینده کسری بودجه کمتری داشته  تا سال  یابد  تراز 
باشیم و به این ترتیب نرخ تورم نزولی شود.

ارز 4200 تومانی اثرات مخرب بر تولید دارد
خوانساری با اشاره به ارز ۴2۰۰ تومانی گفت: دولت 
برای سال آینده پیشنهاد حذف این ارز را در لایحه 
بودجه داده است که تقاضا داریم مجلس با این سیاست 
همراهی کند تا برای سال آینده ارز تک نرخی داشته 

باشیم.
وی گفت: ارز ۴2۰۰ تومانی علاوه بر ایجاد فساد و 

رانت اثرات مخربی بر تولید دارد.
گفت:  و  کرد  اشاره  برجام  مذاکرات  به  خوانساری 
خواسته بخش خصوصی پیگیری مذاکرات برجام و رفع 

تحریم ها و ایجاد رویکرد تعاملی با همه کشورهاست.
ایران  تحریم  داد:  ادامه  تهران  بازرگانی  اتاق  رئیس 
هزینه های مبادله را ۱۰ تا 2۰ درصد افزایش داد که 
همین مساله موجب شد کالاها را با قیمت های بالاتری 
ارزان تر  را  صادراتی  کالاهای  طرف  آن  از  و  بخریم 
ده ها  سالانه  که  مازاد  هزینه های  این  اگر  بفروشیم. 
شود  کشور  اقتصاد  چرخه  وارد  می شود  دلار  میلیارد 
قطعاً اثرات مثبتی در اقتصاد خواهد داشت. امیدواریم با 

دیپلماسی دولت تحریم ها سریع تر برداشته شوند.
وی به تحولات اخیر در کشورهای همسایه اشاره کرد 
و افزود: در ماه های گذشته شاهد تضعیف ارزش لیر 
در ترکیه بودیم که این موضوع به دلیل سیاست های 
نادرست پولی بود که منجر به افزایش تورم در ترکیه 
شده است اما نکته این است که ترکیه از این فرصت 

استفاده خوبی کرد و صادرات را افزایش داد.
اکتبر و سپتامبر ترکیه  افزود: طی دو ماه  خوانساری 
۴2 میلیارد دلار صادرات داشته است که پیش بینی 
می شود تا پایان سال میلادی رقم صادرات ترکیه به 

22۰ میلیارد دلار برسد.
نرخ  وقتی  که  است  حالی  در  این  کرد:  تصریح  وی 
دلار در ایران جهش پیدا کرد دولت به جای حمایت 
از صادرات و برداشتن موانع صادراتی، با یک نگرش 
بدبینانه باعث شد نه تنها از این فرصت استفاده نکنیم 
بلکه صادرات کاهش یابد. این مساله باید برای آینده 
وجود  به  که  موقعیت هایی  از  که  شود  عبرت  کشور 

می آید تهدیدها را تبدیل به فرصت کنیم.
وی به وضعیت افغانستان نیز اشاره کرد و گفت: از چند 
ماه پیش که طالبان بر سر کار آمد، افغانستان اوضاع 
خوبی ندارد و بسیاری از سرمایه گذاران افغان یا از این 
کشور رفته اند یا فعالیتی ندارند. همچنین صرافی های 
افغانستان تعطیل شده اند و مبادلات پول با این کشور 
این  از  می توانیم  بنابراین  است.  رسیده  حداقل  به 
فرصت استفاده خوبی کنیم. قبلًا کامیون های زیادی 
به افغانستان تردد می کردند اما در حال حاضر به دلیل 
مشکلات مربوط به مبادله پول، ترددهای زمینی به 
حداقل رسیده است. دولت باید از این فرصت استفاده 
کند و با افغانستان وارد سرمایه گذاری های مشترک به 
ویژه در بخش معادن شود و یا اینکه به جای انتقال آب 
از خلیج فارس با افغانستان تفاهم نامه هایی را امضا کند 

تا انتقال آب انجام شود.
خوانساری گفت: ما در اتاق بازرگانی روی این موضوع 

کار کردیم و هفته آینده با وزارت امور خارجه جلسه 
خواهیم داشت. همکاری ایران و افغانستان برای اقتصاد 
هر دو کشور مفید است زیرا در غیر این صورت شاهد 
هجوم میلیون ها مهاجر افغانستانی به مرزهای ایران 

خواهیم بود.
وی تاکید کرد: از دولت و وزارت امور خارجه خواهش 
دارم که وضعیت افغانستان را جدی بگیرند و یک عزم 

جدی برای بحران افغانستان داشته باشند.

20 درصد احکام بودجه 1400 اجرا شد
رئیس اتاق بازرگانی تهران در ادامه با اشاره به گزارش 
در  بودجه ۱۴۰۰  عملکرد  مورد  در  محاسبات  دیوان 
نیمه نخست سال اظهار کرد: طی شش ماه نخست 
۱۴۰۰ تنها 2۰ درصد احکام بودجه اجرا شد، ۵۸ درصد 
عملکرد ناقص و 22 درصد فاقد عملکرد بوده است. 
این مساله بی توجهی به قانون را در همه ابعاد کشور 
نشان می دهد. در حالی که قانون گرایی باید اولویت 

دولتمردان باشد.
وی افزود: همچنین گزارشی در مورد وارد نفت چین 
که  گذشته  برخلاف  چین  می داد  نشان  که  داشتیم 
روزانه ۱۰ میلیون بشکه نفت وارد می کرد در ماه اکتبر 
۸.۹ میلیون بشکه نفت وارد کرده است و محدودیتی 
برای پالایشگاه های دولتی و خصوصی خود ایجاد کرده 

است.
خوانساری گفت: این اقدام چین برای مقابله با افزایش 
واردات  کاهش  با  خواسته  چین  و  است  نفت  قیمت 

جلوی افزایش قیمت نفت را بگیرد.

 معاون اجرایی رییس جمهور با بیان اینکه طرح تحول 
در دولت سیزدهم در حال نهایی شدن است، گفت: این 
طرح باعث ایجاد تحولی در صنعت حمل ونقل،  تحول 
این  کرد  خواهیم  سعی  جدید  نگاهی  با  و  شد  خواهد 

صنعت را توسعه دهیم.
به گزارش خبرنگار اقتصادی ایرنا، »صولت مرتضوی« 
در اختتامیه پنجمین نمایشگاه حمل ونقل، لجستیک و 
خدمات وابسته با بیان اینکه خدمات حمل ونقل در هر 
اهمیت است،  اقتصاد حائز  پیشران  به عنوان  کشوری 
افزود: صنعت حمل ونقل به عنوان یک زیرساخت موجب 
رشد و تعالی سایر بخش های اقتصادی کشور خواهد شد.

در  اقتصادی  رشد  در  موثر  عوامل  از  یکی  گفت:  وی 
کشورهایی که به تولید ناخالص بالا و رشد اقتصادی 

مطلوبی دست یافته اند،   صنعت حمل ونقل بوده است.
معاون اجرایی رئیس جمهور با بیان اینکه حمل ونقل به 
عنوان یک منبع تأمین کننده می تواند بخشی از نیازهای 
ارزی کشور را تأمین کند،  اظهار کرد: ترانزیت و حمل 
ونقل یکی از مؤلفه ها در توسعه درآمدزایی و ارزش افزوده 

در هر کشوری به شمار می رود.

وی با بیان اینکه در موضوع ترانزیت دریایی،  هوایی و 
در ماه های اخیر نیز با اتصال پاره ای از خطوط ریلی به 
کشورهای همسایه گام های مؤثری برداشته شده  است، 
برای  مؤثری  بسیار  عامل  می تواند  ونقل  حمل  گفت: 

نجات از اقتصاد تک محصولی باشد.
وی گفت: اگر حمل ونقل روان، آسان، ارزان و سریع 
معدن  و  صنعت  کشاورزی،   حوزه  در  باشیم  داشته 

می توانیم صادرات را به شدت افزایش دهیم.
مرتضوی تأکید کرد: بعد از پیروزی انقلاب،  اقدامات 
خوبی در حوزه های مختلف حمل ونقل انجام ش د اما 
به نظر می رسد استعداد کشور ما بالاتر از این است و 
نتوانسته ایم در حوزه حمل ونقل ریلی گام های مؤثری 
دانشمندان و شرکت های  به مدد همت  البته  برداریم. 
دانش بنیان و استارت آپ ها نیز اقدامات مؤثری در حوزه 

حمل ونقل انجام گرفته است.
توسعه  برنامه های  مهم ترین  از  یکی  گفت:  مرتضوی 
حمل ونقل، توسعه بخش حمل ونقل ریلی و ساخت 
واگن بوده که ما توانستیم با استفاده از توان مهندسان 
داخلی و شرکت های دانش بنیان این مشکل را برطرف 

کنیم.
وی تصریح کرد: با کمک دانشگاه ها و شرکت های دانش 
توانسته ایم  داخل  تولید  کارخانجات  همچنین  و  بنیان 
زمانی کوتاه  مدت ساخته  بازه  در  را  واگن  حدود ۱2۰ 
و به شرکت های حمل ونقلی تحویل دهیم و در حل 
این مشکل جهاد دانشگاهی هم همکاری بسیار مؤثری 
به زودی جزییات  اینکه  بیان  با  داشته است.مرتضوی 
طرح تحول دولت اعلام خواهد شد، گفت: ما در این طرح 
با اعتماد و اتکا به دانش بومی و با استفاده از ظرفیت های 
دانشگاهی توانسته ایم رابطه دولت و دانشگاه را بازتعریف 
و بازطراحی کنیم.معاون اجرایی رئیس جمهور اظهار کرد: 
دولت باید با اعتماد به دانشگاه ها و جوانان خلاق، صنعت 

حمل ونقل را رونق بخشد.
مرتضوی اظهار کرد: متأسفانه شاهد آن هستیم که برخی 
از دستگاه ها و شرکت ها به دلیل تحریم ها برای اجرای 
کارها بهانه تراشی می کنند اما باید اعلام کنیم که چگونه 
است که صنعت هوا -فضا و همچنین صنعت هسته ای 
ایران که شدیدترین تحریم ها را دارد روز به روز در حال 
ارائه جدیدترین خدمات و پیشرفت است اما ما در صنعت 

حمل ونقل یا سایر صنایع با مشکل مواجه هستیم؟
وی تصریح کرد: نوعی عدم اعتماد در این بخش وجود 
داشته که سعی خواهیم کرد با ایجاد ارتباط با شرکت های 
دانش بنیان و دانشگاه ها و همچنین رفع موانع از سر راه 
تولید، بتوانیم صنعت حمل ونقل را در تمامی بخش ها 

توسعه دهیم.
اقتصاد،  حوزه  در  گفت:  جمهور  رئیس  اجرایی  معاون 
صنعت حمل ونقل باید به عنوان یک صنعت اقتصادی 
نیروهای خلاق و  باتوجه به  باید  باشد و ما  و ثروت زا 
این  در  سرمایه گذاری  برای  انگیزه  ایجاد  همچنین 
بخش بتوانیم این صنعت را توسعه دهیم. البته باید از 
این بخش  ظرفیت های سرمایه گذاری خارجی هم در 

استفاده کنیم.
مرتضوی با بیان اینکه افزایش بهره وری هم از دیگر 
کار  دستور  در  صنعت  این  در  باید  که  است  اقداماتی 
خود قرار دهیم، اظهار داشت: در این بخش در دولت 
حمایت های لازم را انجام خواهیم داد و با کمک مجلس 
کار  دستور  در  را  اقداماتی  هم  مقررات زایی  بخش  در 

می گذاریم.

معاون بازرسی و نظارت اتاق اصناف ایران گفت: 
توزیع  صنفی  واحدهای  تمامی  دیگر،  ماه  دو  از 
از  منجمد  مرغ  حواله  تحویل  برای  مرغ،  کننده 
شرکت پشتیبانی امور دام نیازمند کد یکتا هستند.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از اتاق اصناف 
حسب  کرد:  اظهار  منش  نیک  بهنام  ایران، 
و  کشتارگاه ها  به  دامپزشکی  سازمان  ابلاغیه 
تامین  شبکه  از  مرغ  بازار  ساماندهی  راستای  در 

گرانی  و  کمبود  از  جلوگیری  موجب  به  توزیع  تا 
بودن کد  دارا  به  مرغ، تحویل مرغ منجمد منوط 
توجهی  قابل  تعداد  حال  این  با  است.  شده  یکتا 
از واحدهای صنفی به علت عدم آگاهی از قانون 
جدید سازمان دامپزشکی هنوز کد یکتا را دریافت 
نکرده و نتوانسته اند از شرکت پشتیبانی امور دام 
کشور مرغ منجمد مورد نیاز بازار را تامین کنند.

ایران  اتاق اصناف  پیگیری های  با  بیان کرد:  وی 

معاونت  و  کشاورزی  جهاد  وزیر  با  مکاتبه  و 
بازار  تنظیم  کارگروه  دبیر  و  داخلی  بازرگانی 
صنفی  واحدهای  الزام  اکنون  هم  صمت،  وزارت 
 2 به مدت  یکتا  به دریافت کد  توزیع کننده مرغ 
واحدهای  ترتیب  این  به  است.  شده  تعلیق  ماه 
منجمد  مرغ  می توانند  سابق  روال  طبق  صنفی، 

دریافت و توزیع کنند.
از  پس  است،  تاکید  به  لازم  گفت:  منش  نیک 

پایان دو ماه، شرکت پشتیبانی امور دام کشور به 
آن دسته از واحدهای صنفی که کد یکتا دریافت 
از  داد.  باشند، مرغ منجمد تحویل نخواهد  نکرده 
این رو ضروری است این واحدهای صنفی هرچه 

اقدام کنند. سریع تر برای دریافت کد یکتا 
نیک منش تاکید کرد: یکی از مزیت های دریافت 
کد یکتا، نظارت بر حفظ سلامت و بهداشت مرغ 

توزیع شده در بازار است.
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شهرستان اخبار

خبر

معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه 
گذاری آبفا مازندران اعلام کرد

اخذ مجوز ماده ۲۳ برای ایجاد 
و افزایش حجم تاسیسات 

فاضلاب در ساری و فریدونکنار
ســاری –امیری فر ،خبرنگارمملکت- به منظور ارتقای 
ضریب بهره مندی و افزایش جمعیت برخوردار از خدمات 
طرحهای جمع آوری و تصفیه فاضلاب بهداشتی، مجوز 
ماده ۲۳ برای ایجاد و افزایش حجم دو طرح فاضلاب در 
ساری و فریدونکنار با حمایت نمایندگان این دو شهرستان 

اخذ شده است.
به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب مازندران؛  
عزیزا... بالویی معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری 
شرکت با اعلام این خبر اظهار داشت: با توجه به احداث 
مدول دوم تصفیه خانه فاضلاب ساری با ظرفیت ۲۳۴۰۰ 
متر مکعب در شــبانه روز برای جمعیت ۱۰۰هزار نفر و 
توسعه محدوده شهری، مجوز ماده ۲۳ در راستای افزایش 
احجام طرح  تاسیسات فاضلاب ساری از سوی سازمان 

برنامه و بودجه کشور صادر شده است.
وی افزود: این طرح با عملیاتی شامل ۵۰۰ کیلومتر شبکه 
جمع آوری و ۱۰ واحد ایستگاه بالابر با افزایش جمعیت 
بهــره مند طرح از ۲۵۰ هزار نفر به ۴۵۰ هزار نفر و پیش 
بینی اعتباری به مبلغ ۵۵۰۰ میلیارد ریال اجرایی خواهد 

شد.
بالویی با اشــاره به طرح فاضــلاب فریدونکنار گفت: با 
توجه به ضرورت زیست محیطی ناشی از عدم ساماندهی 
فاضلاب در فریدونکنار و تخلیه نامناســب آن به دریا و 
مخاطرات بهداشتی ناشی از آن مجوز ماده ۲۳ برای طرح 

ایجاد تاسیسات فاضلاب در فریدونکنار نیز اخذ شد.
معاون برنامه ریزی و توسعه سرمایه گذاری آب و فاضلاب 
مازندران ادامه داد: این طرح برای جمعیت ۷۵ هزار نفر با 
پیش بینی اعتباری به میزان ۷۲۰۰ میلیارد ریال در دستور 

کار شرکت قرار گرفت.
وی در پایان از تلاش نمایندگان شهرســتانهای ساری 
ومیاندرود ، بابلســر و فریدونکنــار در مجلس، حمایت 
و مســاعدت مجموعه وزارت نیرو، شــرکت مهندسی 
آب و فاضلاب کشــور، استانداری، ســازمان مدیریت و 
برنامه ریزی، ســازمان حفاظت محیط زیست، اداره کل 

گردشگری و میراث فرهنگی  قدردانی کرد.

معاون زیربنایی شهردار گرگان
تکمیل شهربازی گرگان 
نیازمند سرمایه گذار است

گرگان-دستجردی،خبرنگارمملکت-معاون زیربنایی 
و حمــل و نقل و ترافیک شــهرداری گرگان گفت: 
شهربازی مدرن گرگان برای اجرای هتل در فاز دوم 
این پروژه به سرمایه گذار احتیاج دارد.مرتضی فاضلی 
عارف در گفتگو با خبرنگار مهر اظهار کرد: احداث فاز 
اول شــهربازی مدرن گرگان که شامل دیواره سازی 
و کف ســازی می شــود بیش از ۳۰ درصد پیشرفت 
فیزیکی و برنامه ای داشــته است.معاون زیربنایی و 
حمل و نقل و ترافیک شــهرداری گرگان ادامه داد: 
فاز نخســت شــهربازی گرگان با احداث سورتمه و 
شــهربازی سرپوشیده و ایجاد اشتغال برای ۵۰۰ نفر 
به طور مســتقیم به زودی به بهره برداری می رسد.

وی همچنین از اشــتغال هزار و ۲۰۰ نفر به صورت 
غیرمســتقیم در مراحل اجرایی این پروژه خبر داد و 
افزود: شهربازی گرگان یکی از بزرگترین پروژه های 
عمرانی- گردشگری استان است که طبق محاسبات 
ما فاز اول آن تا ابتدای ســال ۱۴۰۱ به پیشــرفت 
۷۰ درصدی خواهد رســید.فاضلی عارف با اشــاره 
به ســرمایه گذاری بخش خصوصــی جهت اجرای 
این پروژه تصریح کــرد: برآورد اولیه ما برای احداث 
شهربازی مدرن گرگان در فاز اول ۱۶۰ میلیارد تومان 
بوده که با توجه به تعدیل این پروژه این مبلغ تا ۲۸۰ 
میلیارد تومان نیز افزایش خواهد یافت.معاون زیربنایی 
و حمل و نقل و ترافیک شهرداری گرگان خاطرنشان 
کرد: با توجه به روند رو به رشــد کار، پیش بینی می 
شود طی سه سال آینده فاز اول و فاز دوم شهربازی 
که شامل تکمیل تمام ابنیه موجود می شود، به اتمام 
برسد.گفتنی است همزمان با پیشروی روند عمرانی و 
اجرایی فاز اول این پروژه، شهرداری گرگان در حال 
برآورد فاز دوم شــهربازی و همچنین در حال رایزنی 
جهت جذب سرمایه گذار برای خرید وسایل شهربازی 

و اجرای هتل در محوطه  این پروژه است.

 اصلاح هندسی میدان بسیج
 به تقاطع چراغدار

آمل –خبرنگارمملکت-تقاطع بلوار بســیج با بلوار 
شــهید مطهری با اجرای اصلاح هندســی میدان 
بسیج و نصب چراغ زمان دار ساماندهی می شود.

به گــزارش مدیریت ارتباطــات و روابط عمومی 
شــهرداری آمل، علی داودی با اعــلام این خبر 
افزود؛ از دیرباز شــاهد بار ترافیکی ســنگینی در 
ســاعات عصردر دور میدان بســیج بودیم که با 
درخواســت های متعدد شهروندان و با کارشناسی 
کارگروه ترافیک شــهری تغییــر میدان به تقاطع 
چراغدار در دستور کار واحد فنی، طراحی و نظارت 

شهرداری قرار گرفت.
شهردار آمل درباره جزییات اجرای این طرح بیان 
کرد: اصلاح هندسی میدان با تعبیه چهار چراغ در 
چهار سمت تقاطع با احداث دوربرگردان انجام می 
شود که مسیر راست گرد آزاد داشته که باعث عدم 

معطلی در پشت چراغ ها خواهد شد.
داودی خاطــر نشــان کــرد: مجموعــاً در این 
پــروژه به طــول ۲۰۰متر جدول کشــی خواهد 
شــد کــه در پی تخریــب میدان اصلاح شــیب 
 آســفالت به ســمت میدان صدف هم دستور کار

 قرار دارد.

در آیین گشایش جشنواره پژوهش 
و فناوری وزارت نیرو سال 1400 

انجام شد
 رونمایی از 9 طرح

  و دستاوردهای پژوهشی
 آبفا استان اصفهان

عالیخانی،خبرنگارمملکــت- اصفهان-احســان 
همزمان با جشــنواره پژوهــش و فناوری وزارت 
نیرو سال ۱۴۰۰ از 9 طرح پژوهشی آبفای استان 

اصفهان رونمایی شد. 
این طرح ها شــامل ))هوشمندسازی شبکه توزیع 
آب با اســتفاده از هــوش مصنوعــی((، ))طرح 
جامع خودکار تصفیه فاضلاب شــهری به وسیله 
تالاب های هیبریدی((، ))شناســایی، تعیین مقدار 
و بررســی میــزان حذف میکروپلاســتیک ها در 
تصفیه خانه های آب((، ))مهندســی معکوس پمپ 
ســرباره و ســاخت دســتگاه چربی گیر فاضلاب 
شــهری((، ))طراحی و اســتقرار ســامانه جامع 
تحقیقــات آب و فاضلاب کشــور((، ))طراحی و 
ســاخت دستگاه ریشــه بر توربینی قابل تنظیم((، 
))تولید محلول پاک کنندگی چربی در تأسیســات 
آب و فاضلاب و صنایع مشــابه((، ))کتاب اصول 
بهره برداری و نگهداری در تصفیه خانه های آب(( 
و ))کتاب تاریخ آب و فاضلاب اصفهان(( است که 
بــا حضور علی اکبر محرابیــان وزیر نیرو از آن ها 

رونمایی شد.
طرح های یاد شــده به همت تعدادی از مدیران و 
کارشناسان آبفای اســتان اصفهان و با همکاری 
چند تن از استادان و پژوهشــگران دانشگاه های 
صنعتی و علوم پزشکی اصفهان در یک  سال اخیر 

به اجرا در آمده است.
علاوه بر این همزمان با گشایش جشنواره پژوهش 
و فناوری وزارت نیرو ۱۴۰۰، غرفه دســتاوردهای 

پژوهشی آبفای استان اصفهان آغاز به کار کرد.
در این غرفه که به همت دفتر تحقیقات و توسعه 
فناوری شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان برپا 
شده اســت طرح های تحقیقاتی شرکت در قالب 
کتــاب، فیلم، عکس، بنر، ماکت و دســتگاه های 
ســاخته شده در فضایی به وسعت ۲۴ متر مربع به 
نمایش در آمده اســت. این نمایشگاه از ۲9 آذر تا 
اول دی ماه سال جاری در محل پژوهشگاه وزارت 

نیرو پذیرای علاقه مندان است.
در این نمایشــگاه، شــرکت های آب و فاضلاب، 
آب منطقه ای، برق و نیروگاه های سراســر کشور، 
جدیدترین دستاوردهای تحقیقاتی خود را در قالب 
بیش از ۳۰ غرفه و در فضایی به وســعت ۱۶۰۰ 

مترمربع به نمایش گذاشته اند.

انتقال سهام مجتمع صنعتی 
اسفراین و پالایشگاه شازند 

به صندوق بازنشستگی
ســازمان  اراک-یاحقی،خبرنگارمملکت-رئیــس 
خصوصی سازی با اشــاره به عرضه سهام هلدینگ 
پتروشــیمی خلیج فارس در روزهــای آینده گفت: 
بخشی از سهام مجتمع صنعتی اسفراین و پالایشگاه 
شازند به صندوق بازنشستگی منتقل می شود و بلوک 
سهام پتروشیمی شازند در بورس هم منتظر دستور 

وزیر اقتصاد است.
 حســین قربان زاده با بیان اینکه سیصد و هشتاد و 
یکمین جلسه هیئت واگذاری با حضور اعضای این 
هیئت، وزرای مربوطه و نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی برگزار شــد، گفت: فروش سهام شرکت 
هلدینگ پتروشــیمی خلیج فارس در روزهای آتی 
با شــرایطی که در جلسه تعیین شد از مصوبات این 

جلسه بود.
رئیس ســازمان خصوصی ســازی افزود: شــرکت 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس در قالب سه بلوک 
عرضه خواهد شد که جزئیات و اطلاعیه عرضه آن 

در هفته آینده منتشر می شود.
قربان زاده در این رابطه اظهار داشــت: این شرکت 
ارزندگــی بالایــی دارد و شــرکت های بزرگــی 
زیرمجموعه این شــرکت هستند و عملًا ۴۰ درصد 
پتروشیمی کشور وابسته به شرکت هلدینگ خلیج 
فارس اســت که در سال گذشته نیز ارز آوری خوبی 

برای کشور داشته است.
معاون وزیر اقتصاد اضافه کرد: در رابطه با این عرضه، 
قطعاً شاهد رقابت خوبی خواهیم بود و البته مذاکرات 
خوبی نیز با مشــتریان بالقوه که آمادگی حضور در 

مزایده را دارند، صورت گرفته است.
رییس سازمان خصوصی سازی درباره دیگر مصوبات 
این جلسه بیان داشت: بر اساس مصوبه هیئت وزیران 
در تیرماه سال جاری، این سازمان مکلف شده است 
بخشی از سهام شرکت های مجتمع صنعتی اسفراین 
و شــرکت پالایشگاه های نفت امام خمینی شازند را 
به صندوق بازنشستگی منتقل کند که تعیین قیمت 

سهام این شرکت ها در این جلسه انجام شد.
قربان زاده ابراز کرد: به دلیل آماده بودن عرضه سهام 
شــرکت پالایشــگاه های نفت امام خمینی شازند 
در بورس، منتظر دســتور وزیر اقتصاد هستیم تا با 
ملاحظاتی که در خصوص بازار سرمایه وجود دارد در 

زمان مناسبی این عرضه اولیه صورت گیرد.
وی تصریح کرد: این پالایشــگاه به دلیل پیچیدگی 
در تکنولوژی و کیفیت بنزین، جزو پالایشــگاه های 
درجه اول و مطلوب است و امیدواریم عرضه اولیه 

این شرکت با موفقیت به انجام رسد

اخبار

کرمانشاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکت-مراسم تجلیل از 
راهداران و فعالان عرصه حمل و نقل به مناسبت هفته ”حمل 
و نقل، رانندگان و راهداری« با حضور استاندار، معاون عمرانی، 
فرماندارکرمانشاه، مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای 

استان کرمانشاه و دیگری مسولین استانی برگزار شد.
 فریبرز کرمی در ابتدای این مراسم که در سالن شهدای دولت 
استانداری کرمانشاه برگزار شد، اظهار داشت: با برگزاری این 
مراسم تلاش کردیم تا گوشه ای از خدمات فعالان حمل و 

نقل، رانندگان و راهداران استان را گرامی بداریم.
مدیرکل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان کرمانشاه  با 
اشاره به بسیج عمومی کامیون داران در دوران دفاع مقدس 
و لبیــک به فرمان حضرت امام خمینــی )ره( گفت: در آن 
ایام صحنه های بی بدیل، کم نظیر و تاریخی از ایثارگری، 
فــداکاری و تلاش شــبانه روزی به ثبت رســید و در واقع 

گرفتاری کشور رفع و در تاریخ ماندگار شد و مردم به نیکی از 
این اقدامات یاد می کنند.

کرمی گفت: راهداران نقش مهمی در فرآیندهای توسعه ای 
برعهده دارند و در واقع حمل و نقل یکی از بخش زیربنایی 
اقتصاد در کشور است و گزارشی از اقدامات صورت گرفته از 

آذرماه ۱۳99 تا آذر ۱۴۰۰ را برای حاضرین ارائه داد.
کرمی افزود: تلاش های خالصانه ســفیران آرامش در جاده 
ها و راننــدگان بی ادعا، زحمتکش و صبور در این عرصه و 
بویژه در توســعه و پیشرفت کشور تشکر می کنم وامیدوارم 
که با تلاش همکاران حمل و نقل و راهداری شاهد توسعه و 

پیشرفت حمل و نقل استان کرمانشاه باشیم. 
در ادامه این مراسم استاندار کرمانشاه گفت:راه های کرمانشاه 

به  ارزش ۵۰هزار میلیارد تومان زیرساخت  مهم توسعه است
بازوند ضمن تبریک این هفته به همه راهداران و رانندگان که 

به صورت شبانه روزی فعالیت می کنند، افزود: راهداران در کنار 
پلیس با تلاش  شبانه روزی از راه های استان همانند بچه خود 
مراقبت می کنند و تعصب خاص و ویژه ای در این زمینه دارند 

که قابل تقدیر است.
وی با اشاره به اینکه راهداران در برف و کولاک در جاده های 
استان مستقر هستند تا مردم و مسافران آزاری نببینند و دچار 
مشکل نشوند، گفت: ارزش راه های کل کشور به هزار هزار 
میلیارد تومان می رسد و ما شــاهد بودیم که راهداران برای 
اینکه آســیبی به این سرمایه ملی وارد نشود چقدر روی این 

موضوع حساسیت به خرج می دهند.
مقام عالی دولت در اســتان کرمانشــاه نقش رانندگان را در 
لبیک به فرمان امام راحل مبنی بر ترخیص کالاها از بنادر و 
گمرکات در گذشته بی نظیر توصیف کرد و اظهار داشت: امروز 
هم رانندگان باوجود همه تحریم ها و مشکلات زیرساختی که 

در جاده های کشور و استان وجود دارد، جان و سرمایه خود را 
برای شکوفایی اقتصادی و ارزآوری کشور به میدان آورده اند 

اما کمتر از آنها اسمی برده می شود.

مدیر کل بیمه سلامت کرمانشاه

آئین تجلیل از فعالان حوزه حمل و نقل و راهداری کرمانشاه برگزار شد  

خبر

 دیدار جمعی از دانشجویان افغانی
 دانشگاه شهرکرد با سرپرست دانشگاه 

شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-۱۴۰۰ جمعی از دانشجویان افغانی مشغول به تحصیل در دانشگاه شهرکرد با 
دکتر یاسر پیرعلی سرپرست دانشگاه شهرکرد دیدار و گفتگو کردند.

دکتر یاسر پیرعلی در این دیدار ضمن خوشامدگویی به این دانشجویان گفت: شما در دانشگاه شهرکرد مهمان ما 
و در واقع مهمان جمهوری اسلامی ایران هستید.

سرپرست دانشگاه شــهرکرد افزود: ما تلاش داریم تا با ارتقا امکانات و آماده سازی بستر دانشگاه، دانشجویان 
بیشتری از کشورهای مختلف جذب نماییم.

 دکتر یاسر پیرعلی در ادامه گفت: جذب و ورود دانشجویان خارجی به ایران نوعی تبادل فرهنگی و در راستای 
دیپلماسی علمی مطرح شده در سیاست خارجی جمهوری اسلامی ایران است که زمینه هم افزایی بیشتر را فراهم 
می کند. سرپرست دانشگاه شهرکرد، در این نشست پیشنهاد تشکیل، تشکلی برای فعالیت دانشجویان خارجی در 

دانشگاه شهرکرد را داد که با استقبال این دانشجویان همراه بود.
  تبریک انتصاب دکتر یاسر پیرعلی به عنوان سرپرست دانشگاه شهرکرد، ارائه گزارشی از وضعیت آموزشی و رفاهی 
کشور افغانستان، بیمه، ارائه بورس از طرف دانشگاه به دانشجویان افغان مشغول به تحصیل در دانشگاه شهرکرد و 

مسائل رفاهی از مهمترین مباحث مطروحه از جانب این دانشجویان در این نشست بود.

دیر شعب بانک کشاورزی استان خبر داد
حمایت بانک کشاورزی از نخل کاران استان خوزستان

اهواز-هزاریان،خبرنگارمملکت-جهانپور معماریان مدیر شعب بانک 
کشاورزی خوزستان از پرداخت ۳۸ میلیارد ریال تسهیلات به نخل 

کاران استان خوزستان خبر داد.
جهانپورمعماریان گفت: در سال زراعی جاری شعب بانک کشاورزی 
استان خوزستان موفق شده اند تا کنون مبلغی بالغ بر ۳۸ میلیارد 

ریال تسهیلات به نخل کاران استان خوزستان پرداخت کنند.
مدیر شعب بانک کشاورزی خوزستان افزود: بانک کشاورزی تنها 
متولی مالی بخش کشــاورزی اســت و در این خصوص با تمام 
ابزارهای مالی در رفع موانع تولید در بخش کشاورزی حضور داریم.

معماریان گفت: نظر به اینکه استان خوزستان مقام نخست در صادرات خرما با حجمی در حدود ۸۵ هزار تن و مقام دوم در تولید خرما با حجمی در 
حدود ۲۳۰ هزار تن در کشور را دارا است لذا حمایت بانک کشاورزی نقش مهمی در توسعه و بهبهود نخیلات استان دارد. 

جهانپور معماریان افزود: در راستای حمایت از نخل کاران استان خوزستان صندوق بیمه بانک کشاورزی تا کنون مجوز پرداخت مبلغی بالغ بر ۲9۰ 
میلیارد ریال جهت پرداخت غرامت به نخل کاران آسیب دیده از خشکسالی خرما را مصوب کرده است که پس از تامین اعتبار از مرکز و پس از 

فرایند قانونی به حساب نخلکاران واریز خواهد شد. 
مدیر شعب بانک کشاورزی خوزستان گفت: در سال جاری و با توجه به عدم توانایی برخی از نخل کاران در پرداخت بدهی خود به بانک مبلغی بالغ 

بر ۱۲۱ میلیارد ریال از بدهی نخلکاران را مورد تمدید قرار داده ایم.

هواســی،خبرنگارمملکت-  ایلام-مســعود 
مدیــرکل کتابخانه هــای اســتان ایلام از 
برگزاری محفل شعر اســتانی “طلوع سرخ” 
به مناسبت سالروز شهادت سردار حاج قاسم 
ســلیمانی در روز ۱۳ دی ماه در استان ایلام 

خبر داد 
ســمیه حیدری افزود: محفل شــعر استانی 
“طلوع سرخ”با مشارکت حوزه مقاومت بسیج 
شهید ســلیمی ادارات کل استان  و اداره کل 
کتابخانه هــای عمومی، ویژه گرامیداشــت 
ســالگرد شــهادت “ســردار قلب ها، رفیق 

خوشبخت ما”برگزار می شود.
وی ادامه داد: موضوع این یادواره شــهادت 
و رشادت های ســردار سلیمانی و همچنین 
گرامیداشــت یــاد شــهدای مدافــع حرم 
اســت و در قالبهای شــعری غزل، رباعی، 
دوبیتی،مثنوی، سپید و ترانه برگزار می شود.
حیدری اضافه کرد: مهلت ارسال آثار از ۲۵ 
آذرماه تا پایان وقت اداری هشــتم دی ماه 
سال جاری می باشد و اشعار باید به صورت 
فایل PDF یــا WORD با فونت bnazanin و 

سایز ۱۴به شماره واتساپ ۰9۱۸9۴۲۳۲۰۷و 
یا به آدرس ایلام- میدان دفاع مقدس- اداره 
کل کتابخانــه های عمومی اســتان – واحد 

فرهنگی، ارسال شوند.
مدیرکل کتابخانه های اســتان ایلام اظهار 

کرد: زمان برگزاری مراسم اختتامیه سیزدهم 
دی ماه ســالجاری است و به ده برگزیده رده 
سنی نوجوان تا بزرگسال، لوح تقدیر و جایزه 

نقدی، اهداء می شود.
وی تاکید کرد: به اشــعاری که دست نویس، 
خارج از چهارچــوب فراخوان و پس از موعد 
مقرر به دبیرخانه یادواره ارسال شوند، ترتیب 
اثر داده نخواهد شد و همچنین درج اطلاعات 
کامل فردی به همراه اثر )نام و نام خانوادگی، 
تاریخ تولد، نام شهرســتان، شــماره تماس، 

شماره واتساپ( الزامی است

اصفهان-احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت-مدیر 
مرکز ارتباط با مشتریان سامانه ۱۲۲ آبفای استان 
اصفهان از ثبت 9۶ مورد حادثه فاضلاب در سامانه 
مدیریت ارتباط با مشتریان آبفای استان اصفهان 

درپی بارندگی ها در اصفهان خبر داد.
عباس عباسی خاک با اشــاره به ثبت 9۶ مورد 
حادثه فاضلاب در ســامانه مدیریــت ارتباط با 
مشــتریان آبفای استان اصفهان گفت: ۷9 مورد 
پس زدگی سیفون فاضلاب و ۱۷ مورد گرفتگی 
منهول در شــهرهای اصفهان، شــاهین شهر، 
خمینی شــهر، فلاورجان و فولادشهر به وقوع 

پیوست.
وی افزود: پــس از ثبت وقوع حوادث مربوط به 
شبکه فاضلاب در ســامانه ۱۲۲،  بلافاصله در 
کوتاه ترین زمان ممکن از سوی شرکت آبفا به 

این حوادث رسیدگی شد.
مدیر مرکز ارتباط با مشتریان سامانه ۱۲۲ آبفای 
استان اصفهان با بیان اینکه متولی ایجاد شبکه 
جمع آوری روان آب ها، شــهرداری ها هستند، 
گفت:  شــهرداری ها باید در محلات و خیابان 
های مختلف شهر  نسبت به ایجاد شبکه جمع 
آوری آب های سطحی و روان آب ها و حفر چاه 

های جذبی اقدام کنند. وی افزود: این کار علاوه 
بر پیشگیری از  آب  گرفتگی  معابر موجب تقویت 

سفره های آب زیرزمینی نیز می شود.
عباســی خاک با بیان این که شرکت های آبفا 
مســئولیت واگذاری انشعاب فاضلاب به اماکن 
کمتر از تراز منفی ۶۰ را ندارند، گفت: مشترکین 
تراز منفی ۶۰ نیز باید به منظور پیشگیری از پس 
زدگی فاضلاب هنگام بارندگی نسبت به نصب 
شــیر یک طرفه فاضــلاب و اطمینان از جهت 

عملکرد آن اقدام کنند.
مدیر مرکز ارتباط با مشتریان سامانه ۱۲۲ افزود: 

بیشتر حوادث روز گذشته مربوط به مکان های 
زیر تراز منفی ۶۰  و یا انشعاب های بسیار قدیمی 

و یا غیرمجاز بوده است.
وی دربــاره پس زدگی فاضــلاب در خیابان ها 
و واحد های مســکونی پایین تر از سطح معابر 
گفت: چون شــبکه فاضلاب شهری فقط برای 
جمع آوری فاضلاب منازل مسکونی، واحد های 
تجاری و خدماتی طراحی شده، ورود روان آب ها 
به این شــبکه موجب انسداد لوله ها و در نتیجه 

پس زدگی فاضلاب می شود.
عباسی خاک افزود: به همین دلیل از شهروندان 

محترم درخواست می شــود هنگام بارندگی از 
برداشتن دریچه چدنی منهول های فاضلاب و 

هدایت آب باران به داخل آن ها خودداری کنند.
مدیر مرکز ارتباط با مشتریان سامانه ۱۲۲ یکی 
دیگر از دلایل انسداد شبکه جمع آوری فاضلاب 
را نفوذ ریشــه درختان به لوله های جمع آوری 
فاضلاب عنوان کرد و افزود: مردم و شــهرداری 
ها باید از کاشت گیاهان آب دوست که ریشه آن 
ها موجب تخریب شبکه های آبّ و فاضلاب می 
شود در نزدیکی خطوط انتقال آب و فاضلاب خود 

داری کنند.

ثبت 96 مورد حادثه فاضلاب در سامانه مدیریت ارتباط با مشتریان آبفا اصفهان

به مناسبت سالروز شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی

محفل شعر استانی “طلوع سرخ”در ایلام برگزار می شود

 البرز  -تهمینــه حیدری،خبرنگار مملکت-
جاده طالقان – هشــتگرد پس از ۲۰ ســال 
افتتاح شــد. این جمله تیتر یک خبرگزاریها 
و روزنامه های کشور در روز 9 خرداد ۱۴۰۰ 
بود که به انتظار طولانی مدت مردم طالقان، 
هشتگرد و روستاهای اطراف این شهرستانها 
پایان داد..در مراســم افتتاح و بهره برداری 
از این جاده کــه در هفته های پایانی دولت 
وقت انجام شد مسئولین و مدیران کشوری 
و استانی از جمله وزیر وقت راه و شهرسازی، 
اســتاندار اســبق ، نماینده مردم در مجلس 
شورای اسلامی و امام جمعه طالقان حضور 
داشــتند و از عملکرد اسلامی وزیر وقت راه 
و شهرســازی در خصوص پیگیری و افتتاح 
این مسیر تقدیر و تشــکر کردند.طالقان – 
هشــتگرد جاده ای کوهستانی با مشخصات 
خاص  به طول ۳۲ کیلومتر و شامل ۳ قطعه 

اســت که قطعه دوم آن شامل یک دستگاه 
تونل می باشد و ســاخت این تونل با طول 
حدود یک کیلومتر هم اکنون در حال انجام 
می باشد.مسئولین وزارت راه و شهرسازی از 
جمله شخص وزیر وقت در زمان افتتاح این 
مســیر بارها به این نکته اشاره کرد که بهره 
برداری از این جاده بــه صورت فصلی می 
باشــد و تا زمان احداث و اتمام ساخت تونل 
و اســتقرار کامل نیروهای خدماتی ازجمله 
پلیــس راه ، اورژانس و راهداری و همچنین 
نصب تجهیزات مخابراتی و برای حفظ ایمنی 
هموطنان تردد از این جاده در فصلهای بهار 
و تابســتان امــکان پذیر می باشــد.گفتنی 

اســت فصلی بودن جاده ها در دنیا موضوع 
جدیدی نیســت و بســیاری از جــاده های 
مشــهور دنیا از جمله جاده استلویودر ایتالیا 
و ترولیســتیگن در نروژ نیز با همین شرایط 
فقط در برخی از فصول قابل تردد می باشند.

در حال حاضر شاید این پرسش برای مردم 
و برخی مســئولین پیش آید که چرا افتتاح 
این جاده قبل از ایجاد زیرساختها انجام شده 
اســت؟ در پاسخ باید به این نکته اشاره کرد 
که اولًا بیشترین تردد و مسافرت به مناطق 
زیبا و توریستی شهرستان طالقان در فصول 
بهار و تابســتان انجام میشود و عبور از این 
مســیر باعث کاهش چشمگیر طول مسافت 

و زمان ســفر و به تبــع آن کاهش مصرف 
ســوخت میشــود.همچنین از این مسیر به 
عنوان راه دوم شهرســتان طالقان یاد شده 
اســت که از نظر پدافندی ایجــاد آن  حائز 
اهمیــت بالایی برای اســتان البرز بود تا در 
زمان بحران و بروز هرگونه رخداد غیر قابل 
پیش بینی به عنوان مســیر جایگزین مورد 
اســتفاده قرار گیرد.بسته بودن جاده طالقان 
– هشــتگرد در فصول پاییز و زمستان برای 
حفظ ایمنــی هموطنان عزیــز و با تصمیم 
کمسیســون تاسیســات ، ایمنی و ســوانح 
حمل و نقل اســتان اتخاذ شده است و این 
جاده از نظر ایمنی هیچگونه مشــکلی ندارد 

و بــا اســتانداردهای روز و قوانین موضوعه 
راهســازی طراحی و اجرا شــده اســت.از 
طرفی ایجاد زیرساختهای این مسیر نیازمند 
تخصیص اعتبارات و پیگیری تمام نهادهای 
ذیربط اســتانی می باشد و بدیهی است پس 
از ساخت ساختمانهای دستگاه های خدمات 
رسانی، ایجاد بسترهای مخابراتی و روشنایی 
مســیر و همچنین تکمیل تونل این جاده در 
تمام طول ســال قابل دسترســی می باشد.

در حال حاضر مردم اســتان البرز بخصوص 
و  ساکنین شــریف شهرســتانهای طالقان 
هشتگرد از اســتاندار، نمایندگان استان البرز 
و مدیران اســتانی انتظار دارند تا با پیگیری 
مستمر خود با جذب اعتبارات عمرانی ضمن 
پشــتیبانی از ایجاد زیرســاختهای عمرانی 
، موانع و مشــکلات را در ایــن پروژه ملی 

برطرف نمایند.

 جاده طالقان –هشتگرد ، ایمن یا نا ایمن

ســاری –امیــری فــر ،خبرنگارمملکت- با 
حضور مشــاوران متخصص کســب و کار و 
صنعتگران، چهارمین کلینیک ســیار مشاوره 
کسب و کار در شــهرک صنعتي سلمانشهر 

برگزار شد.
به گزارش روابط عمومي شرکت شهرکهاي 
صنعتي مازندران، یاســر امینــي مدیرعامل 

شرکت شهرکهاي صنعتي بیان داشت: بحث 
کلینیک سیار کسب و کار و ارائه مشاوره، از 
مباحث مهم و بســیار کاربردي بوده که در 
رونــد  فعالیتهاي بهینــه واحدهاي تولیدي، 

نقش مؤثري ایفا مي کند.
وي افزود: همت و تلاش متخصصان مجرب 
براي ارائه مشــاوره به صنعتگران مستقر در 

شهرکها و نواحي صنعتي استان در شرایطي 
انجام مي شــود که واحدهاي صنعتي براي 
رفع مشــکلات خــود نیاز بــه همفکري و 

مشورت دارند.
مدیرعامــل شــرکت شــهرکهاي صنعتي 
مازندران گفت: ارائه مشاوره هاي تخصصي 
و کاربردي، ضمــن کمک به حل معضلات 

تولید، اعتــلاء صنعت اســتان را نیز بدنبال 
خواهد داشت.

امیني اظهار داشــت: شناسایي عارضه ها و 
ســنجش توانمندیهاي واحدهاي صنعتي، در 
بهینه ســازي فضاي کســب و کار و فراهم 
نمودن زمینه مهارتهــاي فردي و اجتماعي 
در محیــط کارگاهي بســیار مفید اســت و 

متخصصان مشاور حوزه کسب و کار در این 
خصوص نقش تعیین کننده دارند.

کلینیک  چهارمیــن  کرد:  خاطرنشــان  وي 
سیار مشاوره کسب و کار مازندران با حضور 
مشــاورین و متخصصیــن حــوزه صنعت و 
کارآفریني و جمعي از فعالان بخش تولید، در 

شهرک صنعتي سلمانشهر برگزار شد.

چهارمين كلينيك سيار مشاوره كسب و كار در شهرك صنعتي سلمان شهر برگزار شد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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حقوق مدیران شرکت های زیان ده افزایش یافت!
انتشار اخباری درباره افزایش حقوق مدیران در شرکت های زیان ده دولتی سوژه انتشار کارتونی از مهدی عزیزی در صفحه طنز 

و کارتون شهرونگ شد.

کاریکاتور

 دبیر سرویس سیاسی: خسرو امیری

 دبیر سرویس اجتماعی : فرخنده امیری 

 دبیر سرویس اقتصادی : محمود حیدری  

دبیر سرویس شهرستان ها: زهرا افتخاری

آدرس: تهران، اتوبان نواب، بالاتر از میدان 
جمهوری،خیابان ارومیه شرقی، پلاک 104 صندق پستی 
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شماره تماس:021-66۵68491
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زیر نظر شورای سر دبیری
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 چرا قاتل و وحشی
  امسال هم در جشنواره

 فیلم فجر نیست؟

دبیرخانــه جشــنواره فیلــم فجر، بــا صدور 
بیانیــه ای، تاکید کرد فیلم ســینمایی »قاتل و 
وحشی« امکان حضور در این رویداد سینمایی 

را نخواهد داشت.
به گــزارش خبرگــزاری خبرآنلایــن، در پی 
انتشــار اخباری از ســوی روابط عمومی فیلم 
»قاتل و وحشــی« ســاخته حمید نعمت الله و 
ارســال آن به رســانه های گروهی، دبیرخانه 
جشــنواره فیلم فجر اعلام کرد بر اســاس بند 
فیلم سینمایی »قاتل  آئین نامه جشنواره،  هفت 
امکان حضور در چهلمین جشنواره  و وحشی« 
فیلم فجر را )بــه دلیل عدم تطابق با آئین نامه 

ندارد. جشنواره( 
آیین نامــه چهلمین جشــنواره  بند هفــت  در 
فیلم فجر آمده اســت: »به عنوان قاعده کلیّ، 
جشــنواره فیلم فجــر، فقــط فیلم هایی را که 
حداکثر در ســالِ پیش از برگزاری جشــنواره 
تولید شده و قبلًا به جشنواره ارائه نشده باشد، 
می پذیــرد. بنابراین، کلیــه فیلم های متقاضی 
شــرکت در هر یــک از بخش هــای رقابتی، 
بایــد از ســال ۱۳۹۹ به بعد تولید شــده و در 
دوره های گذشــته جشــنواره نیز مورد بازبینی 

باشند.« نگرفته  قرار  انتخاب  هیأت 
دبیرخانــه جشــنواره چهلم اعلام کــرد: »بر 
اساس مســتندات موجود در دبیرخانه جشنواره 
فیلــم فجر، فیلم »قاتل و وحشــی« ســاخته 
آقای حمیــد نعمت الله، پیش از ســال ۱۳۹۹ 
تولید شــده، فرم شرکت در ســی و هشتمین 
جشــنواره فیلم فجر را پر کرده، مورد بازبینی 
هیأت انتخاب قرار گرفته و صورتجلســه آن به 
امضــای هفت عضو هیات انتخاب دوره ســی 
و هشتم رســیده است؛ لذا برخلاف فضاسازی 
رســانه ای صورت گرفته، با توجه به آیین نامه 
جشنواره، فیلم »قاتل و وحشی« از نظر قانونی 
امکان حضور در چهلمین دوره جشــنواره فیلم 

فجر را نخواهد داشت.«
بدیهی اســت در صورت لزوم، روابط عمومی 
جشنواره، ســند ارائه و بازبینی فیلم مذکور در 
جشــنواره سی و هشــتم فجر را منتشر خواهد 

کرد.

حمیدرضا قلیچ خانی، اســتاد شناخته شــده و باسابقه 
خوشنویســی می گوید آن چه ایران با عنوان »برنامه 
ملی پاسداری از هنر سنتی خوشنویسی در ایران« در 
یونسکو ثبت کرده است، درواقع گزارش  کار انجمن 
خوشنویســان ایران طی ۴۰ سال گذشته است و نه 

خوشنویسی ایرانی.
نرگس کیانی: پرونده خوشنویســی ایــران با عنوان 
»برنامه ملی پاســداری از هنر سنتی خوشنویسی در 
ایران« در بخش »برنامه های خوب پاســداری« در 
یونسکو ثبت شــده اســت و این در حالی است که 
ترکیه پرونده اش را با عنوان »خوش نویســی سنتی 
در هنر اسلامی در ترکیه« در بخش »میراث مُعرف 

ناملموس« به ثبت رسانده است.
ترکیــه در ماه مارس 2۰2۰ )فروردین ۹۹( برای ثبت 
هنر خوشنویســی به عنوان میــراث ناملموس خود 
اقدام کــرد و این در حالی بود که می دانســت رویه 
ارائه پیشنهاد برای ثبت در فهرست میراث ناملموس 
سازمان یونسکو این گونه است که هر کشور یک سال 
در میان می تواند اقدام به ارسال پرونده کند و از آن جا 
که ایران در ســال 2۰۱۹ دوتار ایرانی را ثبت جهانی 
کرده بود، در سال 2۰2۰ نمی توانست پیشنهادی ارائه 
دهد و ناگزیر بود فقط در زمینه پرونده های چندملیتی 
با ســایر کشــورها همکاری کند. از این رو ثبت هنر 
خوشنویســی به نام ترکیه محتمل بود، مگر اتفاقاتی 
غیرمنتظره  رخ می داد تا این هنر به نام این کشور ثبت 
نشود و آن اتفاق غیرمنتظره شیوع کرونا و به تعویق 

افتادن همه امور بود. 
ســرانجام شــنبه، ۱۳ آذر ۱۴۰۰ خبر آمد که پرونده 
»برنامه ملی پاســداری از هنر سنتی خوشنویسی در 
ایران« به شانزدهمین جلسه کمیته بینُ الدُوَل محافظت 
از میراث فرهنگی ناملموس که از ۱۳ تا ۱۸ دســامبر 
2۰2۱ )22 تا 2۷ آذر ۱۴۰۰( در مقر سازمان یونسکو 
در پاریس برگزار می شود، ارسال شده است و هم زمان 
با ایران، ترکیه نیز پرونده ای تحت عنوان »حُسن خط، 
هنر باستانی خوشنویسی اسلامی« و ۱۶ کشور عربی 
شامل عربستان سعودی، عراق، اردن، لبنان، فلسطین، 
یمن، مصر، الجزایر، تونس، مراکش، کویت، امارات، 
عمان، بحرین، سودان و موریتانی پرونده ای مشترک با 
عنوانِ »خوشنویسی عربی، دانش، مهارت و شیوه ها« 

به این جلسه ارائه کرده اند.
در ایــن میان ایــران به اقدام ترکیــه اعتراض کرد 

و اعتراضــش موجب شــد عنوان پرونــده آن ها از 
»خوش نویسی اسلامی« به »خوش نویسی سنتی در 
هنر اسلامی در ترکیه« تبدیل شود. سرانجام پرونده 
ایران در بخش »برنامه های خوب پاسداری« و پرونده 

ترکیه در بخش »میراث ناملموس« ثبت شد. 
از حمیدرضا قلیچ خانی، اســتاد شناخته شده و باسابقه 
خوشنویسی می پرســیم ثبت پرونده ایران در بخش 
»برنامه های خوب پاسداری« همان قدر که این روزها 
در موردش می شنویم مهم است یا خیر؟ و بخشی از 
آن چه او می گوید این است که آن چه ایران ثبت کرده 
است درواقع گزارش یا شرح کار انجمن خوشنویسان 
ایران طی ۴۰ سال گذشته از منظر کمی است و اگرچه 
این نکته نیز اهمیت دارد اما این، پرونده ای ابتر است و 
کارکردی برای مان ندارد و چه بسا اگر تمرکز را بر ثبتِ 
به عنوان مثال میرعلی تبریزی، واضع خط نستعلیق 
می گذاشتند گامی بسیار موثرتر در مسیر ثبت خطوط 

ایرانی؛ تعلیق، نستعلیق و شکسته در یونسکو بود.
قلیچ خانی با ارائه پیشــینه ای از رونــد تهیه پرونده 
خوشنویســی ایران بــرای ارائه به یونســکو، چنین 
می گوید: »حدود یک ســال، یک ســال و خرده ای 
پیش مدیر این پرونده؛ ســیدعبدالمجید شریف زاده، 
رئیس گروه پژوهشــی هنرهای ســنتی پژوهشگاه 
میراث فرهنگی و گردشگری با من تماس گرفتند و 
گفتند می خواهیم پرونده ای را در زمینه خوشنویسی 
در یونسکو ثبت کنیم و از من دعوت به همکاری در 

زمینه تهیه مقدمات آن کردند. من پرسیدم حاضران 
چه کســانی اند و ایشان به اسامی اساتیدی از انجمن 
خوشنویسان اشاره کردند. من همان زمان خدمت شان 
گفتم که بعضی از این افراد اساســا از سازوکار آن چه 
قرار است رخ دهد مطلع نیستند و بهتر است یا گروهی 
یک دســت از پژوهشگران و دانشــگاهیان را برای 
پیش برد این امر انتخاب کنید یا این که کار را به همان 
افراد مدنظرتان بسپارید. پاسخی که ایشان به من داد 
این بود که نمی شود انجمن خوشنویسان را حذف کرد 
و من هم از ایشــان خواســتم که مرا معاف کنند. در 

نتیجه از ابتدا در این جلسات حضور نداشتم.«  
او ادامه می دهد: »ظاهرا دوســتان در این جلســات 
به این نتیجه رســیدند که خدمات ایران در ۴۰ سال 
گذشته در حفظ خوشنویسی را تبدیل به پرونده کنند. 
از قرار معلوم با مشکلاتی هم مواجه بودند از جمله این 
که برای ثبت جهانی یک پرونده در فهرست »میراث 
مُعرف ناملموس« ســهمیه هایی مشخص برای هر 
کشــور وجود دارد و همین، دوستان را به این نتیجه 
رساند که پرونده شان را در »برنامه های خوب پاسداری 
یونسکو« که پیش از این پرونده ای در آن ثبت نکرده 
بودند، به ثبت برســانند و ثبت در فهرســت »میراث 

معرف ناملموس« را به زمانی دیگر موکول کنند.«
قلیچ خانــی با بیان این کــه »همان طور که احتمالا 
می دانید من پیشتر پیشــنهاد داده بودم که ما سریعا 
باید خطوط ایرانی؛ تعلیق، نستعلیق و شکسته را ثبت 

کنیم چون کشورهای دیگر، پیش از آن که ما دست 
بجنبانیم این کار را انجام خواهند داد«، مثالی می زند و 
می گوید: »مانند اتفاقی که برای کاغذ ابر و باد؛ ابداع 
ایران و هند افتاد و در سایه غفلت مدیران فرهنگی و 
هنری به نام کشور ترکیه ثبت شد. به نظر من آن چه 
ما باید انجام دهیم تمرکز بر ثبت نستعلیق و میرعلی 
تبریزی، واضع این خط در »میراث معرف ناملموس« 
است پیش از آن که ترکیه که به نظرم پرونده اش را 
هم آماده کرده است این کار را انجام دهد اما به جای 
انجام این کار، با فرصت سوزی در پی این نکته رفتیم 
که بگوییم در طول ۴۰ ســال گذشته از خوشنویسی 

دفاع کرده ایم.«
این استاد خوشنویسی با تمرکز بر جزئیات امر می گوید: 
»نکتــه دیگر، عنوان این پرونده اســت؛ برنامه ملی 
پاســداری از هنر سنتی خوشنویسی »در ایران« و نه 
»خوشنویسیِ ایرانی« است. مثالی می زنم؛ من اخیر 
کتابی به زبان انگلیســی چاپ کرده ام و بسیار این در 
 Persian و آن در زدیم تا عنوانش به انگلیســی
Calligraphy باشد یعنی خوشنویسیِ ایرانی و 
نه خوشنویسی در ایران. به بیان دیگر وقتی می گویید 
خوشنویسی در ایران، گویی این هنر متعلق به کشوری 
دیگر، مثلا اعراب بوده است و شما تنها از آن حفاظت 
کرده اید و من متاسفم که پرونده ایران به این سمت، 
یعنی برنامه ملی پاسداری از هنر سنتی خوشنویسی در 
ایران رفته است هرچند می گویند در دلِ این، یونسکو 
می گوید این هنر متعلق به شــما بوده اســت اما من 
این گونه فکر نمی کنم و گمان می کنم ما تنها از این 
فرصت که بعد از انقلاب، هنرهایی مانند موسیقی در 
ایران بایکوت شد و خوشنویسی پیشرفت کرد، استفاده 
کردیم و این پیشــرفت را در یونســکو هم به ثبت 
رساندیم.«قلیچ خانی با بیان این که »مشکل دیگر این 
است که دوستان پیشرفت شان را تنها در حوزه آموزش 
به ثبت رســانده اند« ادامه می دهد: »در حالی که به 
عنوان مثال ما اخیرا به صورت گروهی سرفصل های 
دوره کارشناسی و ارشد این رشته را برای وزارت علوم 
ارسال کردیم تا دانشگاهی شود و پژوهشکده ای برای 
آن راه بیفتد اما مطمئنم در برنامه ارائه شــده از سوی 
دوستان به یونســکو حتی چشم اندازهایی این چنینی 
ذکر نشــده اســت که ما می خواهیم ایــن کارها را 
انجام دهیم تا آن ها همان طور که از دیگران حمایت 
می کنند، از ایران نیز به صورت مادی و معنوی حمایت 

کنند که این برنامه راه بیفتد.«
او با اشاره به این که »درواقع این، تنها پرونده ای است 
که در آن گفته اند ما در این ۴۰ سال، ۳۰۰ شعبه زده ایم 
و نمی دانــم ۴۰ هزار نفر آمــده و دوره عالی را نزد ما 
گذرانده اند و ما به این هنر اهمیت داده ایم« می افزاید: 
»متاســفانه در دل آن، پژوهش های خوشنویســی، 
ترجمه ها، پایان نامه ها و... هم لحاظ نشــده اســت و 
صرفا گزارش کار یا شــرح کار انجمن خوشنویسان 
ایران اســت. در حالی که در کنــار آن ما در 2۰، ۳۰ 
ســال اخیر بیش از ۱۰۰ پایان نامــه و مقاله علمی- 
پژوهشی داشته ایم، شــاهد تحولی عمده بوده ایم و 
کتاب های خوبی ترجمه کرده ایــم و پایان نامه های 
دکتری نوشــته ایم پس حتی اگر می خواستیم صرفا 
پاسداری مان را نشان دهیم باید این موارد را هم ذکر 
و به حوزه پژوهش و دانشــگاه هم توجه می کردیم و 
فقط این نیست که بگوییم این تعداد از بچه های مردم 
سر کلاس آمده اند و مدرک عالی یا خوش گرفته اند.«

این هنرمند تاکید کــرد: »البته که من حق می دهم 
و می پذیــرم که کمیت هم مهم اســت و به عنوان 
مثال این که ۴۰ هزار نفر در ۳۰۰ شعبه، خوشنویسی 
آموخته اند اهمیت دارد و حرف اســتاد غلامحســین 
امیرخانی را که استاد خودم هم بوده اند می فهمم که 
اول انقلاب یک شــعبه در خیابان خارک داشته ایم و 
این را تبدیل به ۳۰۰ شــعبه کرده ایم و درک می کنم 
که این ها از نظر کمی خوب و موجب تعجب اســت 
که چه طور نســبت به ۴۰ سال قبل در خصوص یک 
هنر، ۳۰۰ برابر کار شــده است یا این که استادان مان 
۷ نفر بوده اند و اکنون ۴۰۰ نفر مدرک اســتادی دارند 
امــا در مجموع وقتی در کفه ترازو بگذاریدش و با آن 
چیزی که ترکیه در »میراث معرف ناملوس« به عنوان 
»خوش نویسی سنتی در هنر اسلامی در ترکیه« ثبت 
کرده است مقایسه اش کنید سوءمدیریت و بی توجهی 

مدیران را می بینید.«
او در پایــان می گوید: »خلاصه اش کنم؛ خبر، چندان 
بزرگ و میمون و مبارک نیســت و ایــن اتفاق اگر 
نمی افتاد هم نمی افتاد و چیزی نیست که چشم اندازی 
ایجــاد کند و اگر ما به جای ایــن کار فقط میرعلی 
تبریزی را به عنوان واضع نســتعلیق بــا پرونده ای 
جمع وجــور ثبــت می کردیم گام بزرگ تــری بود و 
اکنون به نظرم چیزی را ثبت کرده ایم که ابتر اســت 

و کارکردی برای مان ندارد.«

در گفت وگو با حمیدرضا قلیچ خانی مطرح شد

ترکیه در ثبت جهانی خوشنویسی، بهتر از ما عمل کرده است

گزارشی از اتفاقات سرنوشت ساز در تیم هایی که قلعه نویی سرمربی شان بوده است

دومینوی اشتباهات!
با محکومیت گل گهر سیرجان در پرونده بازیکن گابنی، 
امیر قلعه نویی برای سومین بار در دوران مربی گری اش 

با چالش های سرنوشت ساز روبرو شده است.
امیر رضا احمدی:این روزها محکومیت باشگاه گل گهر 
سیرجان در ماجرای بازیکن گابنی، نقل محافل ورزشی 
شده است. باشگاه گل گهر سیرجان در مورد استفاده 
غیر قانونی از اریک باگناما، بازیکن اهل گابن و جعلی 
بودن مدارک او، محکوم شد تا به این ترتیب، ۷ امتیاز 
از این تیم کسر و بازی این تیم مقابل پیکان، استقلال 
و سپاهان، سه بر صفر به نفع رقبا اعلام شود. این اتفاق 
اولین بار نیست که برای تیم های قلعه نویی رخ می 
دهد و او پیش تر هم در دو مورد دیگر چنین ماجراهایی 
داشته. به همین بهانه، در ادامه به بررسی اشتباهات 
بزرگ و فاحش تیم های تحت هدایت قلعه نویی می 

پردازیم؛

ارسال نشدن لیست آسیایی و حذف عجیب 
از لیگ قهرمانان

عجیب ترین اتفاق درباره قلعه نویی، زمانی بود که او 
سرمربی تیم ملی بود اما رد پایش در حذف استقلال 
دیده شد. در سال ۸۵، تیم فوتبال استقلال به دلیل 
ارسال دیر هنگام و خارج از موعد لیست آسیایی خود به 
کنفدراسیون فوتبال آسیا، از لیگ قهرمانان آسیا حذف 
شد. ماجرا از این قرار بود که استقلال می بایست لیست 
بازیکنان آسیایی خود را تا تاریخ 22 بهمن ۸۵  برابر با 
۱۱فوریه 2۰۰۷، به AFC ارسال کند. این باشگاه اما 
تا آن تاریخ لیستی برای کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال 
نکرد و از آسیا کنار گذاشته شد. استقلال در آن سال در 
گروه B  بدون تغییر و با حضور پاختاکور ازبکستان، 
کویت اسپورت کلاب کویت و الهلال عربستان هم 
گروه بود که با حذف آبی ها، این گروه با سه تیم به کار 
خود ادامه داد. آن زمان قلعه نویی که به عنوان رئیس 
سازمان فوتبال استقلال فعالیت می کرد و رد پایش 
در این موضوع دیده می شد، در اظهار نظری عجیب 
گفت: باشگاه استقلال فهرست خود را به کنفدراسیون 
فوتبال آسیا ارسال کرده اما شاید این فهرست در مقر 
کنفدراسیون فوتبال آسیا گم شده است! او ادعا کرده بود 
که لیست استقلال روز 2۱ بهمن ارسال شده و اهمال 
کاری از سوی استقلال نبوده اما به هر دلیل لیست 
به دست مسئولان آسیا نرسیده. با این حال، استقلالی 
ها باوجود تحمل هزینه های گزاف دادرسی و گرفتن 
وکیل، در آن فصل از لیگ قهرمانان آسیا حذف شوند 
و این نقطه تاریک تا ابد در باشگاه استقلال به نام قلعه 

نویی ثبت شود

سپاهان در زمین حاضر نشد و پرسپولیس 
معطل ماند!

دومین اشتباه قلعه نویی پس از ۱۳ سال و زمانی رخ 
داد که او سرمربی تیم سپاهان بود. در ۴ اسفند ۱۳۹۸، 
دیدار تیم های سپاهان و پرسپولیس در چارچوب هفته 
بیست ویکم لیگ نوزدهم، قرار بود در اصفهان برگزار 
شود که به دستور سازمان لیگ، برای جلوگیری از شیوع 
ویروس کرونا که روزهای ابتدایی ورود به ایران را می 
اقدام  این  اعلام کرد.  تماشاگر  بدون  را  بازی  گذراند، 
واکنش و ناراحتی اصفهانی را به دنبال داشت. میزبان 
اما در زمان تعیین شده برای مسابقه به ورزشگاه نرسید 
و تاخیر داشت. بر اساس صحبت های مسئولان وقت 
سپاهان، آن ها به دلیل تجمع هواداران در هتل گیر 
کرده بودند و با کمک نیروی انتظامی خود را با تاخیر به 
ورزشگاه رسانده بودند. از طرفی سپاهانی ها درخواست 
تعویق بازی را داشتند که این درخواست مورد تایید قرار 
نگرفت. مسئولان سپاهان و هواداران این تیم با انتشار 
تصویری از مقابل هتل این تیم در اصفهان مبنی بر 
تجمع هواداران در مقابل در هتل و جلوگیری از خروج 
این تیم و عزیمت به ورزشگاه، خودشان را از هر گونه 
کم کاری برای ورود به ورزشگاه مبری دانستند. حتی 
در این میان خبری هم مبنی بر پنجر شدن اتوبوس 
حامل بازیکنان سپاهان منتشر شد که صحت آن از 
سوی سپاهانی ها تایید نشد. البته فرمانده یگان ویژه 
استان اصفهان تاکید کرد که هیچ تعرضی به کاروان 
سپاهان نشده و آن ها "خودشان دیر از هتل درآمدند. " 
در ادامه شاگردان قلعه نویی راهی ورزشگاه شدند اما به 
دلیل تاخیر آن ها، بازی طبق قوانین با نیم ساعت تعویق 
مواجه شد. پس از آن تیم داوری و بازیکنان پرسپولیس 
به  باز هم زردپوشان  از آن  اما پس  وارد زمین شدند 
زمین نیامدند تا با نظرجلال مرادی ناظر بازی، قرمزها 
زمین را ترک کرده و به رختکن بروند.از سوی دیگر، 
که  گفتند  می  گل محمدی  جمله  از  پرسپولیسی ها 
به ورزشگاه  بازی  آغاز  از سوت  سپاهان دقایقی قبل 
رسید، اما وارد زمین نشد تا بعد از چند دقیقه گرم کردن 
آماده مسابقه شود.این ادعایی است که سپاهانی ها هم 
آن را رد نکردند و گفتند در تونل ورزشگاه حاضر شدند. 

در واقع تیم میزبان به جای ورود به زمین مسابقه یا 
گرم کردن در زمین چمن، به گفته مدیرعامل باشگاه، 
راهروهای ورزشگاه نقش جهان را برای این کار انتخاب 
کرده بود تا کماکان در زمین آفتابی نشوند. این بازی 
در نهایت به دلیل تخلف سپاهان سه بر صفر به سود 
قهرمانی  در  بسزایی  نقش  و  شد  اعلام  پرسپولیس 

قرمزهای پایتخت، در فصل نوزدهم داشت.

در  تریک   هت  گابنی؛  بازیکن  ماجرای 
اشتباهات سرنوشت ساز

وسپاهان،  پرسپولیس  ماجرای  از  سال  دو  از  پس 
دومینوی اشتباهات تیمی که قلعه نویی در آن فعالیت 
نویی  قلعه  امیر  وقتی  دارد. شاید  ادامه  دارد همچنان 
دست روی اریک بایناما بازیکن گابنی برای حضور در 
تیمش گذاشت، فکرش را هم نمی کرد این بازیکن 
نه تنها عصای دستش نشود بلکه تیمش را از عرش 
به فرش بیاورد؛ ماجرا اما آنقدر بیخ پیدا کرد که حالا 
باعث کسر ۷ امتیاز از تیم تحت هدایی امیر قلعه نویی 
شده؛ اما اصل قضیه چیست؟ ماجرا از این قرار است 
که طبق آیین نامه استفاده از بازیکنان خارجی که پیش 
از آغاز لیگ برتر امسال به تصویب فدراسیون فوتبال 
رسید، بازیکنانی که از برخی کشورهای آفریقایی نظیر 
گابن قصد حضور در لیگ برتر ایران را داشته باشند، 
باید حداقل ۴ بازی در تیم ملی بزرگسالان انجام داده 
باشند تا مجوز حضور در لیگ برتر را کسب کنند. قبل از 
آنکه بایناما در بازی با استقلال برای اولین بار، پیراهن 
تیم سیرجانی را بپوشد، صحبت هایی مطرح شد مبنی 
در  و  ندارد  را  ملی  بازی  سابقه  بازیکن  این  اینکه  بر 
سایت های معتبر هم سابقه خاصی از او در دسترس 
انبار کاه را زد  نیست. همین موضوع، جرقه آتش در 
و حسابی خرمن لیگ را شعله ور ساخت.با این وجود، 
باشگاه سیرجانی با انتشار نامه ای از فدراسیون فوتبال 
گابن مدعی شد که این بازیکن در چهار بازی دوستانه 
تیم ملی کشورش به میدان رفته است. پس از دیدار 
استقلال و گل گهر بود که مدیران آبی های پایتخت 
شکایت رسمی خود را نسبت به حضور این بازیکن در 
میدان تحویل مسئولان سازمان لیگ و کمیته انضباطی 
دادند. گل گهر در دیدارهای بعدی خود برابر پیکان و 

سپاهان نیز از این بازیکن استفاده کرد.
در نهایت، باشگاه سیرجانی برای پاسخ به این ابهامات، 
نامه جدیدی از فدراسیون فوتبال گابن منتشر کرد که 
در آن ذکر شده بود چهار دیدار اریک بوکوم بایناما برابر 
تیم های ملی بنین، لیبریا، توگو و رواندا برگزار شده اما 
این نامه باعث ابهامات بیشتری در این پرونده شد چراکه 
اصولا تیم ملی گابن در تاریخ های ذکر شده با سه مورد 
از این تیم ها بازی دوستانه ای را برگزار نکرده و طبق 
مچ لیست و مدارک موجود از دیدار با بنین، اریک بوکوم 

بایناما حتی روی نیمکت گابن هم حضور نداشته است. 
همین موضوع باعث شد تا حساسیت ها نسبت به این 

قضیه بیشتر شود و کلاف ماجرا، سردرگم تر از قبل.

استقلال، حسابی پیگیر قضیه بود
پرونده  این  اصلی  شاکی  عنوان  به   استقلال  باشگاه 
پافشاری زیادی روی شکایت خود داشت. آن ها مدارک 
معتبری را تحویل کمیته انضباطی دادند و از سوی دیگر 
مکاتباتی با فدراسیون فوتبال گابن، و کنفداسیون فوتبال 
آفریقا صورت گرفت. مجموعه این اقدامات باعث شد تا 
کمیته انضباطی به یقین برسد که مدارک بایناما جعلی 
بوده و حضور او در لیگ ایران غیر مجاز و مغایر آیین 
نامه است. در نهایت حکم صادر شده از سوی کمیته 
انضباطی، بازی گل گهر با استقلال، پیکان و سپاهان را 
سه بر صفر به سود حریفان اعلام کرد و هفت امتیاز از 
گل گهر کسر شد تا سپاهان به صدر جدول برود و تیم 

قلعه نویی با سقوط آزاد، از صدر پایین بیاید.
ماجرا اما به اینجا ختم نشد و کمیته انضباطی برای 
ایمیل های  واقعیت،  کشف  و  ماجرا  شدن  روشن 
باشگاه  از سوی  به عنوان مدرک  که  گابن  فدراسیون 
فنی  و  تخصصی  بررسی  برای  را  شد  ارایه  گل گهر 
پلیس  تخصصی  نظریه  اساس  بر  داد.  فتا  پلیس  به 
فتا ثبت نام بازیکن مورد شکایت بر اساس استفاده از 
مدارک و مستندات غیرواقعی و جعلی بوده. به همین 
بازیکن موردنظر فاقد  دلیل در حکم مذکور آمده که 
بزرگسالان(  ملی  تیم  برای  بازی  )چهار  شرایط لازم 
است. همچنین فدراسیون گابن تاییدیه های ارایه شده 
برای ثبت نام بازیکن مبنی بر انجام چهار بازی در سطح 
ملی بزرگسالان را جعلی عنوان کرده است و  باشگاه 
دقت نظری  باید  بازی،  کارت  از صدور  پیش  گل گهر 
بیشتری راجع به این موضوع اهتمام می داشت.حالا این 
ماجرا حسابی برای گل گهر دردسر ساز شده و علاوه 
بر کسر امتیاز، استقلال از جاعل سند هم شکایت کرده.

از سوی دیگر خبرها حاکی از آن است که از بین همه 
ایمیل های ارسالی، فقط دو ایمیل به تهران رسیده که از 
مبدا گابن است و توسط معاون دبیرکل و با ایمیل مورد 
تایید فیفا بوده. ایمیل هایی که می گوید بازیکن گابنی 
بازی ملی ندارد، اما ایمیل هایی که مدارک بازیکن گابنی 
گل گهر را تایید کردند هیچ کدام از گابن ارسال نشدند و 
استعلام های فنی از پلیس فتا نشان داده تعدادی از این 
ایمیل ها از تهران و از یک گوشی شیائومی ارسال شدند! 
همه این موارد باعث شده تا لیگ ایران حسابی دچار 
حاشیه شود و تیم قلعه نویی در یک بحران عمیق فرو 
برود. بحرانی خود ساخته که به دست خودشان به وجود 
آمد و مانند چهارپایه اعدام، زیرپایشان را خالی کرد تا از 
عرش لیگ به فرش سقوط کنند و حسابی از کورس 

قهرمانی جا بمانند.

چرا درباره سردار سلیمانی سریالی ساخته نشده؟
مهر نوشــت: پیمان جبلی رئیس رسانه ملی با اشاره به کوتاهی صورت گرفته در زمینه تولید سریال درباره شهید 

سردار حاج قاسم سلیمانی، از تولید اثری درخور شأن این شهید تا سال آینده خبر داد.
جبلی در پاسخ به سوالی درباره مجموعه های نمایشی که قرار بوده درباره زندگی سردار شهید حاج قاسم سلیمانی 
ســاخته شــود، گفت: نوعی کوتاهی در این مدت صورت گرفته که شــاید یکی از دلایلش کرونا باشد که باعث 
شــده کار خوب و شرافتمندی که در شأن سردار سلیمانی باشد ساخته نشــود. امسال تصمیم گرفتیم با حمایت 
و هم افزایی ســازمان صداوســیما و همه مجموعه های رسانه ای جبهه انقلاب، عزم را جزم کنیم تا از شرمندگی 
شهدا در بیاییم و بتوانیم برای سال آینده کاری در خور شأن و تراز حاج قاسم سلیمانی بسازیم.رییس صداوسیما 
درباره به خروجی رســیدن این آثار اظهار کرد: در میان کارهایی که تاکنون تولید شده اثری فاخر نبوده است اما 
در همین مدت برنامه های دیگری مثل مســتندها و کلیپ های خوبی تهیه شده است.جبلی در ادامه در پاسخ به 
سوال دیگری درباره بازگشت سرمایه های انسانی به آنتن هم گفت: همانطور که پیش از این هم گفتیم ما از این 
سرمایه ها استفاده خواهیم کرد اگر در مقاطعی به دلیل اینکه فضای مناسب برای کار این عزیزان و برای صیانت 
از آن ها و برای اســتفاده از ظرفیت هایشــان یا خودشان فراهم نکردند یا در مدیریت های ما فراهم نشده است ما 
می خواهیم از تمام این ســرمایه ها اســتفاده کنیم.وی درباره ساخت برنامه های سرگرم کننده عنوان کرد: یکی از 
عناصر اصلی تلویزیون سرگرمی است و برای سرگرمی هدفمند و اصیل و سالم در دوره جدید برنامه هایی داریم.

جبلی در پایان در پاســخ به اینکه مهم ترین موضوع در بخش فرهنگ که به آقای جلیلی سپردید چه بوده است؟ 
گفت: دوران تحول در سازمان صداوسیما متکی است بر عنصر فرهنگ و کما اینکه سازمان صداوسیما بزرگترین 
دستگاه فرهنگی کشور است، اما آنچه دغدغه مردم ما است پرداخت درست رسانه ملی به مقوله فرهنگ و هدایت 

فرهنگی جامعه و توجه به فرهنگ اصیل در جامعه ایرانی است. 


